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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 

KÖZGYŰLÉSE 
 
405.003-9/2023. 

 
Jegyzőkönyv 

 
 
Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2023. június 22. napján 

09 óra 06 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott nyílt 
testületi üléséről. 

 
Jelen van a képviselő-testület részéről: Veres Pál polgármester, Bajusz Gábor, Barta Gábor, 
Bazin Levente Dávid, Borkuti László Imre, Cseléné Figula Edina, Deák-Bárdos Mihály, Erdei 
Sándor Zsolt, Fodor Zoltán, Gazdusné Pankucsi Katalin, Hollósy Endre András, Kopcsó Gábor, 
Kozma István Jánosné, Molnár Péter, Dr. Mokrai Mihály, Dr. Nagy Ákos, Pakusza Zoltán, Dr. 
Simon Gábor, Szarka Dénes, Szécsényi Marianna, Szilágyi Szabolcs képviselők, Badány Lajos 
alpolgármester, Szopkó Tibor alpolgármester és Varga Andrea Klára alpolgármester 
 
Később érkezett: Bartha György Imre, Dr. Kovács László, Révész Péter képviselő 
 
Távol maradt: Soós Attila képviselő 
 
 
Veres Pál polgármester: Köszönti a Közgyűlés mai ülésén megjelent vendégeket, érdeklődőket, 
a nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, a Polgármesteri Hivatal, az önkormányzati gazdasági 
társaságok és intézmények, valamint az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, Képviselőtársait.  
Bejelenti, hogy a Testület 28 tagja közül a jelenléti ív szerint megjelent 24 fő. Megállapítja, hogy 
a Közgyűlés határozatképes, az ülést megnyitja. 
 
Szomorú kötelességének tesz eleget, amikor tájékoztatja a Közgyűlés tagjait, hogy a legutóbbi ülés 
óta 70 éves korában türelemmel viselt hosszú betegség után elhunyt Földesi Károly a DVTK 
korábbi labdarúgója és edzője. 1970-75. között 76 élvonalbeli és 16 NB I/B-s mérkőzésen 
erősítette a Diósgyőr csapatát, valamint Tornyi Barnabás, Csank János és Aczél Zoltán mellett is 
dolgozott másodedzőként. 
Emlékezzenek rá egyperces néma felállással. 
 

(megemlékezést követően) 
 
Veres Pál polgármester: A vonatkozó jogszabályi előírások alapján tájékoztatja a Közgyűlést, 
hogy az elmúlt közgyűlés óta nem volt szabadságon. 
A sürgősségi előterjesztések napirendre tűzése következik. 
A sürgősségi előterjesztések napirendre tűzésével folytatják munkájukat. Az SZMSZ 20. szakasz 
(5) bekezdése alapján az alábbi javaslatokat teszi: 
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1. sürgősségi előterjesztés – nyílt ülésre: Javaslat nevelési-oktatási intézmény 
feladatainak ellátását szolgáló vagyonelemek 
tulajdonba adása tárgyában  

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1fő, távol: 4 fő) mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 
2. sürgősségi előterjesztés – nyílt ülésre: Javaslat a „Pályázati kiírás a közösségi és 

gazdasági testvértelepülési programok és 
együttműködések támogatására” című pályázati 
felhívásra benyújtott „Miskolci és kassai iskolák 
ádventi együttműködése” című pályázat benyújtásáról 
szóló tájékoztatás tudomásul vételére  

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1fő, távol: 4 fő) mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 
3. sürgősségi előterjesztés – nyílt ülésre: Javaslat az Állomás utca kétirányúsításához 

kötődő ingatlanok és ingatlanrészek tulajdonjogának 
ingyenes átvételéhez kapcsolódó közgyűlési határozat 
módosítása tárgyában  

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1fő, távol: 3 fő) mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 
4. sürgősségi előterjesztés – nyílt ülésre: Javaslat a Miskolc, Csengey Gusztáv utca 10. 

szám alatti ingatlan vagyonelemeinek hasznosítása 
tárgyában  

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1fő, távol: 3 fő) mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 
5. sürgősségi előterjesztés – nyílt ülésre: Javaslat egyes ingatlanokkal kapcsolatos 

vagyonjogi döntések meghozatalára  
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
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Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1fő, távol: 3 fő) mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 
6. sürgősségi előterjesztés – zárt ülésre: Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet 

igazgatói munkakörére kiírt pályázat elbírálására   
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1fő, távol: 3 fő) mellett a 
sürgősségi indítványt a zárt ülés napirendjére felvette. 

 
 
Veres Pál polgármester: A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai rendkívüli ülés összehívására 
vonatkozó indítványt nyújtottak be arra vonatkozóan, hogy a Közgyűlés csatlakozzon az 
Országgyűlés 5/2023. (III.31.) számú határozatához. Az SZMSZ 21. § (4) bekezdése alapján, 
amennyiben a rendkívüli ülés megtartására előírt időtartamon belül rendes ülés összehívására is 
sor kerülne, a rendkívüli ülés napirendje a rendes ülés napirendjébe beolvad. Erre tekintettel a mai 
rendes ülésen az SZMSZ 21. § (5) bekezdése alapján az indítvány napirendre tűzéséről is dönteni 
kell, kéri, hogy szavazzanak róla. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1fő, távol: 3 fő) mellett a 
napirendi pontot nyílt ülésre felvette. 

 
Veres Pál polgármester: A tárgyalási sorrend kapcsán javasolja, hogy a napirendek tárgyalását 
követően, de még a szavazás megkezdése előtt kerüljön sor a közérdekű bejelentésekre, mint 
ahogy ezt az előző Közgyűlésen jelezték képviselőtársai, erre tesz javaslatot. Kéri, szavazzanak.  
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1fő, távol: 3 fő) mellett a 
javaslatot elfogadta. 

 
Veres Pál polgármester: Most szavaznak a napirendi javaslat elfogadásáról, figyelemmel a 
napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre és a tárgyalási sorrend kapcsán hozott döntésre. 
 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1fő, távol: 3 fő) mellett az ülés 
napirendjét – a napirendre felvett sürgősségi 
előterjesztésekre, valamint a tárgyalási sorrendre 
figyelemmel – a meghívóban foglaltak szerint állapította 
meg. 
 

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
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Napirendi pontok: 
 
 

Nyílt ülés: 
 
 
1. Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 

(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására törzsvagyonból kivonás tárgyában 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
2.    Javaslat a közterületek használatáról szóló 29/2011. (X.21.) önkormányzati rendelet 

és a közösségi együttélés alapvető szabályairól és ezek megszegésének 
jogkövetkezményeiről szóló 35/2013. (X.1.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
3.  Javaslat az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. 

(XII.19.) önkormányzati rendelet módosítására, valamint a hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatásról szóló 41/2017. (XII.5.) önkormányzati rendelet hatályon kívül 
helyezésére 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
4.  Javaslat a Szathmári Király Pál utcai mocsárciprus helyi természeti védettségének 

fenntartásáról szóló 48/2007. (XI.28.) önkormányzati rendelet hatályon kívül 
helyezésére 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
5.  Javaslat az MVK Zrt. 2022. évi közszolgáltatási tevékenységéről készült éves 

Közszolgáltatói Jelentés és a 2022. évi Éves Pénzügyi Ellentételezés összegének 
elfogadására 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
6.  Javaslat vagyonkezelési jogviszonnyal kapcsolatos döntések meghozatalára  

Előterjesztő: Varga Andrea Klára alpolgármester 
 
7.  Javaslat civil szervezetek részére ingatlanok használatának biztosítása tárgyában 

Előterjesztő: Szopkó Tibor alpolgármester 
 
8.  Javaslat ingatlan tulajdonjogának térítésmentes átvétele iránti igény bejelentése 

tárgyában 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 

9.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Baptista Szeretetszolgálat 
között ellátási szerződés megkötésére 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 

10.  Javaslat közterületek elnevezésére 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
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11.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala belső szervezeti 
tagozódásának meghatározására, valamint Alapító Okiratának módosításához 
kapcsolódó döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 

12.  Javaslat a Közgyűlés 2023. II. félévi munkatervének megállapítására 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 

 
1. sürgősségi napirend: Javaslat nevelési-oktatási intézmény feladatainak ellátását 

szolgáló vagyonelemek tulajdonba adása tárgyában 
 
2. sürgősségi napirend: Javaslat a „Pályázati kiírás a közösségi és gazdasági 

testvértelepülési programok és együttműködések támogatására” 
című pályázati felhívásra benyújtott „Miskolci és kassai iskolák 
ádventi együttműködése” című pályázat benyújtásáról szóló 
tájékoztatás tudomásul vételére 

 
3. sürgősségi napirend: Javaslat az Állomás utca kétirányúsításához kötődő ingatlanok és 

ingatlanrészek tulajdonjogának ingyenes átvételéhez kapcsolódó 
közgyűlési határozat módosítása tárgyában 

 
4. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc, Csengey Gusztáv utca 10. szám alatti ingatlan 

vagyonelemeinek hasznosítása tárgyában 
 
5. sürgősségi napirend: Javaslat egyes ingatlanokkal kapcsolatos vagyonjogi döntések 

meghozatalára 
 
 
FIDESZ-KDNP Frakció indítványa: Indítvány az Országgyűlés 5/2023. (III.31.), az orosz-

ukrán háború egyéves évfordulójáról szóló „békepárti 
határozathoz” történő csatlakozás 

 
 
 

Zárt ülés: 
 
 
6. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet igazgatói 

munkakörére kiírt pályázat elbírálására   
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Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosítására törzsvagyonból 
kivonás tárgyában  

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida 
osztályvezető asszonyt. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: Az előterjesztésben három területre vonatkozóan tesznek 
javaslatot törzsvagyon kivonásra. Az első terület Majláthon található a Partos utcában, a 
telekalakításhoz szükséges 100 négyzetméteres nagyságú terület törzsvagyonból történő kivonása. 
A másik terület Miskolc-Tapolca városrészen található a Tímár utca folytatásában, ahol szintén 
egy telekalakítási eljárás első lépése a törzsvagyonból kivonás. A harmadik szintén Miskolc-
Tapolca városrészen található terület, a Kálvin János sétány elején lévő 86 négyzetméteres 
nagyságú területrész, ahol ugyancsak egy területrendezéshez szükséges a törzsvagyonból történő 
kivonás. Mindhárom esetben a törzsvagyonból kivonás egy előzetes döntés, a tényleges, akár 
értékesítéshez, akár telekalakításhoz szükséges döntéseket a majdani terület értékében 
meghatározott döntéshozó fogja meghozni.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottságok 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság: támogatta az előterjesztést. 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: a rendelet módosítását támogatta. 

 Pénzügyi Bizottság: támogatta a rendelet módosítását. 
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett, hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Kozma Istvánné: Az előterjesztésben a 45567 helyrajzi számú ingatlan ügyében kért szót. Ez a 
terület Miskolc-Tapolcán a Kálvin János téren található. Ezen a szakaszon keresztül érhető el a 
Miskolc-Tapolcai Református Templom, egy üzlet és egy privát szállás. Ha ezt a 86 négyzetméter 
parkolót az új tulajdonos lezárja, akkor megközelíthetetlenné válnak az említett épületek. 
Tudomása szerint a Hotel Jimmy tulajdonosa kívánja megvásárolni. Aggályos, mert az értékesíteni 
kívánt terület a hotel – engedély nélkül épített – terasza mellett található. A hotelt jelenleg 
elhanyagoltság, szemét és gaz jellemzi, amely állapot évek óta uralkodik a környezetében. 
Felújítását több éve lebegtetik, ami az idén sem fog megvalósulni. Kéri képviselőtársait, hogy ne 
szavazzák meg az említett terület átminősítését, mert így jogkövető vállalkozók kerülnek 
hátrányos helyzetbe. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező, a vitát lezárja. 
Válaszadásra megadja a szót Osztályvezető Asszonynak. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: Mint ahogy tegnap a bizottsági ülésen jelezte ezt a problémát 
Képviselő Asszony, ahogy most is, ezért már a tegnapi napon ezen eljárás kezdeményezőjével, a 
Miskolc Holding Zrt.-vel felvették a kapcsolatot. Mindenféleképpen az értékesítés előtt ez a 
körülmény vizsgálat alá fog kerülni helyszíni bejárással és személyes egyeztetéssel. Semmiképpen 
nem fog olyan döntés születni az értékesítés kapcsán, ami másokat hátrányos helyzetbe hozna.  
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Veres Pál polgármester: Megköszöni a választ.  
 
 
Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat a közterületek használatáról szóló 29/2011. (X.21.) 

önkormányzati rendelet és a közösségi együttélés alapvető 
szabályairól és ezek megszegésének jogkövetkezményeiről 
szóló 35/2013. (X.1.) önkormányzati rendelet módosítására 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Vargha Tibor osztályvezető urat. 
 
Vargha Tibor: A városban a közterületek rendeltetéstől eltérő használatára önkormányzati 
rendelet alapján hatósági engedély beszerzése mellett nyílik lehetőség. A szabályok időnkénti 
felülvizsgálata indokolt, melyre okot adhat a lakossági igények áttekintése is. Az elmúlt időszakban 
az utcazenéléssel kapcsolatos szabályok tekintetében ilyen kezdeményezés érkezett a Hivatalhoz. 
A kezdeményezés célja az volt, hogy tegyék könnyebbé ezt a tevékenységet, és ezáltal várhatóan 
nőni fog a városban az utcazenélés, ami a kulturális életet színesítheti, a közterületeket 
hangulatosabbá teheti, az idegenforgalmat kedvezőbben befolyásolhatja. Áttekintésre került több 
település ez irányú szabályozása, és megállapítható volt, hogy az országban nem alakult ki e 
tekintetben egységes gyakorlat. Ezért a kezdeményezés alapvető céljával egyetértve az 
önkormányzati rendelet olyan módosítására tesznek javaslatot, ami az utcazenélést engedély 
nélkül végezhető tevékenységgé nyilvánítja, ugyanakkor megállapítja annak szabályait és 
szankciórendszerét is.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottságok 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság: többségében támogatta mindkét rendelet módosítását. 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta mindkét rendelet 
módosítását. 

 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett, hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Barta Gábor: Áttanulmányozva a közterületek használatáról és a közösségi együttélés alapvető 
szabályairól szóló rendelet módosítás tervezetét, arra a megállapításra jutott, hogy az valóban jó 
dolog, hogy engedély nélkül lehet majd Miskolcon utcazenélni, de azért talán van egypár olyan 
égető probléma, amelyek megoldása talán előrébbvaló lenne. Ezek megoldása valóban érdemben 
erősítené a város idegenforgalmát és kulturális vonzerejét. Ha Miskolcon van tömegigény a köztéri 
szórakoztatás eme formájára, akkor javasolja, hogy szervezzen a város utcazene fesztivált, mint 
ahogy az van Egerben, Veszprémben, Debrecenben, de a régiót tekintve Tokajban is. Megjegyzi, 
örül annak, ha lesz. Rögtön felmerül benne azonban néhány kérdés, és szerinte nemcsak benne, 
hogy hová fognak menni a látogatók a szükségüket elvégezni, mert lámpással kell nyilvános 
illemhelyet keresni a Széchenyin. Amikor átolvasta ezt az indítványt, akkor rájött, hogy Bornai 
Tibor Miskolcról írta örökérvényű költeményét, aminek a címe: Aki csak pisilni megy a 
cukrászdába. Ellenben a belváros tele van – sajnos – hajléktalanokkal, a köztereken a padokon 
este nem lehet leülni vagy nyugodtan sétálni, mert a padokat hálóhelynek használják. Sajnos nincs 
egy rendész sem, aki legalább a jelenlétével visszatartó erő lenne. Ezek a – sajnos – utcán élő 
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emberek a dolgukat a kapualjakban végzik, valamint a közterületek bokraiban, a Szinva parton, 
ahogy ma reggel fényképezte is, és ott, ahol éppen vannak, az Avasi temetőben, utcasarkon. Teszik 
mindezt fényes nappal is, saját szemével látta, nem akarta elhinni. Ha valóban fel akarják lendíteni 
szeretett városuk idegenforgalmát, és valóban érdemben akarják javítani a miskolciak 
életminőségét, tegyék rendbe Tapolcát, a fürdőket, a tömegközlekedést. Az elektromos roller 
nagyon trendi, de nem pótolja a rendszeres buszjáratokat. Tegyék rendbe a nyilvános wc-ket, 
növeljék a miskolci polgárok biztonságérzetét, állítsák vissza a közösségi rendész szolgáltatását és 
a lovas mezőőrséget is, de még sorolhatná, mert ezek foglalkoztatják a miskolciakat. Ezek 
megoldása nélkül ez a rendeletmódosítás csak egy újabb látszatintézkedésnek tűnik. Olyan, amikor 
a csőd szélén álló társaságnál még találnak egy kg festéket a pincében, átfestik a kerítést, és úgy 
gondolják, hogy majd ettől fellendül az üzlet.  
 
Dr. Mokrai Mihály: Megilletődve hallgatta Barta Gábor képviselőtársa szavait. Nem tudja, hogy 
az egyszerű műélvezettől hogy tudnak eljutni a hajléktalanok szükségvégzéséhez, de bizonyára 
összefüggéseket talált ebben a kérdéskörben. Annak örül, hogy megszületett ez az előterjesztés, 
ami lehetővé teszi azt, hogy Miskolcon az utcán emberek, akik tudnak zenélni, hangsúlyozza, 
tudnak és akarnak, zenélhetnek, és ezzel boldogságot okoznak azoknak az embereknek, akik ott 
sétálnak. Ez az előterjesztés pont ennyiről szólt, semmi többről. Ebben nem voltak hajléktalanok, 
meg egyéb ilyen dolgok, amiket Képviselő Úr említett. Örül annak, hogy ilyen nagyívű átfedéseket 
használt és eljut az A-től az Z-ig, de maradjanak már a napirendnél, és arról beszéljenek, amiről. 
Örüljenek annak, hogy Miskolcon bárki bejelentés nélkül zenélhet.  
 
Bajusz Gábor: Elolvasta ezt az előterjesztést és a következő szavak jutottak eszébe: pótcselekvés, 
figyelemelterelés, porhintés. Azért mondja ezt, mert ez jellemzi a vezetés munkáját. Vannak olyan 
fontos kérdések a város életében, amiről a városvezetés nem szeretne beszélni, vannak olyan nagy 
problémák, amiket nem szeretnének vagy nem tudnak megoldani. Ilyenkor azt csinálják, hogy 
elkezdenek pótcselekedni, Polgármester Úr kiskutyákat fogad a tárgyalójában, velük fotózkodik. 
Az a baj ezzel, hogy bármennyire is cuki ez a dolog, de ettől a tömegközlekedés nem fog működni. 
Ettől a turizmus problémái nem fognak megoldódni. Arra szeretné kérni képviselőtársait, hogy 
menjenek ki Miskolc-Tapolcára, ott van az előző városvezetés által elindított fejlesztés, amit ez a 
vezetés nem tudott határidőre befejezni. Polgármester Úr egy nappal a határidő előtt Facebook-
on bejelentette, hogy nem fog sikerülni időre. Csak az a baj, hogy elindult a turizmus Miskolcon, 
elindult a szezon, és az ide látogatók azt látják, hogy háborús övezet van Miskolc-Tapolcán. 
Szeretnének sétálni, de nem tudnak, mert munkagépeket találnak, amik nem dolgoznak, halmokat 
és földhányásokat találnak, szennyezett tavat, aminek a tetején szemét úszkál. Ez a helyzet most 
Miskolc-Tapolcán. Kimondható, hogy ez a vezetés kinyírta a miskolci turizmust, vannak 
fejlesztések, amiket nem hajlandóak befejezni. Hangsúlyozza, nem akarják befejezni, pedig lenne 
pénz arra, hogy folytassák a fejlesztést, de nem teszik. Miskolc-Tapolcán képtelenek befejezni ezt 
a fejlesztést, a turisták nem jönnek Miskolcra. Ott van az Ellipsum, ahol volt egy garanciális javítás, 
de már rég be lett volna fejezve, ha a vezetés megfelelően végezné a munkáját. Lehet nevetgélni, 
de Miskolc-Tapolcán vannak olyan szállodások … álljon oda eléjük Polgármester Úr, 
beszélgessen el velük. Nem lesznek bevételek, tönkre fognak menni a szálló tulajdonosok, azok 
az emberek, akik ebből élnek. Ez nem vicces! Arra szeretné kérni Polgármester Urat, hogy fejezze 
be a pótcselekvést. 
 
Veres Pál polgármester: Fantasztikusnak nevezi ezt az alternatív valóságépítést. Nem tudja, 
hogy tisztában van-e azzal, hogy nem a város vezetése építi azokat az építményeket, amelyeket 
Képviselő Úr számon kért rajtuk, hanem vállalkozók, akik nem teljesítették a feltételeket. Ezért a 
városvezetés mindent meg fog tenni, például a garanciális feltételeket kiköveteli, és addig nem 
hajlandó a városvezetés műszakilag az építményt átvenni, amíg az olyan állapotban nem lesz, ami 
már vendégek fogadására alkalmas. Hangsúlyozza, ez nem a városvezetés hibája, hanem a 
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kivitelezőé. Ugyanez vonatkozik a park rendbetételére. Nem hajlandóak addig átvenni a parkot 
műszakilag, amíg az rendben nincs. Ezt nem a városvezetés rontotta el, hanem a vállalkozó, amely 
nagyon kemény kötbéreket, és valószínűleg peres eljárást fog a nyakába venni. Szeretné azt is 
tisztázni Képviselő Úrral, hogy nyilvánvalóan mindent elkövetnek annak érdekében, hogy ez a 
város minél szebb legyen. Nem tehetnek róla, hogy bizonyos vállalkozók, akik elvisznek 
beruházásokat egy ígért áron, nem tudják teljesíteni. Arról már tehetnek, hogy számon kérik 
rajtuk. Kiemeli, ez nem a városvezetés, hanem ez a vállalkozónak a hibája, a vezetés pedig 
szankcionálni fogja kőkeményen. A Miskolc-Tapolca fejlesztéssel kapcsolatban úgy emlékszik, 
hogy az Ellipsum az előző városvezetés elképzelése szerint épült meg. Az, hogy annak a 
gazdaságossági számításait hibásan végezték el, az rögtön az első pillanatban látszott, ahogy az is, 
hogy ott garanciális problémák voltak. A vezetés ezt megpróbálja rendbe tenni és rendbe tetetni, 
amennyit csak lehet. 
 
Dr. Simon Gábor: Ma 18 napirendet próbálnak tárgyalni, és minden közérdekű bejelentést, ami 
a napirend után van, a két képviselőtársa megpróbált ebbe a napirendbe zsúfolni. Most arról van 
szó, hogy az utcazenélést az előző vezetés tiltotta 9 évig, most a 18 napirend egyik pontjaként ez 
a vezetés lehetőséget biztosít arra, a miskolci diákok, a miskolciak, az idelátogatók az utcazenélést 
egy sokkal rugalmasabb körülmények között meg tudják tenni. Természetesen ennek is vannak 
határai és korlátai. Erről szól ez az egy előterjesztés, ebben semmilyen pótcselekvés nincs. Ez egy 
intézkedés, amit a Velünk a Város Frakció be fog vezetni. Remélik, hogy ezzel az intézkedéssel a 
miskolciak széles rétegei egyet fognak érteni. Amennyiben ezzel az ellenzék nem ért egyet, semmi 
gond, fognak nyomni egy „nem” gombot, attól még a Közgyűlés ezt elfogadja, a FIDESZ-KDNP 
Frakció tagjai pedig síró szemmel hazamennek. De, az, hogy kijönnek a mikrofonhoz és ilyen 
produkciókat, mint Barta vagy Bajusz képviselők megengednek maguknak, utoljára Koltai 
Róberttől látott. Koltai Róbert illetékes elvtársként egy kabarétréfát adott elő, de Képviselő Úrék 
színvonala pont ugyanez volt. Lehetett rajta nevetni, a színvonaltalanságon sírni, hogyha 
véletlenül komolyan veszi valaki őket – frakciója nem tartozik ezek közé –, de az, hogy kijöjjenek 
egy napirend kapcsán és hetet-havat összehordjanak, hogy majd a közösségi platformokon ezt be 
tudják játszani, hogy micsoda nagy mondataik voltak, ez teljesen nevetséges. Nevetségesnek 
nevezi azt, hogy Miskolcon bárhol háborús övezet van, ahogy az is, hogy az előző vezetés csinált 
valamit Tapolcán. A miskolciak pontosan tudják, hogy az előző vezetés semmit sem csinált 
Tapolcán. Hangsúlyozza, semmit! Semmit nem csináltak a parkban egy fát nem ültettek el. Most 
a park átépítése zajlik, amely beruházás 2022-ben kezdődött el. Az előző vezetés is megcsinálhatta 
volna a 2019-es választásokig, felújíthatták volna a parkot, a tavat, a sétányokat, a járdákat, de 
ezeket nem csinálták meg. Most kijönnek és panaszkodnak, és nyilván a városvezetésre akarják 
azt hárítani, hogy egy vállalkozó késedelembe esett, a közbeszerzési eljárásban vállalt határidőt 
nem teljesítette. Ennyi a történet. Ennek nyilván van egy jogi folyamata, ezt Polgármester Úr 
kellőképpen cizellálta, és ismertette, hogy ha egy vállalkozó nem teljesíti azt a munkát, vagy késve 
teljesíti, ami a közbeszerzési szerződés alapján létrejött, akkor ennek a szerződésben meg vannak 
a szankciói, és itt is ezeket fogják alkalmazni. Nyilvánvaló, hogy nem örülnek neki, hogy egy 
vállalkozó nem teljesíti azt, amit vállalt, de azt mondani, hogy ez háborús övezet úgy, hogy 
egyébként az egész terület építési terület, de nem zárták le. Erre szeretne utalni, hogy tavalyi évtől 
az építési területet nem zárták le, nem volt kerítéssel Tapolca elkerítve, ami szintén a városvezetés 
döntése volt, hogy azok a miskolciak, akik ki szeretnének menni, azért ki tudjanak, még akkor is, 
ha az építkezés körülöttük zajlik. Elmondja, a sétányok elkészültek, a tó szintén. Ha nem is olyan 
körülmények között, hogy a zöldfelület is készen van, de meg lehet látogatni. Ezt számos 
közösségi oldalon lévő fotón látja, hogy ezt a miskolciak teszik is. A miskolciak a megújult tó 
partjáról posztolnak, ezt a fideszesek is észre vehetik, hogy mi történt. A korábbi vezetés idejéhez 
hasonlóan a Tapolcai Strand nyitva, sajnos nagyon kicsi látogatottsággal, ezt is el kell mondani. A 
megnyitás óta az átlagos látogatószám 40 alatti, de néhány olyan nap is volt az elmúlt időszakban, 
amikor a látogatószám 0 volt. Az imént elhangzottak alapján úgy is értheti valaki, hogy tömegek 
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toporognak Tapolcán és nem tudna bemenni a fürdőbe. Elmondja, be tudnak menni, nyitva van 
a Tapolcai Strand és természetesen a Barlangfürdő, ami szintén megfelelően működik. Koltai 
Róberthez hasonlóan egy gyors képzett társítással a köztéri wc kérdését is idehozta Képviselő Úr. 
Elmondja, hogy semmivel sincs kevesebb köztéri wc, mint az előző vezetés 9 évében. Kérdése, 
hogy mennyi köztéri wc-t építettek. Válasza, hogy 0-t, és megjegyzi, most 3 épül. Alpolgármester 
Úrral és Szarka képviselőtársával a héten járták be a területet és megnézték azokat a sétányokat és 
köztéri illemhelyeket, amiket most épít ez a városvezetés. Elmondja, arra is emlékezzenek, hogy 
a belvárosi köztéri wc-k 2010-ig nyitva voltak, és az előző vezetés pedig bezáratta. Tehát nemhogy 
nem építettek, hanem az alatt a 9 év alatt bezárták sorra, a Kossuth szobornál, a Villanyrendőrnél, 
a sportcsarnoknál. Képviselő Úrnak akkor nem tűnt fel, amikor képviselő volt és ők vezették a 
várost, hogy miért zárják be ezeket a wc-ket? Most pedig feltűnik. Ez most kicsit olyan, hogy a 
saját szemükbe nem vették észre a gerendát sem, most a jelenlegi városvezetés szemébe keresik a 
szálkát. Nem baj, ezt tudomásul veszik, és rendkívül erős mentális állapotban vannak, ezt a kritikát 
el tudják viselni, nem érinti meg őket, mert tudják, hogy amit az ellenzék mond, annak a nagy 
része valótlanság.  
 
Bajusz Gábor: Elnézést szeretne kérni az indulatáért, valóban, ez a téma annál fontosabb, hogy 
az érzelmek elvigyék a fő mondanivalóról a fókuszt. Azt szeretné mondani Simon 
képviselőtársának, hogy lehet furcsa neki, hogy frakciótársaival kimennek a mikrofonhoz. Elhiszi, 
hogy ez a kommunizmusban nem így volt, nem lehetett azt kimondani, amit a jobboldali emberek 
gondolnak, de ez elmúlt, elmondják a véleményüket. Szeretne még egy véleményt tolmácsolni, 
ami a miskolciak véleménye. A miskolciak jövőre a mostani vezetés nótáját fogják elhúzni. 
 
Veres Pál polgármester: Valóban érzi, hogy elindult a kampány az ellenzéki oldalon, de az 
Önkormányzat kutyabarát, és erről volt egy poszt. Többek között ez, és még egyéb jó 
tulajdonságai vannak az Önkormányzatnak. Nem tudja, hogy kit zavart ez a történet, vagy miért 
lehet ebből mélységes következtetéseket levonni.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Nagyon őszintén szeretné megköszönni Barta Gábor 
képviselőtársának, és különös tekintettel Bajusz Gábor képviselőtársának azt, hogy ilyen aktívan 
támogatja az újraválasztásukat. Azért mondja ezt, mert egy utcazene témában előterjesztett 
javaslat kapcsán ez tényleg kutyakomédia, Koltai féle komédia, alternatív valóság, amit az ellenzék 
itt előad. Biztos jól átgondolták, jól megírták, szép lesz majd a Facebookon, de ugyanazon a 
Miskolcon élnek. Higgyék el neki, amikor azt állítják az utcazenéléssel kapcsolatos javaslat 
vitájában, hogy amikor kimegy valaki a Városházáról, akkor zombi filmbe illő várost lát, ahol 
tönkre ment a turizmus és a tönkrement szállodások hajléktalanként alszanak a padokon, majd 
nem tudnak végigsétálni az egyik villamosmegállótól a másikig, hogy majd másnap jön csak 
villamos, hogy elvigye, mert megkergetik, és még pisilni sem tud sehol. Mindezt az utcazenész 
anyag kapcsán. Annyira nem érti ezt a hozzáállást, mert szerinte komolytalan. Az, hogy ennyire 
szisztematikusan keltik a város rosszhírét, azzal nem a vezetést, hanem az egész várost bántják. 
Az nem igaz, hogy Miskolc egy paintball pálya, egy zombi film helyszíne, hogy itt minden 
tönkrement, hogy 2019. előtt csodálatos volt minden ebben a városban, majd október 14-től 
kezdődően minden tönkrement. Ezt nem fogják elhinni a FIDESZ-nek, csak ne keltsék már a 
rosszhírt! A múltkor a közbiztonság kapcsán, amiről elmondta az ellenzék, hogy romokban van 
Miskolcon, hiszen a gyurcsányista baloldal tönkretette azt. Azt kérte, hogy nagyobb tiszteletet 
mutassanak már a Közgyűlés elé terjesztett javaslatok irányába, egy picit talán a Közgyűlés 
irányába is, és ami neki a legfontosabb, Miskolc és a miskolciak irányába. Nem tudja elfogadni, 
hogy ennyi valótlan állítással, szisztematikusan, szervezetten egyirányba mutatóan viszik a 
rosszhírét ennek a városnak. Azt a rosszhírét, ami nincs meg. Elmondja, ez egy csodálatos város, 
amire büszke, szereti, szeretik ezt a várost, nem Bulgáriában vannak. 
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Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés kapcsán az utcazenélésről szeretne 
mesélni. Ez fontos lehet, mert eltűnt a vitában maga a téma, márpedig úgy gondolja, hogy nekik 
erről kellene beszélniük. Miskolcon létrejött egy Kulturális Tanácsadó Testület, amelynek a 
szereplői a város kulturális életében elismert alakjai, és amelynek az egyik legfontosabb szerepe 
volt abban, hogy megalkossák együtt közösen a város Kulturális Stratégiáját. Rendkívül komoly 
munkát tettek bele abba, hogy áttekintsék, hogyan lehet a város kulturális életét a covidot követő 
depressziós időszak után egy kicsit helyre billenteni, milyen lehetőségek vannak arra, hogy a város 
érezze azt a fajta lüktetést és dinamizmust, ami elengedhetetlen ahhoz, hogy a miskolciak jól 
érezzék magukat. Ennek kapcsán számos egyeztetést folytattak a Kulturális Tanácsadó Testülettel 
együtt közösen, a Hivatal munkatársaival és kulturális intézményekkel keresték a legjobb 
megoldásokat. A jelenlegi előterjesztés egy hosszas előkészítés után arról szól, hogy milyen 
szabályok mentén, hogyan tehetik hangulatosabbá az utcazenéléssel a belvárost, és mik azok a 
feltételek, amelyeket ehhez meg kell teremteni. Szeretné megköszönni mindazon miskolcinak, 
akik ezzel megkeresték, hogy ebben a témában gondolkodjanak, akik lokálpatrióta hozzáállásukkal 
segítették az előterjesztés megszületését. Bízik abban, hogy a miskolciak örömére egy felpezsdülő, 
hangulatos, belvárosi életet tudnak ezzel segíteni. 
 
Dr. Simon Gábor: Úgy érezte, hogy személyes megszólítást kapott Bajusz Úrtól, ezért akart 
reagálni. Amikor kiment és volt egy mondata, hogy Simon Gábornak furcsa, hogy a kommunista 
rendszerben a jobboldali emberek nem mondhatták el a véleményüket … ezzel az állításával két 
alapvető probléma van. Az egyik része az, hogy a kommunista rendszerrel akarja őt összemosni, 
ami hazugság. 1990-ben volt a rendszerváltás, amikor ő gimnazista volt, így nyilvánvaló, hogy a 
kommunista rendszerben semmilyen szerepe ne lehetett. A mondat másik fele, hogy önmagát egy 
jobboldali embernek aposztrofálta, az szerinte ugyanolyan hazugság. Képviselő Úrtól a 
konzervatív értékek olyan messze vannak, mint Makó Jeruzsálemtől. A konzervatív embereket 
tiszteli, becsüli, ahogy a konzervatív értékeket is. Azokban a padsorokban is van olyan 
képviselőtársa, aki ezen értékeket magáénak tudja, amit mindenki lát, tud róla, és ismeri a 
személyiségét, ez politikától teljesen független. Ebben a sorban egyáltalán nem tartozik Bajusz 
Gábor, az eddigi tevékenysége a konzervatív értékeket még hírből sem ismerte, sem érintette. 
Azonban nem a kommunista múlttal kell szerinte példálózni, hanem azzal, hogy a Közgyűlésnek 
van egy működési rendje, amit úgy hívnak, hogy SZMSZ. Ez azt jelenti, hogy minden napirendnél 
a tárgyról lehet beszélni, nem kell attól eltérni. Az ülés vezetője dönti el, hogy ennek mennyire ad 
teret, ezeket az ügyeket Veres Pál polgármester úr elég szabadon kezeli és képviseli, nem akarja, 
hogy akár az ellenzékben benne maradjon a szó, még akkor is, ha a hozzászólásaik jelentős része 
az SZMSZ rendelkezéseinek nem felel meg. Nem kell azonban a kommunista időkig visszamenni, 
elég 2010-2019. közé, amikor képviselő úrék vezették a várost. Ez úgy működött, hogyha már egy 
félmondatban megpróbáltak elkanyarodni, akkor az akkori ülésvezető polgármester vagy 
alpolgármester elkezdett üvölteni, hogy elvonja a szót. Majd ha folytatták a mondatot, akkor a kis 
gombjával kikapcsolta a képviselők mikrofonját, ami minden Közgyűlésen 5-10 alkalommal 
előfordult. Az előző vezetés így képzelte el, ez a demokrácia felfogásuk. Visszakanyarodik oda, 
hogy más szemében keresik a szálkát, de a magukéban a gerendát sem. 2019-től az ellenzék 
mikrofonja egyszer sem volt kikapcsolva úgy, hogy ezt több százszor megtették velük ebben a 
Közgyűlésben.  
 
Szarka Dénes: Igazán nem szeretett volna eltérni a tárgytól, de hangzottak el itt el olyan állítások, 
amikre úgy érzi, hogy mindenképpen reagálni kell. Tapolca kapcsán emlegette Képviselő Úr az 
előző városvezetés terveit. Hozzáteszi, abból semmi nem valósult meg, másrészt ez részben nagy 
szerencse, ugyanis az eredeti tervek alapján 300 fát kívántak kivágni Tapolcán. Ő is arra buzdít 
mindenkit, hogy menjen ki Tapolcára, mert valóban bejárható a tó körüli terület, van még ugyan 
olyan rész, ahol munkavégzés zajlik, de ez érdemben – volt kint hétvégén – a tó körbe sétálását, 
a büfésor használatát, a szétnézést, a levegőzést nem zavarja, a hídon is át lehet menni. Ha már 
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kint járnak, mindenkit arra buzdít, számolgassák a fákat és képzeljék el Tapolcát 300 fa nélkül, 
vonják le abból, amit látnak, mert az előző vezetés tervei alapján egyébként kivágtak volna. A 
terveket a mostani vezetésnek eléggé át kellett dolgozni, hogy ne csináljanak pusztaságot abból a 
parkból. Ennek az eredménye látszódni fog, ahogy Polgármester Úr elmondta a vállalkozónak a 
munkáját, annak a következményeit. Ez készen lesz szerinte. Ami most van Tapolcán, az messze 
nem árt annyit sem az idegenforgalomnak, se Miskolc megítélésének, mint az, hogy minden egyes 
bucka és eldobott csikk mellé kiállnak Tik-Tok videót készíteni, és Miskolcot valamiféle zombi 
tanyaként próbálják meg bemutatni. Nagyon jól néz ki Tapolca most is, és még sokkal jobban fog 
kinézni. A nyilvános wc kapcsán is nagyjából elhangzott a vélemény, ahogy a hajléktalanok 
kapcsán is. Az látszik, hogy a rendészeti és rendőrségi jelenlét megvan továbbra is, sőt, fokozódott 
az utóbbi időben. A Diósgyőri Vár kapcsán is nagyon fontos elmondani, hogy a minőségi 
befejezéshez, a beruházás megfelelő minőségben való befejezéséhez nincs meg a forrás. Erre 
várnak, ez sajnos megint az előző vezetés munkájának az eredménye, a csontvázuk a szekrényben. 
Az utcazene kapcsán úgy gondolja, hogy ez egy pozitív változtatás, egy olyan dolog, ami végre 
szabályozás alá kerül. Azt várják valamennyien ettől a javaslattól, hogy lesznek olyan zenélni 
szerető és tudó miskolciak – fiatalok vagy idősebbek akár –, akik az utcákon még jobb hangulatot 
tudnak teremteni, még pozitívabbá tudják tenni az egyébként is egyedülálló miskolci belváros és 
főutca hangulatát. Ennek szellemében szeretne mindenkit biztatni, hogy térjenek vissza a tárgyhoz 
és támogassák szavazatukkal ezt az előterjesztés.  
 
Dr. Nagy Ákos: Szerinte az utcazenélés jó, kell is Miskolcra akkor, hogyha megvannak mellé a 
szükséges körülmények teremtve, ebben közöttük vita nem lesz. Ha már viszont a felmerült 
szükséges körülmények kapcsán azt mondta Frakcióvezető Úr, hogy mentálisan erős, nem érinti 
meg az ellenzék szavai, úgyhogy csak kétszer 4 percben hallgatták meg, hogy nem érintette meg. 
Megjegyzi, bele sem mer gondolni, mi lett volna, ha megérintik. Tapolca kapcsán azonban el kell 
azt mondania, hogy tavaly augusztus 18-án Bajusz Gábor képviselőtársával kint voltak Tapolcán, 
valóban készítettek egy videót, és elmondták, hogy mi lesz a baj. Tavaly júliusban – és azóta is 
nagy rendszerességgel – Gazdusné képviselőtársával kint vannak, és elmondják, hogy parkolóba 
nem deponálnak, és jelzik a problémát. Jelezték előre, elmondták, hogy baj lesz. Úgy gondolja, 
ahhoz képest visszavetíteni, hogy időben, ha el is csúsznak, hogy 2010. előtt a város polgármestere 
arra bíztatta a miskolciakat, hogy aki hidegvízben akar fürdeni, az menjen Tiszaújvárosba, aki meg 
melegvízben, az Mezőkövesdre. A miskolci strandon embermagasságig ért a fű, az egy méltatlan 
állapot volt, szerinte ebben egyetérthetnek. Nem baj az, ha egy strand nyitva van, és ide csalogatja 
a vendégeget. Arra szeretne javaslatot tenni, hogy amennyiben ennek a szerződésszegés kapcsán 
kötbér keletkezik, az ebből beérkező összegek szintén úgy kerüljenek megtervezésre, hogy az 
Tapolca fejlesztésére legyen fordítható. Tényszerűen, ha már a fákról beszélnek, hogy 300 fa 
hiányzott volna, azt Elnök Úr is tudja, hogy 41-t így is ki kell vágni, tehát annyi így is hiányozni 
fog. Tudja, hogy ez kisebb szám, mint a 300, de azt kell kérnie, hogy amilyen magas összegű 
kötbér lesz, azt ennek az ősparknak és Tapolcának a fejlesztésére fordítsa a városvezetés. Ez a 
javaslata.  
 
Veres Pál polgármester: Válaszában elmondja, nem is tehetnek mást, hiszen ezt kötelező a 
projektre fordítani, így is tervezik. 
 
Pakusza Zoltán: Meg szeretné kérni mind a városvezető, mind az ellenzéki képviselőtársait, hogy 
próbáljanak már meg ragaszkodni a napirendi ponthoz. Nagyjából egy órája folyik a vita ezen 
napirendi pont kapcsán, és nagyjából egy választási vita kezd kialakulni. Azt gondolja az 
utcazenéléssel kapcsolatban, és úgy látszik, hogy ebben mindannyian konszenzusra jutottak, hogy 
ez jó és kell. Az összes többinek pedig meg lesz a lehetőség, majd nyilván ő fog az MVK kapcsán 
felszólalni, valóban botrányos a közlekedés, de megvan az a lehetőség, hogy majd annál a 
napirendi pontnál folytassák. Úgy gondolja, hogy picit kezd méltatlanná válni a vita.  
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Szopkó Tibor alpolgármester: Ha félreérthetően fogalmazott volna az imént, akkor annak 
érdekében, hogy tisztázzon, néhány gondolatot engedjenek meg neki, és néhányat a turizmus 
kapcsán, mint a területért felelős alpolgármester, szeretne rendbe rakni néhány félreértést. 
Egyrészt Bulgária számára nagy értékkel bíró, rendkívül gazdag kulturális és minden egyéb 
tekintetben, rendkívül gazdag múlttal rendelkező ország. Ráadásul a bolgár-magyar kapcsolatok 
Miskolcon kiemelten erősek. Ezt csak azért mondta, mert számtalan alkalommal megkapja – 
általában ugyanarról – e-mailen, hogy az EU legszegényebb országának a sorsára fogja juttatni 
Miskolcot kemény, kitartó munkával. Gondolja, ismerik az álnéven ezt küldözgetőt. Ami ehhez 
képest fontosabb, mert az utcazenészek és Tapolca kapcsán szeretné megerősíteni, hogy Miskolc 
turizmusa igenis erős, a nehézségek ellenére él és virul. Minden nehézség ellenére úgy tűnik, hogy 
válságálló ez a szektor Miskolcon úgy tűnik, hogy nemcsak erős, hanem tovább erősödik. Ezek a 
fejlesztések éppen azt a célt szolgálják, hogy az eddigiektől is tovább erősödjön a turizmus 
Miskolcon. Valamelyik képviselő mondta, hogy a vezetés nézzen szembe a szállodásokkal, majd 
mit kapnak. Elmondja, folyamatosan szembenéznek velük, hiszen egy olyan Turisztikai 
Kerekasztalt működtetnek, ahol időnként – 1-2 havi rendszerességgel szokott megtörténni – 
leülnek a szakma képviselőivel, és igen nagy viták között, igen élesen, de meg szokták beszélni a 
hogyantovábbot. Tehát ezeknek az embereknek nemcsak a szemébe tudnak nézni, hanem együtt 
is dolgoznak velük aktívan. Kérdezzék meg bátran azokat is, akik nem csupán politikai lózungokat 
terjesztenek. Hangsúlyozza, a miskolci turizmus erős. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő, a vitát 
lezárja a napirend felett. Elmondja, 38 perc telt el az életükből. Azt gondolta, ez a napirendi pont 
gyorsan tárgyalható, hiszen polgári kezdeményezés, a megyei sajtó által elég hosszan taglalt kérés, 
amire a vezetés azonnal reagált. Beszámol arról, hogy terveik között szerepel egy utcazenész 
fesztivál rövidesen. Azt gondolta, hogy ez mindenkinek jó, de kicsit hosszú lett ez a napirend. 
 
 
Meghívó szerinti 3. napirend: Javaslat az Önkormányzat Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) önkormányzati 
rendelet módosítására, valamint a hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatásról szóló 41/2017. (XII.5.) önkormányzati 
rendelet hatályon kívül helyezésére 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Bodnár Tibor osztályvezető urat. 
 
Dr. Bodnár Tibor: Ahogy Polgármester Úr jelezte, az előterjesztés két rendelettervezet 
elfogadására tesz javaslatot. Az egyik a hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról szóló 
önkormányzati rendeletnek a hatályon kívül helyezése. 2023. július 1. napjával módosul 
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény, ettől az időponttól kezdve nem kötelező 
önkormányzati feladat lesz a hulladékgazdálkodás. Párhuzamosan módosult a hulladéktörvény is, 
amely megritkította azon felhatalmazásokat, amely alapján eredetileg a helyi önkormányzati 
hulladékrendeletet megalkották. Ezért szükséges, figyelemmel a jogalkotási törvény 13. § (1) 
bekezdésére, a helyi önkormányzati rendeletnek a hatályon kívül helyezése. A másik rendelet az 
Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatának módosításáról szól. Itt is a 
hulladékgazdálkodásban végbemenő változások miatt szükséges a Miskolci Regionális 
Önkormányzati Hulladékgazdálkodási Társulás jogállására, feladataira, mint átruházott hatáskörre 
vonatkozó szabályoknak a módosítása. Másrészről a korábbi képviselői jelzések alapján javaslatot 
építettek bele az SZMSZ-be, hogy a közérdekű bejelentések a napirendi pontokat követően, de 
még a napirendekről történő szavazást megelőzően kerüljenek megtárgyalásra. A harmadik egy 
technikai jellegű módosítás, miszerint a rövidtávú időtartamú közfoglalkoztatás kormányzati 
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funkciókódját kívánják átvezetni a rendelet 3. számú mellékletében, tekintettel arra, hogy a 
Kincstár hivatalból törölte, és ebben az esetben a következő rendelet módosításnál meg kell 
felelni. 
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottságok 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság: egyhangúlag támogatta mindkét rendelet módosítását. 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: minkét rendelet módosítását 
támogatta. 

 Pénzügyi Bizottság: támogatta a napirendet. 
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett, hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Dr. Kovács László: Az SZMSZ-t érintő részhez kíván hozzászólni, részben azért, mert két 
Közgyűlés alkalmával is említést tett arról, hogy a közérdekű bejelentéseknek az ülés vezetése 
során hol lenne a helye, illetve visszatérhetnének a régi rendhez. Ez most megtörtént, ennek örül. 
Közben rájött, azért is hasznos volt ez, mert így akkor átolvasták az SZMSZ-t is, és észrevételt 
tehetnek. Kettő javaslattal kíván élni. Az egyik az, hogy a változtatásban, a 25. §-nál arra gondolt, 
hogy amikor kérdést tesznek fel a Közgyűlésben a közérdekű napirendi részeknél, akkor utána 
vagy szóban válaszol az illetékes előterjesztő, illetve a Hivatal érintett osztálya, annak képviselője, 
vagy írásban kapnak választ. A gyakorlat az, hogy az előző Közgyűlésen feltett kérdésre a 
következő Közgyűlés előtti napon megkapják a választ. Arra vonatkozóan, hogy a feltett kérdések 
válaszadásának mi a rendje, arról nem rendelkezik az SZMSZ, csak van egy kialakult gyakorlat. 
Azt látja, ahogy említette is, hogy a Közgyűlés előtti szerdán kapják a válaszleveleket. Kérdése, 
hogy ezt nem kellene szabályozni, mert így csak a szokásjog van. Másik az, hogy a soron kívüli 
szókérésről azt írja az SZMSZ, hogy vita közben a települési képviselő soron kívül szót kérhet, 
személyes érintettségre tekintettel például, de az milyen módon, a soronkívüliség hogyan látszik? 
Erre vonatkozóan ügyrendit kell nyomniuk, hogy jelezzék, soron kívüli szókérésük van? Ez nem 
derül ki a számára, hogy a gyakorlatban a sorkívüli szókérés mit jelent, hogyan valósul meg, nem 
tudják a módját a soronkívüliségnek. A harmadik a 29. § (2) bekezdés e) pontja, amikor 
széksértésről beszél az SZMSZ, tehát ha méltatlanul viselkedik egy képviselő, akkor az ülést 
vezető elnök, nyilván Polgármester Úr széksértéssel sújthatja. Csak az nem derül ki, hogy ennek 
mi a szankciója. Ezek az észrevételei vannak, de természetesen támogatandónak tartja az 
előterjesztést.  
 
Szarka Dénes: Annak kapcsán kért szót, hogy valóban dr. Kovács László képviselőtársuk 
kezdeményezte ezt a Közgyűlésen, amihez ő is csatlakozott. Szerinte is fontos, hogy minél többen 
megtiszteljék egymást azzal, hogy a közérdekű bejelentéseit egymásnak meghallgassák. Csak 
szeretné azt megköszönni, hogy ehhez a kicsit abszurd koalíciójukhoz csatlakozott a városvezetés, 
és hogy megszavazhatják ezt az SZMSZ módosítást.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő, a 
napirend feletti vitát lezárja. Válaszadásra megadja a szót Jegyző Úrnak. 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Három témában tenne gyors reagálást. Egyrészt a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló törvény az, ami szabályozza azt, hogy a polgármestertől önkormányzati 
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ügyekben a képviselő felvilágosítást kérhet, amire 30 napon belül köteles válaszolni az adott szerv. 
Ez az SZMSZ-en kívül jogszabályban van szabályozva, ezért jellemző az, hogy a következő 
Közgyűlést megelőzően kapja meg a képviselő a választ, hiszem az Mötv. ezt a 30 napos határidőt 
adja meg. A következő a széksértés kapcsán, hogy önmagában az a szankció, hogy valakiről 
kimondják azt, hogy ilyen típusú magatartást gyakorolt, az a szankció, amire a miskolci 
önkormányzatiságban sosem volt példa, hogy valakiről ezt kimondták volna, hogy olyan súlyos 
szabályszegést követett el képviselőtársa, köztisztséget gyakorlók ellen, hogy széksértést kövessen 
el. Maga a kimondás egy szankció. A soronkívüliséget azt alapvetően – úgy gondolja –, hogy egy 
közmegegyezéses alapon, ha erre igény és szükség van, akkor odamegy, és az ülést vezetőnek 
elmondva lehet jelezni ezt a témát. Az ügyrendi gombnyomás, az kifejezetten ügyrendi kérdésre 
vonatkozik, míg a soronkívüliséget itt helyben, szerinte szóban, az ülés vezetése közben lehet 
megbeszélni. Erre valóban nincs külön szabályozás, de úgy gondolja, hogy ezt így lehet kezelni.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a választ Jegyző Úrnak. Érintett volt még a 
hulladékgazdálkodás, amit július 1-től a MoHu Zrt. vesz át. Mindent megtettek és meg is tesznek 
annak érdekében, hogy a lakosság ebből a változásból ne érezzen semmit. Sajnos azt kell mondja, 
az intézmények és az Önkormányzat fog. Megjöttek azok az új költségek és díjtételek, amelyek 
elrettentőek. Jövő héten a Megyei Jogú Városok Szövetségében nem egyedül, hanem 
kormánypárti polgármester kollégáival együtt fognak rákérdezni arra, hogy a zöldhulladék miért 
kerül 10-11-szeresébe a mostani árnak. Tájékoztatásképpen elmondja, hogy most a városnak 
nagyjából 50-55 millióba kerül, az új díjtétel szerint 520 millióba fog kerülni. A biohulladék, ami 
ismertebb nevén moslék, illetve élelmiszerhulladék 8-szoros díjtétellel szerepel. Nyilván szót 
fognak emelni, még egyszer hangsúlyozza, kormánypárti polgármestertársaival közösen, hogy a 
nagyvárosokat jelentősen érinteni fogja díjtételével.  
 
 
 
Meghívó szerinti 4. napirend: Javaslat a Szathmári Király Pál utcai mocsárciprus helyi 

természeti védettségének fenntartásáról szóló 48/2007. 
(XI.28.) önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezésére 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Durda Péter osztályvezető urat. 
 
Durda Péter: 2008. január 1-je óta a Miskolc Szathmári Király Pál utca 6. szám alatt lévő 
ingatlanon egy mocsárciprus helyi természet védettség alatt áll. A védettségi feloldást maga az 
ingatlan tulajdonos kezdeményezte az Önkormányzatnál, amelyhez a Bükki Nemzeti Park, mint 
szakhatóság hozzájárult. Mindezekre figyelemmel kéri a Közgyűlést, hogy a 48/2007. 
önkormányzati rendeletet helyezze hatályon kívül.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottságok 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság: egyhangúlag támogatta az előterjesztést. 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: rendelet hatályon kívül helyezését 
többségében támogatta. 

 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett, hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
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A vitában hozzászóló: 
 
Bajusz Gábor: Szeretne Szarka Dénes képviselőtársához fordulni, de nincs bent a teremben, 
pedig mint a fák védőszentje, fontosnak tarthatja ezt a napirendi pontot. Ha jól értelmezi, akkor 
arról van szó, hogy egy mocsárciprust, ami Tapolcának egyik ékköve, nagyon sok helyi szereti és 
büszke erre a fára, arra a sorsra jut, hogy ki fogják vágni. Nem tudja, hogy jól értelmezi-e ezt, de 
ez sejlik fel ebből az előterjesztésből. Egy személyes történetet is el szeretne mondani. 
Gyerekkorában sok időt töltött Miskolc-Tapolcán, a nagyszülei ott laktak. Amikor a nagyapjával 
mentek gombászni, mindig elhaladtak a mocsárciprus mellett, így ez számára sokat jelent. Azt 
szeretné kérni, hogy maradjon meg ez a fa, ne vágják ki.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő, a vitát 
lezárja a napirend felett. Válaszul elmondja még egyszer, ez egy magánterületen álló fa, amelynek 
a védettség levételét kezdeményezte erre az egy fára vonatkozóan a tulajdonos, ami ellen 
szakhatóságként a Bükki Nemzeti Park Igazgatósága nem emelt kifogást. Jól tudják azt valóban, 
hogy egyébként a mocsárciprus Miskolc-Tapolca egyik kedvenc díszfájává vált, a Békás-tó mellett 
is tudomása szerint több egyed van, ezekről nem szól ez a történet. Egyetlen fáról szól a történet, 
azon az egy telken található, amiről szól, a Szathmári Király Pál utcában található magánterületen. 
Tudomása szerint ennyi a történet, semmi más. A vezetés természetesen védi a díszfákat, a 
közterületen lévő díszfákat különösen. 
 
 
Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat az MVK Zrt. 2022. évi közszolgáltatási 

tevékenységéről készült éves Közszolgáltatói Jelentés és a 
2022. évi Éves Pénzügyi Ellentételezés összegének 
elfogadására 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Demeter Péter vezérigazgató urat. 
 
Demeter Péter: Az MVK Zrt. korábban határidőre elkészítette 2022. évi beszámolóját, amit a 
cég Felügyelő Bizottsága, illetve Igazgatósága is megtárgyalt és elfogadott. Emellé független 
könyvvizsgálói jelentést is kaptak, amiben jelzi Könyvvizsgáló Asszony, hogy ami az anyagban 
szerepelnek pénzügyi és egyéb számok, ezek megbízható, valós képet adnak a társaság jelenlegi 
helyzetéről. 2022. évben történteket szeretné összefoglalni. Az utolsó negyedévben tört ki az 
energiaválság, a II. félévben leginkább, az utolsó negyedévben történtek rendkívül magas költség 
növekedések. 2021. évhez képest 2022. évben a gázszállítás 620 millió forinttal növekedett, tehát 
ugyanannyi gázt vásárolva ennyivel többet kellett érte kifizetni. A gázolaj csekélyebb mértékben, 
de 130 millió forinttal növekedett az előző évhez képest, a villamos energia 250 millió forinttal. 
A kamatkörnyezet is nagymértékben megváltozott, 530 millió forint értékben kellett ezért többet 
fizetni. Összességében ez a négy tétel kicsit több, mint 1,5 milliárd forint. Ebben a költség 
környezetben kellett működniük. A bevételek tekintetében pozitív információkat tud átadni. 5 
millió utassal több volt 2022. évben, mint előtte, 60-ről 65 millió főre nőtt az utasszámuk. A 
menetjegyes bevételük darabszáma stagnált, minimális tized százalékokban változott csak. A 
bérlet darabszám 14%-kal emelkedett, tehát a bérletes bevételük nőtt, így a személyszállítási 
bevételük a tervezetthez képest 460 millió forinttal nagyobb volt. Az egyéb bevételük, mint az 
üzemanyag értékesítés, egyéb javítási, karbantartási szolgáltatás, ebben is sikerült 20 millió 
forinttal magasabb bevételt elérni. Közel 500 millió forinttal nagyobb bevételre tudtak így szert 
tenni. A teljesítményben a KSZ szerint megrendelt, kicsit több, mint 7 millió km-hez képest 145 
ezer km-rel mentek többet, ez a busz üzletág esetében kicsit több mint 100 ezer km. Ebben az 
időszakban volt az Y-híd, illetve a turbó körforgalom építése, így az arra közlekedő járatok kerülő 
úton közlekedtek, ez az a többletteljesítmény. A villamos esetében 41 ezer km-rel mentek többet, 
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szeptember 1-jétől volt egy járatsűrítés a megrendelői igények alapján, ez okozta ezt a többletet. 
A megbízhatósági mutatószámok, busz esetében közel 700 ezer darab járatot indítottak a tavalyi 
évben, ami egy rendkívül magas szám. Ebből összesen 280 darab olyan járat volt, ami ténylegesen 
kimaradt, ami valamilyen műszaki probléma, baleset vagy egyéb ok miatt maradt ki. Ez nagyon 
pici százalék. Az autóbusz tekintetében 99,9%-ban a megrendelthez képest történt a teljesítés. A 
villamos esetében kicsit több mint 100 ezer darab járatot indítanak egy évben, amely esetben 130 
darab járat maradt ki. Ezáltal 99,8% a megbízhatósági mutató. A villamos mellett megemlíti, hogy 
szinte hetente van egy eléfordulásos vagy valamilyen baleset. Ezek a kimaradt, vagy részben 
csonkán teljesített villamosos járatok. Ezek túlnyomó része nem az MVK hibájából következett 
be, hanem az említett balesetek okán. Mindezek mellett 554 darab járatot, több rásegítő járatot 
indítottak el, ami az operatív beavatkozások következtében volt szükséges, mint a nagyobb 
rendezvények esetén. A Diósgyőr meccsekre egyre több néző is elmegy, ilyenkor többlet 
villamosokat és buszokat indítanak, ahogy az igények keletkeznek. Az utolsó negyedévet 
megelőző nyár vége időszakban készült az Önkormányzattal egyeztetve egy energetikai válságterv. 
A legelején, amiket elmondott számokat, azokból látható, hogy az a 1,5 milliárd forint önmagában 
is, és MVK szintjén is jelentős energia árnövekedést jelent. Ezért készítettek egy energetikai 
válságtervet, hogy mit lehet tenni annak érdekében, hogy ezek az óriási számok csökkenjenek. 
Azt tudták tenni, hogy a gázüzemű autóbuszok teljesítményét csökkentették, ugyanis olcsóbb volt, 
és még mindig egy picivel olcsóbb a gázolaj, mint a gáz. Az elektromos buszok teljesítményét a 
maximumra emelték, ami azt jelenti, hogy amit a támogatási szerződésben megkívánnak tőlük 
minimum teljesítményt, attól 25%-kal nagyobb teljesítményt tudnak menni ezekkel a buszokkal. 
A gáz és villamos energia árfixálásába ők is csatlakoztak természetesen, ez egy nagyon kedvező 
hatás volt, ezeknek a folyamatai a 2023. évet érintik igazából. Volt egy biogáz átvételi lehetőség 
vizsgálat, amit a MIVÍZ-zel közösen csinálták, de ott most egy picit megálltak, mert más irányok 
vannak a MIVÍZ tekintetében. Kedvezőbb energiaköltségű jármű bérlésével is csökkentették a 
költségeiket, illetve telephelyi gázfelhasználás racionalizálást elindították, kevesebb létszámmal 
dolgoznak, mint az előző időszakban. Elkezdték a napelemes minierőmű rendszerek kialakítási 
lehetőségeinek a vizsgálatát. Ebben is a jövőben úgy gondolja, hogy lesznek nagyon jó 
eredmények. Természetesen ezekhez a pályázatokat is várják, és nézik, hogy ezeknek a 
finanszírozása valamilyen százalékban, akár pályázati forrásból megvalósítható legyen. 
Összességében 2022-re 200 millió forint volt az a hatás, amit ezzel a programmal meg tudtak 
takarítani. Nyilván ez az év vége, így ennek a nagyobb hatása 2023-t érinti, ott 1,2 milliárd forintot 
jelent. Mindezekben a nehéz időszakban egy pár fejlesztést is el tudtak végezni, túlnyomó részt 
pályázati forrásból, illetve önkormányzati forrásból. 10 elektromos autóbusz érkezett augusztus 
vége fele a társaságukhoz, tehát az utolsó negyedévben ezek már tudtak dolgozni. Sajnos, ez egy 
költség, de át kellett állniuk a 4G hálózatra. Rengeteg olyan eszközük van, amik 3G-sek voltak, de 
a szolgáltatók leállították a 3G szolgáltatást. A társaságnak a járműfedélzeti rendszereket, az utas 
tájékoztató rendszereket át kellett állítani 4G-re. Egy pár motort is felújítottak az üzemképesség 
biztosítása érdekében, illetve a vasgyári hurokban az egyik hídon a hídfa cseréket elkészítették, 
idénre van betervezve a másik híd hídfájának a cseréje. Ezeket üzembiztonsági szempontból meg 
kell csinálniuk, hogy ott tudjanak a villamosokkal közlekedni. A létszámban 2021-hez képest 34 
fővel vannak kevesebben, tehát 697 főről 663 fő volt az átlagos állományi létszámuk. Bizonyos 
tekintetben nem tudtak annyi embert felvenni, amennyire szükség lett volna a feladatokhoz. Egy 
érdekességet gyűjtött ki. 2019-ben az MVK Zrt. 3 milliárd 895 millió forint személyi jellegű 
költséggel rendelkezett, 2022-ben 3 milliárd 854-et, úgy, hogy közben 25%-nyi bérfejlesztés volt 
a társaságnál kumuláltan ez alatt az időszak alatt, de így is kevesebb személyi jellegű ráfordítása 
volt a társaságnak a két időszak között 641 millió forintnyi bér, személyi jellegű kifizetést 
takarítottak meg. Köszönetet szeretne mondani minden munkavállalónak, munkatársainak, akik 
az elmúlt években eredményjavító, illetve hatékonyságot javító intézkedések végrehajtásában részt 
vettek, mert ezek szerinte sikerültek. Az eredmény kimutatást a végére hagyta. 2021. év végén, 
amikor a Közgyűlés elfogadta azt az irányszámot, hogy mennyi ellentételezésre, támogatásra van 
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szüksége a társaságnak. Ez egy közel 4 milliárd forintos tétel volt. A megkötött pénzügyi 
megállapodás 3,3 milliárd forintról szól. Évközben volt egy minimális korrekció, összességében 3 
milliárd 65 millió forintot kaptak meg 2022. évre, ami azonban szükséges lett volna, az 918 
millióval magasabb. Sajnos erre jött rá az utolsó negyedév. Bármit is tettek, akár a többletbevétel, 
akár a létszámcsökkentés, akár a járművek átcsoportosítása, még mindig egy 404 millió forintos 
különbség, ami kialakult, ami összességében 1 milliárd 322 millió 133 ezer forint, tehát 
gyakorlatilag az a 3 milliárd 65 millió forint, amit megkaptak, és az igényelt összeg különbözete 
ez. Kiegészítésként elmondja, hogy közzé van téve a Debreceni Közlekedési Vállalat, illetve az 
ottani Holdingnak a beszámolója. 2022. évben, ami Miskolcnak 4,3 milliárd forintos támogatási 
igény, az 7,5 milliárd forint a DKV-nál. Úgy gondolja, hogy azok az intézkedések, amit 
kényszerűen az MVK Zrt.-nek is meg kellett tenni, annak legalábbis pénzügyi oldalról vannak 
eredményei és hatásai. Ugyanez az érték 2021-ben az MVK Zrt. támogatása 3,4 milliárd forint 
volt összességében, 4,7 milliárd volt a debreceni közlekedés esetében. Lehet látni azokat a 
különbségeket, hogyha történnek intézkedések, akkor valamivel lehet ezt olcsóbban csinálni, de 
nyilvánvaló, hogy egy ekkora városnak, legyen szó Miskolcról vagy Debrecenről, de akár Szeged 
vagy más város, egy ilyen komplex közlekedési hálózatát és rendszerét fenntartani nem olcsó 
dolog. Ezzel tisztában kell lenni. Az energiaválságnak a szele a 2022. év utolsó negyedévét 
jelentette, de sajnálatos módon a 2023. évüket még nagyobb módon érinti. Elmondja, hogy most 
szombaton ünneplik az autóbusz közlekedés 75. évfordulóját Miskolcon. A Múzeumok éjszakája 
rendezvényhez kapcsoltan szeretnének egy rendezvényt tartani, amit meg is hirdettek. Sok 
szeretettel várnak mindenkit. 14 óra 30 perckor minden olyan autóbuszfajta, ami valaha 
közlekedett Miskolcon, a Városház térről a villamossínen keresztül fog a telephelyre bevonulni. 
Vannak olyan autóbuszok is, amelyek nincsenek az MVK tulajdonában, de ezeket biztosítják a 
különböző települések számukra ehhez a rendezvényhez. Az MVK Zrt. telephelyén – vélhetően 
jó időben – egy jó kis délutánt, estét lehet eltölteni. Megismétli, szeretettel várnak mindenkit! 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni Vezérigazgató Úrnak a tájékoztatást. Az előterjesztést 
véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot. 

 Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a napirendet. 
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett, hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Pakusza Zoltán: Egy tanév óta nehezítik a Perecesen élő gyermekeknek az iskolába járását. 
Nagyon sokszor elmondta és nagyon sokat kérte – még talán tavaly – a 6-os busz közlekedésével 
kapcsolatban, hogy a reggeli órákban, illetve a koradélutáni órákban, amikor hazajönnek a 
gyermekek, akkor sűríteni kellene a járatot. De az is megoldást jelenthetne, hogy nem szóló busz 
érkezik a területre. Hangsúlyozza, ezt többször jelezte, többször kaptak rá ígéretet, hogy ez meg 
fog változni. Elmondja, most már véget ér a tanév, ez a kérdés meg fog oldódni, legalábbis néhány 
hónapra. Itt pluszt jelentett szeptembertől az, hogy megszűnt Perecesen az Erenyői Általános 
Iskola, és ezért még nagyobb számmal járnak a diákok be Miskolcra. Azt mindenki tudja, hogy ez 
az egy közlekedési lehetőség van. Kérdése, hogy hol tart ez az ügy? Mégis fiatalokról, gyerekekről 
van szó, ebben az ügyben kellett volna lépni, még akkor is, ha az MVK-nak rossz az anyagi 
helyzete. Megismétli, lehet, hogy szervezéssel is meg lehetett volna oldani, és nem került volna 
pénzbe. 
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Szécsényi Marianna: Olyan napirendi ponthoz érkeztek, amiről elmondható, hogy nincs olyan 
miskolci lakos, akinek ne lenne tapasztalata, vagy napi tapasztalat után véleménye erről a miskolci 
tömegközlekedésről. Szeretné megköszönni Vezérigazgató Úrnak a részletes beszámolóját. Úgy 
gondolja, érkeztek pozitív hírek is az MVK irányából. Maga a közgyűlési előterjesztés tömören és 
röviden összefoglalja a tényleges helyzetet, hogy 2022-ben az MVK Zrt.-nek 1 milliárd 322 millió 
133 ezer forint vesztesége keletkezett. Ha már a közszolgáltatási szerződésnél járnak, és 
részletesen elolvasta a beszámolót, néhány fontos kérdés felmerült benne, melyekre szeretne 
választ kapni. Az új Közlekedésszervező Osztály által átvett feladatok mennyibe fognak kerülni a 
városnak, kik fognak ott dolgozni, milyen szakmai kompetenciával fognak rendelkezni, mennyire 
befolyásolják majd az MVK dolgozók létszámát, illetve milyen hatással lesz a munkájukra? 
Párhuzamos feladatok fognak keletkezni, ami több költséget fog kivetni a városra, és kérdése, 
hogy készült-e erről hatásvizsgálat? Sokkal egyszerűbb lenne nagyobb futásteljesítményt 
megrendelni, és azt kifizetni az MVK-nak, mint Közlekedésszervező Osztályt létrehozni. 2023-
ban a jelenlegi szolgáltatás 60%-t finanszírozza az Önkormányzat, és úgy tudja, hogy a maradék 
40%-t a Holding fizeti hitelből. Hogy kívánja a tartozást az MVK irányába rendezni az 
Önkormányzat, hiszen a határozati javaslat csak arról szól, hogy szeptember 30-ig külön 
megállapodást fognak kötni. Erről részleteket nem tudtak meg. Az ilyen rövid idő alatt ekkora 
mértékű átszervezést, új osztály létrehozását megfelelő egyeztetés nélkül szinte lehetetlen 
megvalósítani. Tudomása szerint az érdekképviseletek jelezték a városvezetés irányába, hogy 
milyen problémákkal is fog járni az ilyen gyökeres átalakítás. A jelenlegi közszolgáltatási szerződés 
2011-2026. között, 15 évre került határozott időre  megkötésre, az előttük álló, és aggodalmakkal 
teli időszak, ez a teljes módosítás, gyökeresen megváltoztatná, jogilag lehet-e ilyet csinálni és 
megvalósítani, nem veszélyezteti-e a közszolgáltatási feladatok megfelelő ellátását? Úgy gondolja, 
hogy ezek a kérdések jogosan tükrözik, nemcsak az ő aggodalmát, hanem Miskolc lakosságának 
az aggodalmát is. Szeretné, ha megnyugtató válaszok érkeznének az MVK jövőjét illetően.  
 
Veres Pál polgármester: A felvetett néhány probléma érdemi megoldását jelző előterjesztés 
nincs most a mai nap napirendjén, de erre majd Alpolgármester Úr válaszol.  
 
Hollósy András: Szintén megköszöni Vezérigazgató Úrnak a részletes tájékoztatást az MVK 
Zrt.-vel kapcsolatban. Ahogy a beszámoló menetrendszerűen jön, sajnos a menetrend az elmúlt 
3,5 évben nem sikerült, úgy tűnik. Szeretne köszönetet mondani annak a buszsofőrnek, aki az 
elmúlt héten nagyon komoly helytállással oltotta el a keletkezett tüzet a buszjáraton, ezáltal óvta 
meg a miskolciakat is. Külön szeretné jelezni Vezérigazgató Úr felé, hogy tolmácsolja a FIDESZ 
és a KDNP Frakció köszönetét ennek a sofőrnek, hiszen miskolciak is itt voltak azon a buszon, 
és szerencsére senki nem sérült meg ebben a balesetben. Ez is azonban sok mindenre rávilágít, 
láthatják azt, hogy milyen állapotban vannak a járművek, holott 2019. előtt Magyarország egyik 
legmodernebb busz és villamos flottáját sikerült üzemeltetni. Látják azt, ahogy el is mondta 
Vezérigazgató Úr, jelen pillanatban is 47 jármű van szervizelés alatt. Látják azt, hogy milyen 
állapotban vannak a járművek, bizonyos esetekben és bizonyos peremkerületeken mennyire nem 
bírnak megfelelő tisztasággal ezek a járművek. Ha figyelembe veszik azt, hogy veszteségekről is 
beszámolhatnak, ha van május 1-jei felvonulásra ingyen busz, egyetemi fesztiválokra szintén, 
akkor lehetne csúcsidőben is rásegítő járat adott esetben a peremkerületekben, hogy ne csak 
óránként legyenek járatok Miskolcon. Ezt mindenféleképpen figyelembe kell venni. Ha a miskolci 
tömegközlekedés vonatkozásában megkérdeznek 10 miskolcit, 8 biztos azt fogja mondani, hogy 
a jelen vezetés nagyon csúnyán elrontotta a miskolci tömegközlekedést az elmúlt években. A 
miskolciak azt látják, hogy mennek a buszok vagy sem. Jelen pillanatban nem mennek a buszok, 
akadozik a tájékoztatási rendszer. Látják azt, hogy milyen állapotok vannak adott esetben a 
buszokon és villamosokon, de a miskolciak nem ezt szeretnék. A miskolciak egy kiszámítható és 
egy megfelelő biztonsággal rendelkező és bíró tömegközlekedést szeretnének ebben a városban. 
Sajnos azt látja, hogyha a tömegközlekedés témaköre jön, akkor a Velünk a Város Frakció vezetése 



20 
 

ilyenkor mintha kimenne, és kellemetlenül érezné magát ezzel kapcsolatban. Szerinte egy 
pontosan olyan témát feszegetnek, ami mindenkit érint pártpolitikai hovatartozástól függetlenül. 
Úgy véli, mindenféleképpen fontos az, hogy erről a témáról beszéljenek, sokat beszéljenek, és 
végre megoldás szülessen ebben a kérdésben. A FIDESZ-KDNP Frakció azt kéri, hogyha van 
pénz rásegítő járatokra, akkor dolgozzanak ki egy olyan megoldást, hogy adott esetben a 
csúcsidőben legyen lehetőség itt is rásegítő járatokra, hogy a miskolciak nagyobb magabiztossággal 
és nagyobb kiszámíthatósággal tudjanak közlekedni ebben a városban.  
 
Veres Pál polgármester: Vezérigazgató Úr szájából elhangzott egy szám, ami nagyságrendileg 
többszázezer járatot jelentett, ha ehhez hozzátesznek 5-10 rásegítő járatot, nem fogja megoldani 
az egész éves járatsűrítést, erre szeretné felhívni a figyelmet. Kiemeli, hogy a Miskolci Egyetemi 
Napokra a szolgáltatást kifizette a szervező.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Az MVK-val kapcsolatos előterjesztések során sokszor kérte már a 
városvezetést, illetve az MVK Zrt.-t a 2-es villamos járatainak a helyreállítására, hogy ne csak 
tanítási időben közlekedjenek, mert az ott élők hozzászoktak ehhez a kényelmes dologhoz, hogy 
a vasgyári kolóniából átszállás nélkül el tudnak jutni akár a belvárosba, akár a Búza téri piacra, 
vagy vasárnaponként templomba. Jelen pillanatban – a tanítási időben – óránként 2 közlekedik, 
akkor sokat mond. A Vasgyári Közösségi Ház átadásakor személyesen volt kint, beszélt 
Intézményvezető Asszonnyal, aki azt kérte, hogy a Vasgyári Közösségi Ház programjaihoz 
igazítva lehetne közlekedtetni a 2-es villamos járatot. Vannak olyan tánccsoportok, kulturális 
egyesületek, akik ahhoz teszik függővé, hogy a vasgyári közösséget választják-e otthonául, hogy 
el tudnak-e jutni a gyermekek, vagy az idősebbek, nyugdíjas klubok résztvevői a közösségi házba, 
illetve onnan haza tudnak-e menni. Úgy gondolja, hogy ez egy fontos dolog lenne, főleg úgy, hogy 
a környéken a Bartók Béla Művelődési Házat eladják, így onnan ki kell költöznie a tánccsoportnak, 
illetve a kulturális egyesületeknek. Szeretné arra felhívni a figyelmet, hogy mindenképpen ehhez 
igazítsák, és ne csak tanítási időben közlekedjen a villamos. A másik dolog, ami szintén a céghez 
kapcsolódik, a sínek és azok közvetlen környezetének a rendben, karbantartása. Előfordult az 
elmúlt időszakban olyan, hogy nem volt levágva a sín mellett a fű, és volt olyan szakasz a 
Vasgyárban, ahol nem látták be az autósok ezt a részt, ez pedig sokszor balesetveszélyes. Az elmúlt 
időszakban autója szervizben volt, és kipróbálta a sokat szidott miskolci tömegközlekedést. A 
József Attila utcán található szervizből fél 9-kor indult el tömegközlekedéssel az Augusztus 20. 
strandról, és ¾ 10-re ért ki Tapolcára a Kemény Dénes Sportuszodába. Át lehet gondolni azt, 
főleg nyári időszakban, az egyetemen keresztül Tapolcára 1 és negyedóra alatt lehet kiérni az 
Augusztus 20.-ról, ez gépjárművel 15, de legfeljebb 20 perc. Hangsúlyozza, át kellene gondolni 
azt is, hogy 2 járatot indítanak óránként, amit, ha valaki lekésik, akkor nem jut el az adott helyre, 
kiemeli a nyári időszakot. Átgondoltabban, körültekintőbben kellene meghozni ezeket a 
menetrendeket, és mindenképpen a lakosság igényeit figyelembe véve.  
 
Bazin Levente: Az előterjesztőnek a dolga a felmerülő kérdésekre válaszolni, de néhány vagy a 
sötétség netovábbjával, vagy a tájékozatlanság netovábbjával találkozott. Elmondja, hogy a 
rásegítő járatokat pénzért lehet igénybe venni. Ha egy cég megrendel egy szolgáltatást, adott 
esetben a Miskolci Egyetemről beszél, akkor pedig fizet érte. Nem is érti, mit nem lehet ezen 
megérteni. Elmondja, hogy a Vasgyárba például a 21-es, 19-es, 68-as, bizonyos 16-osok talán, a 
101B, 9 és 29-es buszok járnak, tehát elég sűrű a Vasgyári megálló forgalma. Ezeket a buszokat 
az Újgyőri főtér és a Vasgyár között villamosbérlettel is lehet használni. Elhangzott, hogy az a 
problémája a miskolciaknak, hogy a teljesítmény csökkent. Valóban csökkent, koronavírus és 
egyéb sok oka volt ennek, de kijelenthetik, hogy úgy, mint ahogy a fideszesek csinálták, hogy egyes 
városokban leállították a tömegközlekedés egy részét, mint Debrecenben, olyan Miskolcon nem 
történt. Biztosíthatja a miskolciakat, hogy nem fogják a fideszesekhez hasonlóan leállítani a 
tömegközlekedést, amit garantálhatnak. Az elmondható, hogyha megoldásokat keresnek, tud egy 
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jó megoldást, a FIDESZ adja vissza a miskolci utazóközönségnek a tömegközlekedés állami 
támogatását. Ezt 2019-ig visszamenőlegesen vették el a fideszesek a várostól, a miskolci 
utazóközönségtől, évi 500 millió forintot. Kifizethetik ezt, nagyon jól jönne 2,5 milliárd forint 
most az MVK-nak, hogy tudja növelni a teljesítményét. De beszéljenek arról is, hogy jegy- és 
bérlet automaták kerültek kihelyezésre a városban, új buszokat tudtak beszerezni, illetve online 
jegyvásárlásra is van lehetőség. Megkérdezi Ügyvezető Urat, hogyan alakultak a személyes online, 
illetve az automatában történő vásárlási forgalmak, használják-e a miskolciak, mert úgy veszi észre, 
hogy igen. Megemelték a MiskolcPass kártya támogatását is, ezzel egyes tételeknél egyáltalán nem 
nőtt a miskolciak számára az ár, egyes tételeknél pedig szintén a miskolciaknak minimálisan nőtt 
az ár. Új buszmegállók is lettek telepítve a városban, erről is lehetne beszélni. Arról pedig tudnak 
beszélni előzetesen, hogy várhatóan az őszi menetrendnél már lesz teljesítménynövelés, így 
választókörzetében is a 6-os busznál jelentős teljesítménynövelés várható majd a tanévkezdésre. 
Kéri képviselőtársait, hogy beszéljenek a megoldásról, arról, hogy évi félmilliárd forintot vettek el 
az Önkormányzattól a fideszesek, és akkor ezt vissza szeretnék adni a miskolciaknak, hogy tudják 
növelni a teljesítményt. Arról is beszélhetnek, hogy az előző vezetés nem fizetett ellentételezést 
az MVK-nak a ciklusok alatt, ezt is nekik kell pótolni. Jelen vezetés pótolja és Miskolcon nem fog 
leállni a tömegközlekedés, nem lesz fideszes város Miskolc.  
 
Révész Péter: Elhangzott a felszólalások alkalmával, hogy az MVK-nak mekkora adósságai 
vannak. Elmondja, hogy az adósságok tudomása szerint 2015-ben keletkeztek. Az első nagyobb, 
több százmilliós adósság, ami nem lett kifizetve az MVK felé, de ebben Vezérigazgató Úr meg 
tudja erősíteni vagy cáfolni. Ezt az adósságot 2015. óta folyamatosan görgeti a cég. Ezek a több 
éven keresztül ki nem fizetett adósságok, azokat egyik pillanatról a másikra egy sokkal kisebb 
működési költségből sajnos nem lehet kifizetni, elvonások mellett nem lehet kifizetni. Nem arról 
kellene beszélniük, illetve egymásra mutogatni, hogy ki mit nem csinált, hanem inkább arról, hogy 
mit hogyan lehetne csinálni. Ez az előterjesztés, amit megkaptak, éppen pont arról szól, hogy 
azoknak a hiányosságoknak egy részét vagy többségét, amelyeket az előbb felsoroltak 
képviselőtársai, próbálják orvosolni. Szeretné ebben minden képviselőtársa együttműködését 
kérni. 
 
Gazdusné Pankucsi Katalin: Tapolcáról a mai nap több szó is esett, ehhez szeretne csatlakozni. 
A 20-as buszjárat kapcsán. Mivel jön a nyár, vége a tanításnak, a gyerekek gyakrabban fognak 
menni Tapolcára a strandra – hál’ Istennek – ami nyitva van a Barlangfürdővel együtt. Ha még az 
őspark is átadásra kerül, remélhetőleg még többen fogják látogatni Tapolcát. Ezért az lenne a 
kérése, hogy a tapolcai buszjáratot, amennyiben lehetséges, sűrítsék. Elmondja, hogy napi gondot 
okoz mindenkinek a parkolás Tapolcán, nincs elég férőhely. Próbálják meg ezzel ösztönözni a 
miskolciakat, hogy busszal menjenek. Megjegyzi, nyilván nem fognak, ha egy órában kettő 
közlekedik csak. Ha valaki lekési a buszt, félórát nem fog várni a megállóban.  
 
Badány Lajos alpolgármester: Először a közszolgáltatási ellentételezéssel kapcsolatban 
mondana néhány szót. Ez nyilvánvalóan ismert a FIDESZ-KDNP képviselői számára is, hiszen 
a közszolgáltatási szerződés keretében ez minden évben megtörténik. Ami vitára adhat okot, az 
ennek az összegszerűsége, amely az év folyamán nyújtott önkormányzat támogatásokból, illetve 
a cég gazdálkodásának eredményéből adódik. Tekintettel az országot, így a várost is sújtó inflációs 
folyamatokra, illetve az energiaárak drasztikus emelkedésére, ez most ez évben ezt az összeget 
eredményezte. Ennek részleteiről Vezérigazgató Úr részletesen beszámolt. Ebben a rendkívül 
hektikus gazdasági helyzetben szerinte nem lehet eltekinteni attól, és törekedniük is kell arra, hogy 
egy fegyelmezett, rendkívül kifeszített költségvetési politikát folytassanak. Ebben az esetben 
fokozott felügyelet alá kell vonni, illetve fokozottabb ellenőrzést kell mind gazdasági, mind 
szakmai tekintetben végezni, akár a gazdasági társaságok működése, akár az intézményeik felett 
is. Ezt a célt szolgálja majd a következő előterjesztésben tárgyalandó SZMSZ módosítás, amely a 
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Társaságfelügyeleti Osztály, illetve a Közlekedésszervező Osztály felállításáról hoz döntést. A 
Közlekedésszervező Osztály kapcsán Szécsényi Marianna képviselőtársnőjének elmondja, hogy 
erről most fognak konkrét döntést hozni, hogy milyen betagozódásban, és miként fog ez az 
önkormányzati struktúrában szerepelni. Ennek az osztálynak a felállítására ezt követően kerülhet 
sor, így pillanatnyilag nem rendelkeznek konkrét létszámmal, konkrét személyekkel. Erre nézve 
nyilván vannak elképzelések, de ezt a munkát ezt követően fogják elvégezni. Természetesen 
végeztek egy előzetes becslést, ami akár a személyi struktúrára, létszámra, illetve a pénzügyi 
feltételek biztosítására vonatkozik. Ebből neki előzetesen az jön le, hogy nem fog olyan plusz 
terhet jelenteni a Hivatal számára, amely meghaladná azt a megtakarítást, ami az MVK Zrt. 
esetében meg fog történni, ugyanis bizonyos munkaköröket onnan fognak áthozni a Hivatalba, 
így a feladatellátásban könnyebbség adódik, és ezek a feladatok átkerülnek a Hivatalba. A 
Közlekedésszervező Osztály még nem állt fel, természetesen a szakmai stáb már dolgozik egy 
tanulmányi időszakos menetrend kidolgozásán. Ahogy látja, és úgy hiszi, ígérheti akár Pakusza 
Zoltán képviselőtársának is, ez a perecesi közlekedést érdemben fogja javítani, akár 
peremidőszakban, akár csúcsidőszakban, illetve mindenütt, ahol óránkénti peremidőszaki 
közlekedés van, ott természetesen sűrítéseket eszközölnek. Az érdekképviseletekkel folytatnak 
egyeztetéseket, tehát ők nyilvánvalóan nem kerülnek ki ebből az egyeztetési folyamatból. Arról is 
biztosíthat mindenkit, hogy ez a folyamat jogszerűen zajlik le. Szerinte ezek a változtatások 
nyilvánvalóan azt fogják generálni, eredményezni, hogy a városban egy hatékonyan működő, és a 
közösségi közlekedést a mikromobilitással összekapcsolt, XXI. századi rendszer és közlekedési 
kultúra jöjjön létre. Céljuk, hogy mindez minimális károsanyag kibocsátással egyesüljön, 
egyértelműen a klímasemlegesség irányába mozdítva el. Ezért hozzák létre akár a 
Közlekedésszervező Osztályt is, amely a közösségi közlekedésen, a mikromobilitáson túl a 
fenntartható városi mobilitási tervben szereplő parkolási stratégiával is foglalkozik, tehát egy 
komplex módon fogja kezelni a Miskolc városi közlekedéssel kapcsolatos összes kérdést.  
 
Molnár Péter: Megköszöni az előterjesztést, ami világosan rámutat a problémákra, arra is nagyon 
élesen rávilágít, amelyet minden miskolci, aki a tömegközlekedést próbálja használni és kénytelen 
használni minden nap, hogy már 2019 ősze óta, 4 éve katasztrofális állapotban van Miskolc 
közösségi közlekedése. Eredménynek azt lehet tulajdonképpen felmutatni, hogy működik még. 
Miskolc városában a közösségi közlekedés kapcsán a mindenkori városvezetésnek és az MVK 
Zrt. vezetésének nincs könnyű dolga. Visszagondol gyerekkorára, és a rendszerváltás utáni évekre, 
és Miskolcon elmondhatják, hogy egy jól kiépített vonalhálózat, jól szervezett közösségi 
közlekedés működött a városban. A városlakók hozzászoktak ahhoz, hogy A-ból B pontba egész 
jól el lehet menni, jobban szerinte, mint más megyei jogú városokban. Ez a helyezet 2019. óta 
sajnos már nem igaz, mert míg a vonalhálózat megfelelő is, és jól kiszolgálja az adott esetben egyik 
pontból a másikba való eljutást Miskolcon, de ahogy Deák-Bárdos képviselőtársa is rámutatott, 
az nonszensz, hogy munkaidőben, napközben egy olyan távot, amit autóval 10 perc alatt meg 
lehet tenni, azt a miskolci közösségi közlekedést igénybe véve 1,5 óra alatt. Ez így nincs helyén. 
Örömmel hallották azt most a hozzászólások között Bazin képviselő úrtól, vagy Badány Lajos 
alpolgármester úr esetén, akinek úgy értelmezte egy-két mondatát, hogy érzik ők, hogy nagyon 
nagy a baj. Érzik, hogy most már egy esztendő sincs az önkormányzati választásokhoz, és mintha 
halványan az őszre már járatsűrítést ígértek vagy irányoztak volna elő. Ennek nagyon örülnek, 
azonban ezzel meglehetősen elkéstek. Ugyan jobb később, mint soha, de nyilván érzik a 
választások közeledtét, és próbálnak ezen a hibán javítani. Azt látni kell, hogy nagyon nagy a hiány 
ebből a szempontból. Sok esetben úgy gondolja, hogy észszerűsítésre kellene sort keríteni abból 
a szempontból, hogy ők is, a miskolciak is keveslik a járatszámokat. Megjegyzi, olyan sokszor lát 
még mindig „vonatozó buszokat”, azt hiszi így mondják szakmailag is, amikor egy vonalon 
teljesen egymás után mennek buszok. Bízik abban, hogy erre is oda fognak figyelni, mert 
valamilyen szinten már ezzel is lehetne enyhíteni a közlekedésszervezés vonatkozásában. Szeretne 
pár kérdést feltenni. Alpolgármester Úr az iménti hozzászólásában szakmai stábot említett, 



23 
 

felmerül a kérdés, melyikkel. Ezen többször lovagolt itt a Közgyűlésben, mert számukra ez itt a 
titkok és homályok terepe az MVK kapcsán. Melyik szakmai stábbal, az MVK Zrt. szakmai 
stábjával, a leendő, felállítás alatt álló hivatali osztály szakmai stábjával, vagy a Budapestről 
érkezett, jól megfizetett tanácsadók szakmai stábjával, vagy több munkacsoportról hallottak már, 
de nem látják, hogy mik ezek, azért tapogatózik ennyire. Mindig mondják, hogy ilyen-olyan 
munkacsoport, de ezt nem látják transzparensen sem a város honlapján, sem az MVK honlapján, 
hogy milyen munkacsoportok vannak, amiben milyen szakemberek vannak. A kérdés tehát, hogy 
milyen szakmai stábbal konzultált Alpolgármester Úr ebben a vonatkozásban? A konzultáció 
kapcsán szeretné kérdezni, hogy egyszer a sajtótájékoztató kapcsán beszéltek arról, hogy tudják, 
hogy az osztály szervezés kapcsán az MVK szakszervezetei, és üzemi tanácsa írt Polgármester 
Úrnak egy levelet, amiben felvetették a problémákat, de nem kaptak tudomása szerint választ. Az 
az információja, hogy ez az üzemi tanács és szakszervezetek Alpolgármester Úrnak is írtak 
nemrégiben egy levelet, amiben szakmai észrevételeket tesznek. Erre kaptak már a 
városvezetéstől, Alpolgármester Úrtól kimerítő választ? 
 
Veres Pál polgármester: A szakszervezet vezetését kétórás konzultáción látta vendégül vagy 
kéthete. Igyekeztek minden kérdésükre választ adni, illetve biztosították őket arról, hogy amint a 
tervezésben olyan szintre jutnak, ahol véleményalkotásra van szükség és lehetőség, akkor be 
fogják őket ebbe vonni.  
 
Dr. Simon Gábor: Ennél az előterjesztésnél is azt látták, hogy magától az előterjesztés tárgyától, 
ami egy pénzösszeg meghatározását jelenti, a hozzászólások elég jelentős mértékben eltértek. 
Sokkal jobb lenne, Pakusza Zoltán úr mondta az előbb és teljesen egyetért vele, hogy sokkal jobb 
lenne, ha a képviselők megpróbálnának mindig a tárgyra szorítkozni. Ha ezt tennék, akkor nem 
kalandoznának el olyan dolgokba, amelyek nagyon sokszor nem az igazság mezsgyéje, hanem egy 
politikai deklaráció, itt most például Molnár Péter frakcióvezető úrra utal, aki ékesszólóan 
ecsetelte a problémákat. Elmondja, hogy együtt ültek ebben a Közgyűlésben 2019. előtt, akkor 
valahogy ezeket a problémákat Frakcióvezető Úr, kormánypárti képviselőként elfelejtette 
megemlíteni. Sőt! Ugyanennél a mikrofonnál azt bizonygatta, hogy minden mennyire nagyon 
szuperül rendben van. A magyar virtus úgy néz ki, hogy aki a zenét húzatja, annak ezt ki is kell 
fizetni. Ez az, amit az előző vezetés elfelejtett, és azt várják a jelenlegi városvezetéstől, hogy az 
elvont forrásokból, amit szintén a FIDESZ vont el, egyrészt a közösségi közlekedésből, a 
parkolástól, gépjármű adó kapcsán, stb., hogy sokkal kevesebb pénzből fizessék ki az előző 
vezetés tartozását. Felmerül a kérdés, milyen viselkedés ez, ez Európában így működik? Csak az 
MVK-nál hagytak 5,5 milliárd adósságot, azaz hogyan működtették 2015-2019. között az MVK-
t? Úgy, hogy vegyen fel hitelt, járjanak a buszok, minél több, és a cég vegye fel a hitelt. 2019-ben, 
mint aki jól végezte dolgát, hátradőlnek, és követelik, hogy ugyanannyi busz menjen, de közben 
fizessék vissza a hiteleket, mindeközben elszállnak az árak. Felteszi a kérdést, hogy ezt a brutális 
nagy inflációt ki csinálja az országban? A FIDESZ csinálja, Nagy Ákos ennek a rendszernek egy 
fontos fogaskereke, aki háromszor akkora inflációt csinál Magyarországon, mint az Európai Uniós 
átlag. 21% Magyarországon, az Európai Unióban most már 7,1%, boldog sorsú országban 2-3%, 
de a kelet-európai régióban is kimagasló az infláció, kétszerese mint Szlovákiában vagy 
Csehországban. Kérdése, hogy ez az inflációs hatás nincs meg az MVK költségeiben? A válasz, 
hogy megvan, ott van az üzemanyag árakban, az eszközökben, a gép és anyagok beszerzésében, 
és természetesen megvan a munkabérekben. Ennek az inflációnak az a következménye, hogy a 
FIDESZ és barátaik az egekbe emelték a jegybanki alapkamatot. Ez azt jelenti, hogy az az 5,5 
milliárd hitel, amit az előző vezetés felvett az MVK-nak, annak a hitelkamata 2-300 millió volt, 
20%-os kamattal már több, mint 1 milliárd forint, ebből bőven lehetne buszjáratot működtetni, 
többet, mint amit most követelnek. Ezt az 1 milliárd forint kamatot az előző vezetés felelőtlen 
magatartása miatt kell a jelenleginek kigazdálkodni. Erről kellene beszélni, hogy hova tették azt az 
5,5 milliárdot. Persze tudják, hogy ez nem ennyi az összes hitel, mert ez csak az MVK-nál ennyi. 
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A Holding és tagvállalatainál 10 milliárd forint volt, amivel az előző vezetés itt hagyta ezt a 
rendszert, és nem pluszban, hanem mínuszban. Ennek a 10 milliárdnak a finanszírozása már 2 
milliárd forint. Tegnap a Városüzemeltetési Bizottság ülésén a konszolidált beszámolót a 
jogszabályoknak megfelelően el kellett fogadni. A cégek megfeszülnek, az üzemi tevékenységük 
eredménye pozitív, addig a konszolidált beszámoló negatív. Negatív azért, mert a kamatok az 
egekbe mentek a FIDESZ gazdaságpolitikája miatt. Azt kéri, hogyha zenét akarnak húzatni, akkor 
annak az árát ki kell fizetni. Nem azt kell csinálni, hogy bemennek a vendéglőbe, húzatják a zenét, 
és amikor fizetni kellene, akkor mutogatnak a polgármesterre, hogy fizesse ki a számlájukat. 
Mindezek után még kimennek a mikrofonhoz, és követelőznek. Ez teljesen érthetetlen, 
nonszensz. Így nem lehet felelősen sem céget, sem várost vezetni. 
 
Szilágyi Szabolcs: Az elmúlt időszakban elég sokat járt tömegközlekedéssel, saját bőrén is 
tapasztalta, való igaz, hogy van probléma, amit azonban a FIDESZ-KDNP-s frakciótagok 
elfelejtettek a mikrofonnál közölni, hogy az éremnek van egy másik oldala is. Vizsgálják meg ezt 
a másik oldalt, hiszen az elmúlt években történt kormányzati elvonások több milliárd forintra 
rúgnak. Ha a Kormány visszafizetné ezt a pénzt a miskolciaknak, hiszen tőlük vette el, a miskolci 
tömegközlekedés olyan színvonalú lenne, amilyet a miskolciak már nagyon régen nem láthattak. 
Ami a FIDESZ-KDNP Frakció tagjait illeti, szégyelljék magukat, hogy nem tettek semmit a 
miskolciakért. Direkt nem használták fel a kormányzati kapcsolatokat, mert fontosabb volt az, 
hogy az ellenzéki városvezetésnek rossz legyen, mint az, hogy Miskolcnak jó. A helyben választott 
fideszes országgyűlési képviselők rendre megszavazták a kormányzati elvonásokat a 
miskolciaktól, így összességében elmondható, hogy a FIDESZ-KDNP Frakció elárulta a 
miskolciakat, cserbenhagyták a miskolciakat, Orbán Viktor lemondott Miskolcról. Hangsúlyozza, 
nem Miskolcról kellene lemondania, hanem a miniszterelnöki bársonyszékről, mert az elmúlt 
időszak Orbán-inflációja bemutatta, hogy alkalmatlanok az ország irányítására.  
 
Molnár Péter: Ahogy ment ki a mikrofonhoz, képviselőtársai arra biztatták, hogy hangosan is 
mondja be a poént, amit mondott. Ha már cserbenhagyásról beszélnek, akkor cserbenhagyás az, 
ahogy Szilágyi képviselő úr cserbenhagyta a Jobbikot. A közösségi közlekedés Miskolc kapcsán a 
téma. Szeretnek a jelenleg városvezető képviselőtársai, ahogy Frakcióvezető Úr is megtette, itt a 
2019. előtti időszakra és a finanszírozás kérdésére visszautalni. Ebben a számháborúban nem 
kíván belemenni, mert a lényeg a miskolciak számára az, hogy 2019-ig működött és jól működött, 
használható volt Miskolc közösségi közlekedése. Ez megtört 2019 őszén-telén, azóta nem 
működik, és optimálisan használhatatlan Miskolc közösségi közlekedése. 2019-ig a Miskolc 
Holding finanszírozta, megoldotta az MVK Zrt. működtetését, finanszírozását. Jártak a 
villamosok, a buszok, a villamos- és buszvezetők ki voltak fizetve, egy működő önkormányzati 
cég, MVK Zrt. működött a városban. Azóta ez egyértelműen megtört, és gyakorlatilag nem 
működik Miskolc közösségi közlekedése úgy, ahogy ezt a miskolciak 2019-ig megszokták, és azóta 
is jogosan elvárják, vagyis elvárnák, hogy működjön. Szerinte ha MVK-ról beszélnek, akkor erről 
kell beszélniük, és arról, hogy a jelenlegi városvezetésnek óriási bűne a miskolciakkal szemben, 
hogy a közösségi közlekedést így tönkre tették. Lehet pótcselekvésekkel rollert hozni a városba, 
egyetért azzal, hogy trendi és jó, hogy van már Miskolcon is, de ez nem megoldás, sem alternatíva. 
Ez jó a fiataloknak, fiatal felnőtteknek, hogy ezekkel szaladgáljanak, de ez nem megoldás arra, 
hogy nem járnak a villamosok, a buszok kellő sűrűséggel. A busz és villamosjáratokat kell sűríteni. 
Arra mutat rá még egyszer, hogy 2019-ig működött Miskolc közösségi közlekedése, azóta nem 
működik. Ez az egyértelmű tény, a miskolciak ezt mondják. Ebben a közgyűlésben felelős 
ellenzékként úgy gondolják, hogy a miskolciak hangját fel kell, hogy erősítsék, és ezért mondják 
el újból és újból, hogy Polgármester Úr és a VV Frakció, úgy tűnik, hogy tönkre tették és 
leépítették Miskolc közösségi közlekedését. Frakciója ezt szeretné a jövő évtől újra felépíteni.  
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Szarka Dénes: A közösségi közlekedés kapcsán néhány dolgot nem árt eléggé hangsúlyozni. Az 
egyik, hogy szerinte az egy jó dolog, és közös az öröm, hogy Képviselő Úréknak is tetszik és 
örülnek annak, hogy számos más magyar és külföldi városhoz hasonlóan Miskolcon is elindult az 
e-roller szolgáltatás. Ez valóban egy hasznos dolog, hasznos kiegészítő mikromobilitási megoldás. 
Az ellenzék szalmabábot állít megint maga elé, amikor azt mondják, hogy itt bárki is azt mondta, 
hogy ez megoldja önmagában a közösségi közlekedés problémáját. Egyedül Képviselő Úrék 
vitatkoznak azzal az állítással, amit egyébként senki nem mondott. Hangsúlyozza, senki nem 
mondott ilyet, és ezzel támadnak, egy egyébként valóban jó és trendi, nemzetközi példákon 
alakuló pozitív megoldást. Azt tényleg nem árt eléggé hangsúlyozni, hogy milyen helyzetben van 
most az MVK. Ez nagyon jó dolog, hogy Képviselő Úrék felerősítik a miskolciak hangját, csak az 
a probléma, hogy a Kormány és a Parlament felé erre nem hajlandóak. Szeretné megkérdezni, 
volt-e olyan, hogy a miskolci fideszes országgyűlési képviselők felé, államtitkárok, miniszterek, 
kormánytagok, parlamenti képviselők, miniszterelnök felé akár jelezték azt, hogy az úgy nem 
működik, hogy a közösségi közlekedésből az önkormányzatoknál kiveszik az állami 
finanszírozásnak a lábát. Mindenhol úgy működik, ahol jól tud működni, hogy a helyi utasok, a 
helyi önkormányzat és az állam, három finanszírozási lábán áll a közösségi közlekedés. 2019. után 
a harmadik lábat kihúzták ebből a felépítményből, Miskolc folyamatosan ennek a következményét 
nyögi. Nem szeretné az ellenzéki képviselőkön személy szerint számon kérni az energiaárak 
növekedését, de a gazdaságpolitikán egyébként számon lehet jogosan kérni az energiaárak brutális 
növekedését. Számon lehet kérni már Képviselő Úrékon is, hogy a gázüzemű buszokat milyen 
módon szerezték be más magyar városok példájával ellentétben. Ez egy nagyon komoly és hosszú 
távú terhet ró a közlekedési vállalatra. Közben pedig azt látják, hogy Miskolc Önkormányzata 
minden egyéb brutális kiadásnövekedés mellett, amit az energiaválság és a covid okozott, 
mindamellett, hogy a kormányzati elvonások sújtották Miskolc városát, ennek ellenére az 
Önkormányzat több pénzt tud költeni a közösségi közlekedésre, mint eddig bármikor. Amikor az 
energiaárak, az üzemanyag, a gáz és az elektromos áram ára ilyen mértékben megemelkedik, akkor 
az egyszerűen kevesebbre elég. Való igaz, hogy sok tekintetben lehet javítani a menetrenden, 
ahogy Alpolgármester Úr is elmondta, ez meg fog történni. Arra azonban szeretné felhívni a 
figyelmet, hogy nagyon sokszor emlegették már a választást, ami egy év múlva lesz. Az ellenzék 
nyilván beindítja már a kampányt, de ebben az egy évben dolgozni is kellene, frakciója ezen lesz.  
 
Hollósy András: Azzal a váddal illetni őket, hogy nem tettek meg semmit a városukért, és a 
FIDESZ nem tett semmit Miskolcért ebben a helyzetben, az nettó hazugság. 263 milliárd forint 
kormányzati pénz érkezett 2019 őszétől Miskolcra. A Diósgyőri Vár rekonstrukciós munkáira 
10,2 milliárd, MVK zöld busz program 1,5 milliárd, a közlekedési vállalat, az annak idején 
hitelmoratórium következtében 1,2 milliárd, a Miskolc-Tapolcai Fürdő üzemeltetésére, az 
Ellipsum, amire a vezetés alkalmatlan, hogy üzemeltesse, 700 millió forintot kapott a város. 
Iparűzési adóbevétel kiesés kormányzati kompenzációs támogatás 1,3 milliárd forint, 
önkormányzati rendkívüli támogatás 2020 szeptemberében 276 millió, önkormányzati támogatás 
a települési önkormányzatok működőképességének megőrzésére további 70 millió forint, 
önkormányzati rendkívüli támogatás 2021-ben 350 millió forint, DVTK Aréna 6 milliárd, 
Tapolcai Élményfürdő 12,7 milliárd, a Diósgyőri Vár rekonstrukciós munkáira további 15,5 
milliárd, Y-híd 13,5 milliárd, az M30-as út felépítése 200 milliárd, és még sorolhatná. Erre 
mondják azt, hogy a FIDESZ cserbenhagyta Miskolcot? Ez nettó hazugság, több alázatot 
szeretne kérni a miskolciak felé. 
 
Veres Pál polgármester: Kérdése, hogy a felsorolt tételekből melyik volt az, amiből a futott 
kilométereket lehetett volna finanszírozni? A közlekedési vállalat finanszírozására kérdeztek rá, 
hogy miért vették el annak a finanszírozási lábát, ezt hallotta ki képviselőtársától. Ezek mind 
beruházási összegeket, amiket Képviselő Úr mondott, nem fenntartási és működési költségek. 
Elismerve azt, nagyon örülnek annak, hogy ez ide érkezett a városba, de működtetniük kell. Az 
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Ellipsum kapcsán azt mondta Képviselő Úr, hogy a vezetés nem tudja működtetni. Ezzel 
kapcsolatban felteszi a kérdést, tudják mi volt az üzleti terve? 365 napig napi 750 látogatószám 
esetén, és ez van leírva. Megjegyzi, amikor múlt nyáron nagyon jól működött – nem jöttek még le 
a burkolati elemek –, akkor volt már két olyan nap, amikor ezt a számot elérték, egyébként nem 
sikerült. Hangsúlyozza, ez nem a működtetés hibája, egész egyszerűen ez egy hibás üzleti terv 
volt, tehát nem a város nem tudja működtetni, hanem az üzleti terv volt mélységesen hibás.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Polgármester Úr az előbb kicsit elvette a kenyerét, mert ő ezt az 
alternatív valóságot szeretette volna némiképpen rombolni, ezt a mátrixot, ami az ellenzéki 
képviselők fejében van. A témához kapcsolódva szeretne néhány gondolatot előadni. Szécsényi 
Marianna kérdezte, hogy ki tud neki megnyugtató válaszokat adni az MVK jövőjét illetően. 
Szerinte ebben a városban senki, mert ennek az ágazatnak a finanszírozhatatlanságáért az állam a 
felelős, többek között azért, amit képviselőtársai is elmondtak. Frakcióvezető Úr elmondta, hogy 
a számokkal nem kíván foglalkozni, de mégis azoknál maradva kifejti, hogy az, ami az MVK-nál 
2022-ben 4,4 milliárd forint, az Debrecenben 7,5 milliárd forint finanszírozási igény volt. 
Elmondja, ezt a közlekedési vállalat hitelből finanszírozta, abból, amit előző év december utolsó 
napjaiban egy kormányhatározatba foglalt a Kormány, hogy ehhez a hitelhez hozzájárul. A 
Vagyonkezelő 3,7 milliárd forintot tudott felvenni, a Debreceni Közlekedési Vállalat pedig 10+8, 
azaz összesen 18 milliárd forint forgóeszköz finanszírozást kapott, tehát gyakorlatilag ilyen 
mértékben kapott kölcsönt ez a vállalat annak érdekében, hogy tudja finanszírozni a 
tevékenységét. Hangsúlyozza, forgóeszköz hitelről beszél. Ez rengeteg pénzt. Ennek ellenére – 
ahogy Bazin képviselőtársa is mondta – megálltak a trolik, csökkentek a villamosok, hétvégén 
nem is jártak a villamosok Debrecenben. Tudomása szerint most konszolidálják a menetrendet, 
de olyan módon, hogy közben átlagosan 14%-osan emelik a jegy- és bérletárakat. Ez persze nem 
nyugtatja meg a miskolciakat, hogy Debrecenben is rossz, csak arra akart utalni, hogy az a nettó 
hazugság, hogy a közösségi közlekedést Miskolcon ez a városvezetés teszi tönkre. Láthatják jól, 
hogy máshol is probléma van a közösségi közlekedésnek a finanszírozásával pont ezért, mert egy 
ideális, normális, európai módszertannal, 1/3-d részben a lakosság, a felhasználó, 1/3-d részben 
a helyhatóság, 1/3-d részben pedig az állam finanszírozza ezeket a tevékenységeket. Így tud 
nagyjából működni, noha így sem könnyen, de így tud Európának a szerencsésebb felén ez a 
tevékenység működni. Magyarországon sajnos ez nem igaz, tehát nemcsak Miskolcon van baj, 
Debrecen is hitelből finanszírozza. Nem hiszi, hogy bármelyik polgármester azt szeretné, hogy 
rossz legyen a tömegközlekedés a városában. A maga részéről ezeken a számokon keresztül csak 
ezt az állítást szerette volna visszautasítani.  
 
Dr. Simon Gábor: Az alternatív valóságépítésbe próbált Molnár Péter jeleskedni, mint ahogy 
látják ezt az országos propaganda gépezetükben, mert azt gondolják, hogyha valamit nagyon 
sokszor elmondanak, akkor a hazugság igazsággá fog válni. Ebben Molnár Péter kétségkívül egy 
éltanuló. Elmondja, itt ült ebben a Közgyűlésben Molnár Péter mellett akkor is, amikor az ő 
frakciója irányította a várost, csak nem ez volt a valóság, amit most elmondott. Idézni szeretne, 
miszerint „Túl vagyunk a 2012. március 1-jével Miskolcon bevezetett, jelentősen módosított 
közösségi közlekedési hálózat és menetrend első üzemnapján. Az átállás, ahogy azt sejteni lehetett 
korán sem ment zökkenőmentesen, a legnagyobb hibák – ahogy azt mi is előre jeleztük – az 
Avason az Egyetemvárosban adódtak. A kaotikus utastájékoztatás miatt pedig tapasztalataink 
szerint még csaknem egy hét elteltével is hatalmas a tanácstalanság az utasok többségénél. A 
kialakult káoszt az elmúlt napokban eseti beavatkozásokkal és módosításokkal próbálta kezelni az 
MVK Zrt.” Ez egy 2012. március 9-i cikk, VEKE közlemény. Tehát az előző vezetés azt csinálta 
9 év alatt, hogyha jól gondolja, hogy 6 vezérigazgatót rúgtak ki. Hoztak egy vezérigazgatót, mindig 
volt egy Jolly Joker, aki óriási káoszt okozott a közösségi közlekedésben, majd utána az a döntés 
lett, hogy nagy a káosz, kirúgják a vezérigazgatót, és azt mondják, hogy új világ kezdődik. Az előző 
vezetés a 9 évében így evickélt. Most hiába akarják elmagyarázni, hogy 9 évig minden szuper volt, 
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és ezt higgyék el a miskolciak. Ez nem igaz! Azért idézett egy cikkből szó szerint. Káosz káosz 
hátán volt, a végén, már 2019-ben a buszok sem tudtak kimenni. Nem emlékszik Képviselő Úr a 
kampányra, amikor már a buszok sem tudtak kimenni. 2019-ben így adták át az irányítást. Utána 
jött egy covid, amikor lecsökkent az utasok száma. Érti, hogy az ellenzék azt gondolja, hogy 
ugyannyi busz járjon, még akkor is, ha kijárási tilalom van, majd valaki kifizeti. Az előző vezetés 
így gazdálkodott 2015-2019. között. Felvettek 5,5 milliárd hitelt, majd a következő városvezetés 
kifizeti. Azért akart most még egyszer megszólalni, mert Molnár Péter egy alternatív valóság 
próbál felépíteni, aminek a lényege, hogy 2019-ig minden rendben volt, utána meg semmi nincs 
rendben, nem működik a cég. El szeretné mondani, és megvédeni azt a többszáz dolgozót, aki az 
MVK-nál van, hogy az a menetrend, amit Miskolc Város Közgyűlése megrendel, azt a 
menetrendet az MVK dolgozói betartják, méghozzá több mint 99%-os pontossággal. Egy cégnek 
a működését ez mutatja. Az, hogy a Közgyűlés milyen menetrendet képes az anyagi korlátok miatt 
megrendelni, ez a nagy kérdés, és az, hogy ezek az anyagi korlátok miért vannak, hogyan alakultak 
ki és hogyan lehet ezen javítani. Ehhez láthatóan az ellenzéknek egyetlen egy mondata nem volt, 
össze-vissza el akarják ferdíteni a tényeket, azt akarják sugallni, hogy korábban más volt a helyzet. 
Hangsúlyozza, a vezetés, frakciója átlát a szitán. A választás előtt tényleg több járat volt, de ezeket 
az előző vezetés hitelből finanszírozta, de a hitelnek gyakorlatilag vége van.  
 
Szilágyi Szabolcs: Elhangzott egy szám, a 263 milliárd, ezzel kapcsolatban kért szót. Amit 
Hollósy képviselő úr elmondott, az összességében nem volt 20 milliárd. Felteszi a kérdést, hogy 
jön ki ez a 263 milliárd, mert ezt az országgyűlési kampányban is nagyon lobogtatták. Szeretné 
tisztázni. Úgy jön ki, hogy beleszámolták például a Miskolc-Kassa autópályának a megépülését. 
Megjegyzi, nem tudta, hogy Kassa Miskolc agglomerációs körzetének számít, de ezek szerint igen. 
Beleszámolták továbbá a kormányzati béremeléseket is, így jött ki ez a 263 milliárd. Hangsúlyozza, 
ha van nettó hazugság, akkor az ez. Nem költött 260 milliárd forintot Miskolcra ez a kormány. 
Továbbra is azt tudja mondani, hogy Miskolcot elárulták,  a FIDESZ-KDNP Frakció az Orbáni 
inflációval meg is nyomorítja a miskolciakat.  
 
Dr. Kovács László: Az biztos, hogy nem egy városban élnek, az biztos, nem azt látják, amit a 
városvezetés mond, illetve a vezetés nem azt mondja, amit ők látnak. Megjegyzi, ez nem baj, a 
politikának teljesen két pólusán állnak, és nyilván mindenki azt szeretné, hogyha az ő irányítása 
alatt működne a város a legjobban. Ez természetes is. Véleményük szerint a baj ott van, hogy úgy 
látják a Miskolc város jelenlegi közösségi közlekedésének a helyzetét, ahogy a városlakók is látják. 
A baloldali képviselők most megpróbálnak mindent 2010-2019. közé tenni. Az a gyanúja, 
véleménye, hogy a miskolci lakosokat, akik a miskolci közösségi közlekedést használják, őket a 
legkevésbé sem az érdekli, hogy pontosan mikor, ki, mennyivel tartozott, tartozik, fizetett vagy 
nem fizetett az MVK-nak. Ezen hosszan lehet vitatkozni, és nekik nyilván egészen más a 
véleményük, mint a városvezető frakciónak, de ez a miskolciakat nem fogja érdekelni. Egy érdekli 
őket, hogy mennek-e és jól mennek-e azok a közösségi közlekedési eszközök, amiket ők 
használnak. Azt fogják összehasonlítani, hogy mi történt az elmúlt 3,5-4 évben eddig a miskolci 
közösségi közlekedéssel. Az biztos, hogy frakciója véleménye szerint, amit szerinte osztanak a 
miskolciak túlnyomó többsége, hogy ebben a miskolci városvezetés súlyos hibákat követett el. 
Nem tudta kielégíteni azokat az igényeket, amik jogosan állnak fenn. Itt lehet mutogatni hátra, és 
mindent meg lehet magyarázni, de egyet nem, hogy Képviselő Úrék vállalkoztak arra 2019 őszén, 
hogy ezt a várost vezetik. Azt ígérték annak idején, hogy itt Nagy-Miskolc lesz, olyan víziók voltak, 
amiket joggal vártak el az ígéretek után a miskolciak. Ebben a pillanatban súlyos hiányosságok és 
restanciák vannak az ígéretekhez képest. Így gondolják a miskolciak, és képviselőtársaival azért 
mondják az, hogy a tömegközlekedésben azért van ekkora vita, és azért mutogat a vezetés vissza 
az előző időszakra, de igazából a kérdés nem ez, hanem az, hogy a miskolci polgárok mennyire 
lesznek elégedettek vagy sem a jelenlegi közösségi közlekedés szolgáltatás színvonalával. 
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Pillanatnyilag csak panaszt és kritikát hallanak ezzel kapcsolatosan. Bíznak abban, hogy ez változni 
fog a választásokig, de pillanatnyilag nem úgy néz ki.  
 
Dr. Simon Gábor: Kovács képviselő úr szavai után muszáj volt szót kérnie. Higgadt mondatai 
voltak, és olyanokat mondott, amivel teljes mértékig egyet tudnak érteni. A Velünk a Város 
Frakció tagjainak az a legfontosabb szempont, hogy egy város által nyújtott szolgáltatással a 
miskolci lakosság széles köre mennyire tud elégedett lenni. Ebben egyetértenek, ahogy azzal is, 
nem érdemes nagyon a múltban vájkálni és mutogatni. Megjegyzi, a lakossági elégedettséghez 
intézkedések kellenek. Intézkedéseket pedig úgy lehet hozni, hogy ha járatszámot bővítenek. Ezt 
Képviselő Úrék többször elmondták ma, hogy bővíteni kell a járatszámot. Egy dolgot azonban 
nem mondtak el, és azt titkolják előttük, hogy ezt a bővülő járatszámot miből lehet finanszírozni 
úgy, hogy Képviselő Úrék, mint FIDESZ elveszik Miskolctól a forrásokat. 2019-től folyamatosan 
veszik el a forrásokat, illetve 2019-ben pedig itt hagyták a nagy adósságot. Kellene annyit 
mondania Kovács Lászlónak – megköszöni, hogy gombot nyomot, reméli, hogy válaszolni fog – 
és kéri, azzal kezdje felszólalását, hogy az MVK Zrt.-nél miért hagyták itt az 5,5 milliárd adósságot, 
amely összeget és annak kamatait most a miskolciak fizetnek. Egyszer legyen bátor, menjen ki a 
mikrofonhoz és mondja el, hogy ezt az 5,5 milliárdot és a Holdingnál a 10 milliárd forint adósságot 
miért hagyták itt, hogyha kolbászból volt a kerítés. Az egyik mondatuk ezt mondta 2019-ig. Ő azt 
mondja, hogy itt a hitel, miért hagyták itt, hogyan fér ez a kettő össze? A városvezetés és frakciója 
azon dolgozik, és ezt Badány Lajos alpolgármester úr tejesen precízen elmondta, hogy szakértők 
bevonásával szeptember 1-jével új menetrend fog bekövetkezni. Remélik olyan, amivel még 
elégedettebbek lesznek a miskolciak, és azon dolgoznak, hogy ezt az egészet finanszírozni tudják, 
mert nekik nagyon fontos a miskolciak elégedettsége.  
 
Dr. Kovács László: Semmit nem tanulnak és semmit nem felejtenek. Pont arról beszélt, hogy 
nem érdekli a miskolciakat, hogy mekkora összegek vannak, de Képviselő Úr most megint ezt 
mondta el. Megismétli, nem ez érdekli a miskolciakat. Képviselő Úrék fordítva ülnek a lovon. 
Amikor hatalmon voltak, nem azt kérték az ellenzéktől, hogy mondják meg, mit kell csinálni, 
hiszen azért vállalták a felelősséget, hogy ezt a várost vezessék. A mostani városvezető frakció 
kimegy, és felszólítja az ellenzéket, hogy mondják meg ők. Hangsúlyozza, jövőre – kerüljenek 
hatalomra – nem fogják azt kérni Képviselő Úréktól, hogy mondják meg mit kell csinálni, 
intézkedni fognak, és visszaállítják a 2019-es közlekedést.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő, a vitát 
lezárja. Tökéletesen egyetért Képviselő Úrral abban, valóban, a miskolciakat az érdekli, hogy a 
buszok olyan sűrűséggel járjanak, mint jártak valaha. Ezt egy tollvonással el tudja intézni, utasítja 
az MVK-t, hogy azt a futott km-t teljesítse. Egyetlen kérdés, miből fogja. Erre nem kaptak választ 
az elmúlt időben. Párhuzamot húz, ugyanaz a probléma, amit tapasztalnak a kereskedelemben, 
hogy érdekes módon visszaesett a kereskedelmi volumen, nem tudni miért. Talán azért, mert 
nincs az embereknek pénze, ahogy az Önkormányzatnak sincs. Mindenki elhiheti, nagyon 
kellemetlen egy ilyen vitát végigülni, ami már közel 1,5 órája tart, és szembesülni azzal, hogy 
tulajdonképpen mindenkinek igaza van olyan értelemben, hogy mindenki azt szeretné, hogy olyan 
sűrűn járjanak a buszok, mint jártak valaha. Higgye el mindenki, nem valamiféle mazochizmus az, 
ami vezeti őket, hogy nem azt a teljesítményt rendelik meg, ami volt korábban, hanem az, hogy 
reálisan, a város összes funkcióját működtetni kell. Erre pedig a jelenlegi költségvetésből a 
tömegközlekedésre fordítható rész ennyi, amit most még, egyébként soha nem fizettek ki.  
Voltak kérdések és megjegyzések, melyekre való reagálásra megadja a szót Vezérigazgató Úrnak, 
valamint utána kéri Alpolgármester Urat is, hogy az őt érintő kérdésekre reflektáljon. 
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Demeter Péter: Amikre tud, kérdésekre, válaszol helyben. Felvetés volt, hogy az automatás és 
mobil fizetés mennyire fejlődött fel. Minden városban, ahol ilyet bevezetnek, van egy időszak, 
amikor felfejlődik. Az automata az összes értékesítésük 20%-a, a mobilfizetés pedig 10%. Ez a 
kettő az, ami emberi beavatkozást nem igényel, már 30-32%-on van, és folyamatosan bővül. A 
szeptemberi menetrend kapcsán megkapták az anyagot Alpolgármester Úréktól, amelyben több 
járat tekintetében is vannak sűrítési változtatási javaslatok, ebben majd még egy külön egyeztetés 
lesz. Szakmailag jelenleg a városban a nagyon sok tradicionális vonalnak a felhasználásával, egy 
napközbeni sűrítés fokozatos bevezetésével valóban jobb szolgáltatást lehetne nyújtani, de ugye 
a finanszírozás volt a legfőbb probléma. A felvezetőjében egy számot nem említett, ezzel a 2022. 
év végével tartanak 6,5 milliárd forintnál, ami egy tartozás a megrendelő oldaláról.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a választ, és megadja a szót Alpolgármester Úrnak. 
 
Badány Lajos alpolgármester: Érdeklődéssel hallgatta ezt a vitát, amelyben úgy érezte, hogy 
felszólalása óta mindössze két olyan érdemi kérdés merült fel az általánosságokon túl, ami a 
közösségi közlekedést, illetve a miskolci közlekedést érinti. Az egyik Molnár Péter frakcióvezető 
úrtól hangzott el, ami arra vonatkozott, hogy a szeptemberi menetrend kidolgozásában kik 
vesznek részt. A jelenlegi hivatali struktúra szerint ez úgy néz ki, hogy a Közlekedési 
Munkacsoport végzi, amelynek tagja többek között az MVK Villamosközlekedési Igazgatója, a 
Városüzemeltetési Osztály dolgozói, illetve külső közlekedési mérnökök, valamint gyakorta ő is 
bemegy ezekre az ülésekre. Az itt hozott javaslatot ezt követően megküldik az MVK részére, ahol 
a belső szakmai stáb ezt nyilván véleményezi, illetve így kerül vissza. Így alakul ki az a 
konszenzusos eredmény, ami majd a bevezetendő szeptemberi menetrendet érinti. Felvetődött az 
elektromos rollerek kérdése, bár inkább csak periférikusan. Örömmel fogadja a FIDESZ-KDNP 
Frakció véleményének pálfordulását ebben a kérdésben. Az érezhető, hogy a Facebookon 
megjelentetett kezdeti negatív hozzáállásuk most már inkább pozitívba fordul át, nyilvánvalóan 
érzik ők is, hogy a lakosság, a lakossági közvélemény örömmel fogadta ennek a szolgáltatásnak a 
bevezetését. Azt is szeretné leszögezni, hogy ez a szolgáltatás természetesen nem a közösségi 
közlekedés konkurenciájaként fog megjelenni a városban, hanem annak kiegészítéseként. A 
közösségi közlekedést és a mikromobilitást egységben kezelik, és az a cél, hogy az egyéni gépkocsi 
használatot csökkentsék. Így a közösségi közlekedés és a mikromobilitással együtt gyakorlatilag 
egy háztól házig történő elérést tudnak biztosítani. Úgy érzi, egy reális alternatívája is lesz az egyéni 
gépkocsi használatnak. Ennek elősegítése érdekében elindítottak egy egyeztetést az MVK, illetve 
a roller szolgáltató között, melynek végső célja az lenne, hogy egy közös tarifanemet, közös 
bérletet alakítsanak ki, ahol az MVK-s kombinált bérletek árában nagyfokú kedvezménnyel 
vehető igénybe TIER-es bérlet konstrukció. Véleményük szerint ez országosan is újszerű 
kezdeményezés, ezzel együtt elő tudják segíteni, hogy a lakosság figyelme a közösségi közlekedés 
irányába forduljon.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a választ és kiegészítést. 
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Meghívó szerinti 6. napirend: Javaslat vagyonkezelési jogviszonnyal kapcsolatos döntések 

meghozatalára 
 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida 
osztályvezető asszonyt. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: Az előterjesztésben két szervezet vonatkozásában tesznek 
javaslatot a vagyonkezelési jogviszony módosítására. Az első a Miskolci Egészségfejlesztési 
Intézet. A MEFI 2022. október 1. napjától kapta meg a gyermek és felnőtt háziorvosi, valamint 
védőnői feladatokat ellátó ingatlanokat vagyonkezelésbe. Azonban a Kandó Kálmán utcán 
található ingatlan nem került a vagyonkezelésbe, tekintettel arra, hogy az Otthon téren található 
projektből épülő felépítményben kerülnek elhelyezésre. Tekintettel arra, hogy egyelőre ebbe az 
épületbe nem tud átkerülni ez a feladatellátás, viszont, 2023. július 1-jétől jogszabály alapján a 
védőnői feladatellátás a kórházhoz kerül át, ezért szükséges a vagyonkezelő és a kórház között a 
feladatellátásra vonatkozóan az ingatlanrész térítésmentes használatba adása, ami jogszabályi 
kötelezettség. Ahhoz, hogy ez létrejöhessen, szükséges a Kandó Kálmán utcán lévő orvosi 
rendelőknek, ingatlanrészeknek a MEFI részére történő vagyonkezelésbe adása. A másik 
szervezet a MESZEGYI, amelynek tekintetében két ingatlan vonatkozásában tesznek javaslatot 
a vagyonkezelői jogviszony megszüntetésére. Az egyik a Bollóalja utca 103. szám. Az előző 
Közgyűlésen döntés született arról, hogy ezen ingatlanban megszüntetésre kerül a szolgáltatás. 
Ezért szükséges a vagyonkezelési szerződésmódosítása. A Bársony János utca 129/A. szám alatti 
ingatlanban sem lát már el a MESZEGYI feladatellátást, ezért szükséges itt is a vagyonkezelési 
szerződés megszüntetése, módosítása ezen ingatlanok tekintetében. A Kassai utca 19. szám alatt 
található ingatlanban eddig is, és változatlanul ezután is ugyanolyan feladatellátást lát el a 
MESZEGYI. Itt a módosítás technikai jellegű, tekintettel arra, hogy az ingatlan társasházként van 
nyilvántartva. A vagyonkezelői jogviszonya eddig csak egy albetétre terjed ki, ezért mind a 4 
albetétre kiterjesztik a vagyonkezelői jogát. Ez semmilyen szolgáltatásbeli módosulást nem jelent, 
csak technikai jellegű jogi rendezés.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottságok 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatokat. 

 Pénzügyi Bizottság: támogatta a határozati javaslatokat. 
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett, hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Dr. Kovács László: Az előterjesztés a vagyonkezelési jogviszonnyal kapcsolatos döntések 
vonatkozásában négy egységre bontható. Frakciójuknak a Kassai utcai albetétekkel kapcsolatosan, 
a Bársony János utcával kapcsolatosan, amely a MESZEGYI vagyonkezelői jogának 
megszüntetése után a Polgármesteri Hivatal használatába fog kerülni, nincs semmi problémája, 
kérdése. Viszont a Kandó Kálmán utcával kapcsolatban van kérdése. A határozati javaslatban úgy 
szerepel, hogy a Miskolc, Kandó Kálmán utca alatt található ingatlanok. Úgy gondolja, ez 
sajtóhiba, mert az utca alatt pincék lehetnek, vagy metró. A magyar nyelvben a házszám alatt 
kifejezés ismeretes. Nem az a baj, hogy a tartalmi összefoglalóban így szerepel, hanem az, hogy a 
határozati javaslatot így fogják elfogadni. Világos és egyértelmű, hogy nem készült még el az 
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Otthon utcai rendelő komplexum, ezért a Kandó Kálmán utcára meg kell, hogy kapja a MEFI a 
vagyonkezelői jogosultságot. Kívülről nagyon jól néz ki a rendelő.  Mikorra várható a megépítése? 
2023. július 1-jétől a Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei Kórháznak a kezelésébe megy a védőnői 
szolgálat, ami az Otthon utcába ment volna, ha időben elkészül. Ebben a pillanatban a Kandó 
Kálmán utcán van ez a tevékenység, amit a vagyonnal együtt kell átadnia az Önkormányzatnak a 
feladattal együtt. Az Otthon térre nem fog beköltözni, mert átkerül állami kezelésbe és a BAZ 
Vármegyei Kórházhoz kerül? Ami a védőnői ellátást szolgálta volna, azzal mi a hasznosítási cél? 
A Bollóaljával nincs különösebb problémájuk, de a Bársony János utcánál a Polgármesteri Hivatal 
használatába kerül. Itt olyan kérdések merülnek fel, hogy a Miskolc Holding Zrt. válik jogosulttá 
a hasznosítására, amit nem biztos, hogy támogatnának. Megköszöni, ha választ kap 
Alpolgármester Asszonytól. 
 
Pakusza Zoltán: A Bollóalja utcai épületnél arról van szó, hogy üzleti vagyonba lenne átsorolva. 
A város ezt követően valószínűleg eladná az épületet. Milyen tervek vannak arra vonatkozóan? 
Ki lehet a vevő, van-e már konkrétum, és milyen vevőtípust határoznak meg? Ha nem adják el, 
akkor milyen egyéb hasznosítási formát szánnak neki? Tehát, vannak-e tervek, ha már átsorolják.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező, a vitát lezárja. 
Válaszadásra megadja a szót Alpolgármester Asszonynak. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A Kandó Kálmán utcai rendelő esetében a házszám 
sajtóhiba okán sajnos lemaradt. Kéri, hogy javítsák a kollégák. 2023. július 1-jétől a vármegyei 
kórházak a pillanatnyi állás szerint csak a területi védőnői szolgálatokat veszik át. Ennek kapcsán 
indult el az a folyamat, hogy a védőnői szolgálatok, védőnői tanácsadók és a védőnői szolgálatoknak 
azokat a részeit, ahol a házi gyerekorvossal közös használatban lévő területek vannak, átadásról kell 
beszélni a vármegyei kórház felé. A tervek azok, amiért nem történt meg az ingatlan átadása 
korábban a MEFI-nek, hogy az Otthon téri orvosi rendelőbe be fognak költözni a területi védőnők, 
hiszen ott lesz kialakítva egy modern védőnői tanácsadó. Azonban ahhoz, hogy a költségeket 
megfelelő módon tudják kezelni, ezért szükséges, hogy a MEFI-től megkaphassa a vármegyei 
kórház, aki majd tovább fogja számlázni a kórháznak a közüzemi díjakat. Gyakorlatilag emiatt 
szükséges az adminisztratív, technikai jellegű változtatás. Amint a költözés meg tud történni, 
módosítást fog a MEFI kezdeményezni, és ennek megfelelően fogják számítani a költségeket. 
Elsősorban itt a közüzemi díjak számításáról van szó, ahol légköbméter arányosan a közös 
helyiségeknek a használatát is egyeztetni kell. A Bársony János utca kifejezetten a Polgármesteri 
Hivatalhoz kerül át, tehát nem a Holding kapja vagyonkezelésbe. Kifejezetten az a célja, hogy 
önkormányzati hasznosításban szeretnék tovább gondolkodni róla. Semmi esetre sem szeretnék 
átadni sem a Holdingnak, sem az eladásáról nem gondolkodik a városvezetés, mert arra az épületre 
szükség van. A Bollóalja utcai épülettel kapcsolatban elmondja, szükséges volt, hogy a MESZEGYI 
racionalizálást hajtson végre elsősorban az energiaárak növelése okán. Ezért pillanatnyilag ezért azt 
kérték az ingatlangazdálkodástól, hogy először induljon el valamiféle értékbecslés, és a hasznosításra 
vonatkozó tervek készüljenek. Pillanatnyilag ezek nem állnak rendelkezésre, de ha bármi olyan 
elképzelés megszületik, akkor arról tájékoztatni fogja a képviselő-testületet. Számos lehetőség van 
még az épület kapcsán. Ott is az épület egy részében orvosi rendelő van. Át kell gondolni, milyen 
funkciót szeretnének betölteni. Pillanatnyilag nincs konkrét vevő, értékbecslés és ajánlattétel sem.  

 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: Helyrajzi szám szerint került feltüntetésre az ingatlan, tekintettel 
arra, hogy az ingatlannyilvántartásban „felülvizsgálat alatt” jelzéssel szerepel a tulajdoni lapon a 
megnevezése, ezért nem tudtak utca házszámot írni az előterjesztésbe, csak az utcát. A 
megfogalmazás az valószínűsítheti, de jogilag rendben van, tekintettel az ingatlannyilvántartásban 
feltüntetett állapotra.  
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Veres Pál polgármester: Javasolja, hogy az „utcán található”–ra módosítsák. Vagy maradhat így? 
Nem kardinális, de a jogászok megvédték.  
 
 
Meghívó szerinti 7. napirend: Javaslat civil szervezetek részére ingatlanok használatának 

biztosítása tárgyában 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztéshez módosító indítvány került benyújtásra. A napirend 
ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida osztályvezető asszonyt. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: Az előterjesztésben két szervezet vonatkozásában tesznek 
javaslatot ingatlan támogatásra. Az első a CineFest Egyesület, aki a Szentpéteri kapu 3. szám alatt 
található ingatlan térítésmentes használatának biztosítását kérte. Ez az ingatlan a Pressburger Imre 
Oscar-díjas forgatókönyvíró, filmrendező és producer szülőháza volt, ami Pressburger házként 
ismert. Az ingatlan társasházként működik hat darab albetéttel, amiből öt önkormányzati 
tulajdonban áll, egy pedig a Magyar Állam tulajdonában van. Az egyesület kérelmezte az 
önkormányzati tulajdonú rész térítésmentes használatát, tekintettel arra, hogy egy filmes művészeti 
központot kívánnak kialakítani támogatásból és projekt pályázatból. 15 év határozott időtartamra 
tesznek javaslatot a térítésmentes használat biztosítására. A másik szervezet a Görög Nemzetiségi 
Önkormányzat, aki hosszú idő óta használja a Torontáli utca 8. földszint 2. szám alatti ingatlanrészt. 
A továbbiakban is ugyanolyan feltételekkel kívánják biztosítani a nemzetiségi önkormányzat 
számára az ingatlanhasználatot. A módosításra, illetve új szerződéskötésre azért van szükség, mert 
az önkormányzat helyet biztosít a Manolis Glezos görög nyelviskolának, aki abban az esetben tud 
hozzájárulni az általa használt ingatlanok tekintetében a rezsiköltséghez, amennyiben a nemzetiségi 
önkormányzat alhasználatot tud biztosítani neki az általa használt ingatlanrészeken. Annak 
érdekében, hogy ez az alhasználat biztosítható legyen, új szerződést kell kötni a nemzetiségi 
önkormányzattal. Maga az ingatlanhasználat egyéb módon nem változik. Ahogy Polgármester Úr 
említette, módosító indítvány került benyújtásra az eredeti előterjesztéshez, amelyben egy új 
szervezet részére kívánnak ingatlanhasználati javaslatot előterjeszteni. Ez a Kilián-Észak Közösség 
Egyesület, aki kezdeményezte, a Kacsóh Pongrác utca 8. szám alatt található, volt kivett 
gondozóintézet kertjének térítésmentes használatba vételét, közösségi rendezvények 
megszervezésére, közösségi térként történő használatra és természetesen egyidejűleg vállalta az 
udvar üzemeltetését, gondozását.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottságok 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta mind a két határozati 
javaslatot. 

 Pénzügyi Bizottság: támogatta a határozati javaslatokat. 

 Köznevelés, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: támogatta a 
határozati javaslatokat. 
 

Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett, hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Bartha György: A képviselőtársak támogatását kéri ehhez a napirendhez. A választókerületében 
található a KÉK, a Kilián-Észak Közösség, ami miután megszerveződött, hivatalos formába 
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öntötte a működését egyesületként. Azóta nagyon sok mindent tesznek a lakótelepért, és az ott 
élő lakosokért, sok mindenkit bevonnak a munkába. Ez a mostani előterjesztés arról szól, hogy 
új lakók jelentkeztek, akik közösen szeretnék a többi lakóval együtt a kertet használni. Fontos a 
civil társadalomnak ilyen mértékű megerősítése, különösen úgy, ha egy lakótelepen ilyen 
lakóközösség működik. Kéri a képviselőtársakat, hogy támogassák ezt az előterjesztést.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Ez az ő előterjesztése, de nyilván közös munka 
eredményeképpen foglalkoznak ezzel a javaslattal. A Kilián-Észak Közösség kapcsán megerősíti 
Bartha György képviselőtársa által elmondottakat, bár fejlesztéspolitikából ismerte meg őket. De 
amennyire kritikusak és élesek a közösség érdekeinek védelmében, annyira hatékony és jó munkát 
végez ez a civil közösség, tehát a maga részéről mindenféleképpen támogatni fogja. A Görög 
Nemzetiségi Önkormányzatra vonatkozó rész inkább csak technikai jellegű, viszont kiemeli a 
CineFest Egyesülettel kapcsolatos előterjesztést. Hallották ma sok szempontból, hogy milyen 
rossz Miskolcon élni, sokak szerint miért rosszak a városukkal kapcsolatos mindenféle 
szempontok. A mostani előterjesztés ennek ellenére épp egy értéket fog meg. Egy nagyon fontos 
érték jövőjével kapcsolatban ad lehetőséget arra, hogy azt megmentsék. Érték az Miskolcon, hogy 
van egy Oscar-díjas Pressburger Imre. Érték az, hogy Pressburger Imre szülőháza a Szentpéteri 
kapu 3. számban, történetesen az ő önkormányzati körzetében még áll. Tudják, hogy itt született 
az Oscar-díjas filmművész, és érték az, hogy az ország legjobbjai között számon tartott, sőt, egyre 
nagyobb múltú, és egyre komolyabb filmes fesztivál, mint a CineFest. Ezek az értékek 
összekapcsolódnak ebben az előterjesztésben. Ismeri ezt a házat, jó ideje lakatlan, gyakorlatilag 
közel menthetetlen állapotban van. Ezzel az Interreg-es projekttel, amin keresztül meg kívánja az 
egyesület klaszteren keresztül és egy kassai kulturális partner összefogásával újítani az épületet. 
Hite szerint nagyon komoly filmes kulturális központ alakulhat ebből a házból. Ehhez az 
Önkormányzat azzal tud hozzájárulni, hogy támogatja ezt az előterjesztést. Valamikor a nyár 
végére azt is tudni fogják, hogy sikeres lesz-e az Interreg-es projekt, vagy sem, de a maga részéről 
mindent meg fog tenni a sikere érdekében. Őszintén hiszi azt, hogy vidéken egyedülálló dolgot 
tudnak megvalósítani a Pressburger házban. Kéri, hogy támogassák az előterjesztett javaslatot.  
 
Molnár Péter: Megköszöni Alpolgármester Úr hozzászólását, mert olyan dolgokat mondott el, 
amelyek az anyagból nem derültek ki. A Pressburger ház valóban meglehetősen lepukkant 
állapotban van régóta. Így, hogy egy neves Oscar-díjas miskolci ott született, méltó lenne, hogy 
az épület megújuljon. Ebből a szempontból ezt az előterjesztést támogatni tudják. Az, hogy mi a 
cél az épülettel, az előterjesztésből nem derült ki. Alpolgármester Úrtól tudták meg, hogy a filmes 
szakmához köthető ingatlant szeretnének kialakítani. A kérés az volt, hogy a testület támogassa 
az előterjesztést azért, hogy egy sikeres pályázat eredményeképpen fel lehessen újítani. Kérdése, 
hogy a jövőre nézve az önkormányzat hogyan tervez. Az épület felújítására az Önkormányzat a 
pályázati forráson túl is szándékozik-e költeni? A jövő év kapcsán a CineFest-tel hogyan 
gondolkodik a városvezetés? Fogja az Önkormányzat támogatni? Idén is teljesen állami 
támogatással valósult meg, mintha kivonult volna az Önkormányzat a CineFest támogatásából.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Az Egyesület az ingatlan térítésmentes használatát 15 év 
határozott időtartamra kérelmezte. Az indokolásában az Interreg pályázatra hivatkozik, amelynek 
keretében az ingatlan felújítása megtörténhet. Az Egyesület az ingatlanban emlékszobát, vetítő 
helyiséget, konferenciatermet, a CineFest Egyesület és az Észak-magyarországi Regionális 
Filmalap Miskolc Alapítvány részére inkubációs irodát, kerthelyiséget, valamint a CineFest 
filmfesztiválok eszközállományát, adatbázisát és archívumát, raktározó helyiséget kíván 
kialakítani. Azért olvasta fel, mert valami hiba történhetett az előterjesztések kiküldésénél. Kéri, 
nézze már meg Frakcióvezető Úr és Jegyző Úr, hogy mi lehetett a félreértés, mert írásban is 
közölték az előterjesztésben.  
 



34 
 

Meghívó szerinti 8. napirend: Javaslat ingatlan tulajdonjogának térítésmentes átvétele iránti 

igény bejelentése tárgyában 
 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida 
osztályvezető asszonyt. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida:A Maradványvagyon-hasznosító Zrt. kereste meg az 
önkormányzatot azért, mert a Várközi Lajos utca részét képezi egy 221 m2 nagyságú ingatlanrész, 
amely eddig a Magyar Állam tulajdonában volt. Tekintettel arra, hogy a Várközi Lajos utca teljes 
egészében ezen kivétellel önkormányzati tulajdonban van és a működtetés, fenntartási 
kötelezettség is az önkormányzaté, ezért a Zrt. javaslatot tett arra, hogy ezen ingatlant az 
önkormányzat térítésmentes tulajdonba vegye a Magyar Államtól.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottságok 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot. 

 Pénzügyi Bizottság: támogatta a határozati javaslatot. 
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólásra jelentkező képviselő. A napirend felett a vitát lezárja.  
 
 
Meghívó szerinti 9. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a 

Baptista Szeretetszolgálat között ellátási szerződés 
megkötésére 

 
Veres Pál polgármester: Köszönti a Baptista Szeretetszolgálat részéről Hári Tibor ügyvezető 
urat. A napirend ismertetésére felkéri dr. Szekanecz Noémi osztályvezető asszonyt. 
 
Dr. Szekanecz Noémi: A helyi önkormányzatok a személyes gondoskodást nyújtó szociális és 
gyermekjóléti feladataikat elláthatják saját intézmény fenntartásával, intézményt fenntartó 
társulásban való részvétellel, illetve intézményt, vagy szolgáltatót működtető fenntartóval történő 
ellátási szerződés megkötésével. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata a szociális 
szolgáltatások nagy részét a fenntartásában működő intézmény, a MESZEGYI útján biztosítja, de 
emellett különböző egyházi és civil szervezetekkel ellátási szerződéseket is kötött. A Baptista 
Szeretetszolgálat áprilisban kereste meg az önkormányzatot ellátási szerződés megkötésére irányuló 
szándékkal. A szeretetszolgálat több járás területén, mintegy 70 településen van jelen. Étkeztetést 
és a nappali ellátás három formáját biztosítják a rászorulók részére. Miskolcon szociális konyhát 
szeretnének indítani 8000 fő ellátotti létszámra október 1-jétől. A rászoruló személyek igen alacsony 
térítési díj ellenében vehetnék igénybe a szolgáltatást. Lehetőség lenne helyben fogyasztásra, elvitelre 
és házhozszállításra is, és két főétkezést biztosítanának igény szerint, ebédet és vacsorát. Az 
ellátottak számára kedvező lehet, ha a szolgáltatási paletta bővülhet, és mindenki a számára 
legmegfelelőbb ellátást vehetné igénybe. Az ellátási szerződés megkötése, módosítása és a 
megszüntetése is a képviselő-testületeknek át nem ruházható hatásköre, tehát ebben 
mindenféleképpen a Közgyűlésnek kell dönteni. Az előterjesztés arra tesz javaslatot, hogy az 
Önkormányzat a Baptista Szeretetszolgálattal a határozati javaslat melléklete szerinti tartalommal 
kössön ellátási szerződést.  
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Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottságok 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot. 

 Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: támogatta a 
határozati javaslatot. 
 

Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett, hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Dr. Simon Gábor: Frakciójuk nagy szimpátiával figyeli azt a szerteágazó tevékenységet, azt a 
társadalmi felelősségvállalást, amit az ország különböző pontjain a Baptista Szeretetszolgálat 
végez a rászorulók érdekében. De nem csak a rászorulók érdekében, mert tudják és látják, hogy a 
tevékenységi körük azért ettől sokkal szerteágazóbb, sőt, nemcsak a határaikon belül, hanem kívül 
is gyakran láthatók a híradások tudósításaiban a Baptista Szeretetszolgálat misszióit. 
Mindenféleképpen ezt a tevékenységet és azt, hogy ezt Miskolc vonatkozásában is kiterjesszék a 
szociális étkezés területén, fontos lépésnek tartják, hiszen a rászoruló miskolciak minél szélesebb 
körű és minél megalapozottabb ellátáshoz juthatnak. Tehát frakciójuk üdvözli ezt az előterjesztést 
és egyetért annak tartalmával, és azt, hogy ezen szerződés megkötésre kerüljön az Önkormányzat 
és a Baptista Szeretetszolgálat között. Remélik, hogy ez az együttműködés hosszabb távú 
együttműködésnek az alapjait teheti le, és hasonlóan más egyházi fenntartókhoz és egyházi 
szervezetekhez szervesen fognak illeszkedni a város szöveteiben, és egyre inkább a miskolciak 
ellátásában.  
 
Pakusza Zoltán: Szóba került, hogy konyhát is üzemeltetnének. Van-e már arról döntés, hogy a 
konyhák mely városrészekben fognak működni? Volt olyan, hogy Miskolcon népkonyhák nyíltak 
és ebből probléma adódott. Kik fognak majd rászorulónak számítani? Milyen feltételek 
szükségesek ahhoz, hogy valaki rászoruló legyen, és ellátást kapjon? 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a hozzászólásokat. A napirend felett a vitát lezárja. Felkéri 
Hári Tibor ügyvezető urat, hogy a kérdésekre válaszoljon.  
 
Hári Tibor: Megtiszteltetés a számára, hogy ezen a Közgyűlésen részt vehet. Kis pontosítást 
szeretne az elhangzott felvezetőhöz. Csak annak az intézménynek a szolgáltatásában van 70 
település, aki ezt a konyhai szolgálatot elvállalná, és amellyel az Önkormányzat tárgyalt. Ezen kívül 
a Baptista Szeretetszolgálatnak van másik 29 intézménye, tehát a településeken jóval többen 
vannak jelen. Elhangzott, hogy ebéd és vacsora. Ez vagylagos, tehát a jelenlegi konstrukcióban 
vannak olyan szolgáltatások, hogy az ügyfél választhat, hogy ebéd vagy vacsora, amelyeknek a 
díjazása eltér. Konyhát nem nyitnának, mert érkeztetéssel szeretnének jelen lenni, tehát konyhai 
tevékenységük nincs, bár nagyon hasznos a szociális étkeztetés terén. Jelen pillanatban népkonyha 
szolgáltatás nincs tervben. A szociális törvény rendelkezik arról, hogy kit lehet támogatottnak, 
vagy rászorulónak tekinteni, ami az intézmény szakmai programjában is szerepel. Van a városnak 
is erre vonatkozóan – bár nem ellenőrizte le –  szabályzata, hogy kit tekint rászorulónak. Ettől az 
adott intézmény az ügyfél javára valamelyest el is térhet, de majd szeretnének az Önkormányzattal 
ebben is egyeztetni, ha élesre fordul a helyzet, hogy ne legyen probléma. Több típusú szociális 
étkeztetéssel működik az intézményük, különböző árkategóriában. Ki lehet szállítani az 
ügyfeleknek, ami drágább, de arra is van lehetőség, hogy egy osztópontra mennek a saját 
ételhordójukkal, és az egy olcsóbb szolgáltatás. 
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Meghívó szerinti 10. napirend: Javaslat közterületek elnevezésére 
 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Szunyogh László főépítész urat. 
 
Szunyogh László: Törvény írja elő, hogy minden olyan közterületet, amely épülethez vezet, 
névvel lássanak el, az önkormányzati rendelet pedig arról szól, hogy ezt a nevet lehetőleg 
Miskolchoz kötődő személyiségekről vagy dolgokról nevezzenek el. A Miskolc Holdingtól 
érkezett megkeresés, hogy a két ipari területen – az északin és délin – szükségessé vált két 
útszakasz elnevezése. Az Északi Iparterületen egy egykori neves miskolci gépészmérnökről, az 
egyetem egykori dékánjáról, Dr. Cselényi Józsefről kívánják elnevezni a közterületet. A Déli 
Iparterületen a Galamb József utca meghosszabbítását szintén Galamb József utcának szeretnék 
elnevezni. Ehhez kéri a Közgyűlés támogatását. 
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: többségében támogatta a határozati 
javaslatot. 

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: támogatta az 
előterjesztést.  

 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólásra jelentkező képviselő, így a vitát lezárja.  
 
 
Meghívó szerinti 11. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 

belső szervezeti tagozódásának meghatározására, valamint 
Alapító Okiratának módosításához kapcsolódó döntések 
meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Ignácz Dávid jegyző urat. 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Az előterjesztés három elemből tevődik össze, három javaslatról 
beszélhetnek. Egyrészt a Polgármesteri Hivatal Alapító Okiratának módosítása és két új telephely 
felvétele, a Debreczeni Márton tér 1., illetve a már a mai napon említett Bársony János utca 29/A. 
épületekkel, ahol irattári tevékenységet fog elvégezni a Hivatal. A második elem az Alapító Okirat 
módosítása tekintetében egy kormányzati funkciókód, ami a rövidtávú közfoglalkoztatásra 
vonatkozik, ennek a törlése és átvezetése az Alapító Okiraton, hiszen ez az Államkincstár 
törzskönyvi nyilvántartásában szerepel és kötelező ezt az adatot módosítani. A harmadik elem a 
belső szervezeti tagozódás átalakítása, név szerint egy társaság- és intézményfelügyeleti 
feladatokra vonatkozó átalakítás a Városfejlesztési Főosztályon belül egy Társaság- és 
Intézményfelügyeleti Osztály, két önálló csoporttal, egy Társaság, illetve egy Intézményfelügyeleti 
Csoporttal kerülne létrehozatalra, amennyiben ehhez a Közgyűlés hozzájárul. Az eddig a Jogi, 
Igazgatási és Szervezési Főosztályon belül működő Vagyongazdálkodási Osztály két csoportjával 
egyetemben szintén átkerülne a Városfejlesztési Főosztályra. Korábbi döntésnek megfelelően egy 
Közlekedésszervezési Osztály az, ami szintén létrehozatalra kerül a Városfejlesztési Főosztályon 
belül. 
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
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Bizottsági vélemény: 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság: többségében támogatta az előterjesztést. 

 Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta mindkét határozati javaslatot.  
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Molnár Péter: Az Alapító Okirat módosítása kapcsán van szó erről a bizonyos 
Közlekedésszervezési Osztály felállításáról. Az MVK-s napirendnél már érintette, de szeretne arra 
kitérni, hogy amikor erről beszéltek, akkor a KDNP-s és a FIDESZ képviselői elmondták az 
aggályaikat, félelmeiket. Azt nem mondja, hogy egy ördögtől való elképzelés, de nem látják, nem 
érzik a garanciát arra, és ezért sem támogatták az előterjesztést, hogy azzal, hogy az MVK-tól 
kiszervezik a közlekedésszervezést ide a Polgármesteri Hivatalba, azzal attól jobb lesz-e. Számukra 
nem egyértelmű, hogy a városvezetés az MVK Zrt. irányába fogalmaz meg, az ő irányukba 
artikulál egy kritikát, hogy ők ezt nem tudják megcsinálni, de majd a vezetés kézbe veszi, és attól 
jobb lesz. Abban a vitában is elmondta, tudják, hogy az MVK Zrt.-nél már hosszú évek óta ott 
dolgozó szakemberek dolgoznak a menetrenden, akik igazából, hogyha nem kapnak politikai 
instrukciót, hanem szabadon szakmailag dolgozhatnak, akkor erre képesek voltak 2019-ig, jó, 
normális menetrendet létrehozni. Valamiért 2019. óta képtelen a vezetés egy normális, a miskolci 
városlakók által elfogadható menetrendet letenni az asztalra. Nekik az a problémája és félelme, 
hogy attól, hogy egy önkormányzati osztály fogja koordinálni, semmivel nem lesz jobb. Az előző 
napirendnél megkérdezte, de most megteszi újra. Polgármester Úrnak volt egy mondata, hogy a 
szakszervezetekkel több órát tárgyalt. Az egy dolog, hogy leülnek valamiről több órát diskurálni, 
de érdemileg sikerült az ő aggályaikat eloszlatni? Azt gondolja nem, mégpedig azért, mert tudja, 
hogy Badány Lajos alpolgármester úrnak az Üzemi Tanács, illetve az MVK Zrt. szakszervezetei 
tudomása szerint napokkal ezelőtt írtak egy levelet, amiben újra megkérdezik, hogy mi lesz a 
jelenleg MVK dolgozók továbbfoglalkoztatásával. Az ellenzéki képviselők szintén aggódnak 
ezekért a szakemberekért, és szintén szeretnék megtudni, hogy mi lesz a 
továbbfoglalkoztatásukkal. Ebben a levélben szakmai kérdéseket is feltesznek, hogy a FORTE 
Forgalomirányítási Tervező Programot ki fogja használni? Eddig az MVK volt ennek a 
programnak a használatára jogosult, most az Önkormányzat fogja ezt? Tud bizonyos 
vasúthatósági törvényekről, amelyeknek meg kell felelni a villamosvezetők koordinálása kapcsán, 
ennek hogyan fognak megfelelni az elkövetkező időszakban, ha ezt megszavazzák, a Hivatal meg 
tud ennek majd felelni? Azért fogalmaz meg kritikai észrevételeket és kérdéseket, mert ebben a 
szakszervezetek és Üzemi Tanács által írt levélben azt írják, hogy az átszervezésnek nagy a 
kockázata, attól félnek, hogy ez zavart idézhet elő. Megjegyzi, ha a jelenlegitől nagyobb zavar 
lenne, az már borzasztó lenne a közösségi közlekedés vonatkozásában. Azt tudja, hogy ezek a 
szakmai szervezetek sajnálattal fejezik ki, hogy szerintük ez az előterjesztés így szakmaiatlan. 
Frakciója éppen ezért ezt az átszervezést továbbra sem támogatja, mert egyáltalán nem látnak arra 
garanciát, hogy a miskolci közösségi közlekedés jobb lenne. Úgy gondolja, hogy erre forrást kell 
biztosítani, több járatot, mind a buszok, mind a villamosok tekintetében, és akkor egy optimális 
menetrendet lehetne a miskolciaknak szolgáltatni.  
 
Veres Pál polgármester: Az elhangzott kérdések megválaszolására megadja a szót 
Alpolgármester Úrnak. 
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Badány Lajos alpolgármester: Úgy látja, hogy ez a Közlekedésszervezési Osztály nagyon az 
MVK-ra lett kisarkítva, de azt el szeretné mondani, hogy a napjaink közlekedési struktúrája sokkal 
összetettebb, itt jelentősebb szerepet játszanak a közösségi megosztó rendszerek, mint a most 
bejött bér roller szolgáltatás, illetve közbringa rendszer, nem beszélve a fenntartható városi 
mobilitási tervről, a parkolási stratégiáról, az ezzel kapcsolatos klímavédelmi gondolatokról, de 
említhetné a fejlesztési elképzeléseket. Vita tárgyát képezi, illetve szakmai véleményezés alatt van 
egy észak-déli villamos megvalósítása, felmerült egy tram-train rendszer kialakítása, amit szintén 
átgondolnak, de megemlíti a már eldöntött avasi drótkötélpálya kérdését. Mindezek a kérdések 
szerinte túlmutatnak egy klasszikus közlekedési vállalat működési területén. Nyilvánvalóan ezt is 
fel fogja vállalni a Közlekedésszervező Osztály, ezeknek a koordinálását, ez egy városi közlekedési 
stratégiát összefogó szakmai szervezet lesz. Mivel rendszerszintű irányításról van szó, mint 
említette, ide tartozik majd a különböző szolgáltatók közötti közös tarifák megvalósítása, illetve a 
tarifanemek összehangolása, ezek kidolgozása. A cél az, hogy egy komplex, a felmerülő utazási 
igényeket optimálisan kielégítő szolgáltatást tudjanak biztosítani, amely reális alternatívát nyújt az 
egyéni gépkocsi használattal szemben. Konkrétan a szakszervezetekkel kapcsolatban felvetődött 
kérdés vonatkozásában elmondja, hogy az említett levélre választ küldtek ki. Szerinte ebben 
egyértelműen tisztázták azokat a kérdéseket, hogy az ide átkerülő – hangsúlyozza, ez két 
munkavállalót érint – munkavállaló jogai nem fognak sérülni, a Hivatalon belül megteszik azokat 
az intézkedéseket, megtalálják azokat a megoldásokat, hogy a bérezést és ezeket a jogokat 
valamilyen szinten érvényesíteni tudják a hivatali struktúrán belül is. Vasúthatósági kérdések 
véleménye szerint nem merülnek fel e tekintetben, operatív irányítási munkát nem fog végezni, 
csak stratégiai munkát az itt lévő szervezet. Az informatikai programok tekintetében, ami a 
VECTOR és FORTE programokat érinti, nemrég zajlott le a közbeszerzés. Mindössze két 
munkaállomásnál kértek betekintési jogot, a költségmegosztások még nem tisztázottak, de úgy 
érzi, hogy ez annyira minimális eltérést fog okozni a jelenlegi struktúrához képest, hogy 
szakszervezeti vonalon nem hiszi, hogy kérdéseket vet fel, ami az adatszolgáltatás és GDPR 
szabályok betartására vonatkozik, az természetesen az Önkormányzatra is érvényesek.  
 
Molnár Péter: Szeretne kérdéseket feltenni. Az egyik, hogy jól értette-e Alpolgármester Urat, 
hogy az MVK-tól két fő kerül át a Hivatalba? Az igenlő választ, valamint a kérdésére adott szakmai 
válaszokat megköszöni. Jegyző vagy Polgármester Urat kérdezi, hogy ez az újonnan felálló osztály 
hány főből fog állni, lehet-e már tudni, hogy ki lesz a vezetője. Ahogy a felszólalásában megtette, 
ha jól érti, azért hozzák létre ezt az új osztályt, hogy Alpolgármester Úr itt elmondta, ez egy kritika 
a vezetés részéről az MVK jelenlegi működésével kapcsolatban, mert azt látják, hogy így majd 
sokkal jobb és operatívabb lesz. Ezzel magyarul kritizálják saját magukat, hogy eddig ezt nem jól 
csinálták.  
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Alapvetően, mint minden egyes megüresedő hely tekintetében, 
nyilvános pályázat kerül kiírásra, tehát ha a Közgyűlés ezt a döntés jóváhagyja, akkor egy későbbi 
időpontban a közszolgálati álláshelyek meghirdetésére szolgáló portálon mind a vezetői, mind az 
ügyintézői tisztségek meghirdetésre kerülnek. Ez a folyamat gyakorlatilag el fog indulni, a 
Közgyűlés döntése július 1. napjával válik hatályossá. Ehhez kapcsolatosan egy normatív belső 
utasítás is megfogalmazásra kerül. Ez egy polgármesteri jegyzői közös utasítás, melynek keretében 
kerül szabályozásra a pontos feladatkör. Hangsúlyozza, minden egyes állás tekintetében pályázat 
kerül kiírásra, tehát ezért nem tud nevekről, és ilyen típusú elemekről beszámolni, mert nincsenek 
még.  
 
Badány Lajos alpolgármester: Még annyit kíván hozzátenni, hogy ugyan az előbb elmondta, de 
ezek szerint valamiféle félreértésre adhat okot. Maga a Közlekedésszervező Osztály az nem szűkül 
le közvetlenül az MVK felügyeletére és igazgatására, tehát egy stratégiai tervezést fog végrehajtani, 
amiben az imént felsorolt feladatok is benne vannak. Nyilvánvalóan ebben a feszített gazdasági 
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és pénzügyi helyzetben a társaságok és intézmények között indokolt egy szigorúbb gazdasági, 
pénzügyi és szakmai kontroll biztosítása, de korántsem kizárólag ez lesz a feladatköre ennek az 
osztálynak. 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a válaszokat. Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra 
jelentkező képviselő, a vitát lezárja. Ügyrendi felszólalási szándékot jelez Nagy képviselő úr, 
megadja neki a szót.  
 
Dr. Nagy Ákos: A sürgősségi napirendi pontok között tárgyalnak egy olyan előterjesztést, 
aminek részben ő az előterjesztője, és amihez még a mai napon érkezett módosítás. Kéri 
Polgármester Úrtól, miszerint ahhoz, hogy ezt frakciójával áttanulmányozhassák, egy óráig egy 
rövid szünetet szíveskedjen elrendelni. Ez nagyjából 20 perc, ezalatt megtárgyalják, és tudnak 
tovább haladni, amennyiben ez megfelel Polgármester Úrnak is.  
 
Veres Pál polgármester: Helyt ad a javaslatnak. Az ülés vezetését átadja átmenetileg 
Alpolgármester Asszonynak, mert egy hivatalos ügyben el kell járnia. Egy óráig szünetet rendel 
el, kéri, hogy időben érkezzen mindenki vissza, amikor is Alpolgármester Asszony folytatja az 
ülés vezetését.  
 
 

Veres Pál polgármester az ülés vezetését átadja Varga Andrea Klára alpolgármester részére. 
 

13:00 óráig szünet. 
 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az elrendelt szünet ideje lejárt, folytatják munkájukat.  
 
 
Meghívó szerinti 12. napirend: Javaslat a Közgyűlés 2023. II. félévi munkatervének 

megállapítására 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Bodnár Tibor 
osztályvezető urat. 
 
Dr. Bodnár Tibor: Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzata szerint a Közgyűlés 
ülését féléves munkaterv alapján végzi. A polgármester gondoskodik a munkaterv előkészítéséről, 
ami havi bontásban tartalmazza a napirendek tárgyát, előadóját, előkészítésért felelőst, illetve a 
bizottsági állásfoglalás szükségességét. Az előkészítő eljárás során Osztálya bekérte a települési 
képviselőktől, hivatali osztályoktól, főosztályoktól, önkormányzati gazdasági társaságoktól és 
intézményektől napirendi javaslatokat, ami a határozati javaslat mellékletében szerepel 
szeptember-december időszakra terjedő időszakra lebontva.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság: elfogadásra javasolta a határozati javaslatot. 

 Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a határozati javaslatot.  

 Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: többségében 
támogatta az előterjesztést.  
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Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Megállapítja, hogy 
nincs felszólalásra jelentkező képviselő, így a vitát lezárja. 
 
 
1. sürgősségi napirend: Javaslat nevelési-oktatási intézmény feladatainak ellátását 

szolgáló vagyonelemek tulajdonba adása tárgyában 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. 
Zobolyák Ida osztályvezető asszonyt. 

 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: Az Egri Főegyházmegye 2023. június 7. napján bejelentette, hogy 
a Bársony János Iskola fenntartói jogát a Miskolci Tankerületi Központtól 2023. szeptember 1. 
napjától átveszi. Tekintettel ezen feladat átvállalására, élt az egyházak hitéleti és közcélú 
tevékenységének anyagi feltételeiről szóló 1997. évi CXXIV. törvény 11/A. § (1) bekezdésében 
biztosított jogával. Mindezek alapján kérelmezheti az önkormányzattól a feladatellátás helyéül 
szolgáló ingatlan és a hozzá kapcsolódó ingóságok tulajdonjogát, ezért kéri ennek az 
Önkormányzat részéről történő térítésmentes átadását.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni Osztályvezető Asszonynak a tájékoztatást.  
A napirend felett a vitát megnyitja. Megállapítja, hogy nem érkezett hozzászólás, így a vitát lezárja.  
 
 
2. sürgősségi napirend: Javaslat a „Pályázati kiírás a közösségi és gazdasági 

testvértelepülési programok és együttműködések 
támogatására” című pályázati felhívásra benyújtott 
„Miskolci és kassai iskolák ádventi együttműködése” című 
pályázat benyújtásáról szóló tájékoztatás tudomásul vételére 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Miklós Viktor 
főosztályvezető urat.  
 
Miklós Viktor: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2022-ben sikeresen pályázott a 
Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. által kiírt pályázati felhívásra, amely projektre támogatást kaptak. 
Egymillió forint keretösszeg segítségével a Miskolci Szimfónia Alapfokú Művészeti Iskola és egy 
kassai iskola között valósult meg egy szakmai rendezvény. Ez tulajdonképpen azt takarta, hogy a 
két iskola egymáshoz ellátogatott és koncertet tartottak egymásnak. Jelen pillanatban, 2023-ban is 
megjelent egy hasonló pályázati felhívás, aminek a keretében - tekintettel arra, hogy sikeresen 
lebonyolították ezt projektet -, szeretnének egy hasonlót, szintén a két iskola között, valamint a 
kapcsolatokat erősíteni, illetve további szakmai együttműködéseket lebonyolítani. A közgyűlési 
előterjesztésnek tulajdonképpen azért van létjogosultsága, mert a pályázati kiírás szerint két 
önkormányzat közötti nemzetközi kapcsolatokat kell kiépíteni és erősíteni. A Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló törvény alapján ez közgyűlési, Polgármester Úr részére át nem ruházható 
hatáskör. Június 15-én a pályázat benyújtásra került, tekintettel arra, hogy nem volt Közgyűlés 
ebben az időszakban, illetve a két közgyűlési időszak közötti halaszthatatlan döntést ez ügyben 
sem tudott hozni, tekintettel a törvényre. Ezért a határozati javaslat arról szól, hogy a pályázatot, 
amelyet már benyújtott az Önkormányzat, a Közgyűlés utólag jóváhagyja, ezáltal a tájékoztatást 
tudomásul veszi. Kéri a Közgyűlést, hogy az előterjesztést megtárgyalni és a határozati javaslatot 
támogatni szíveskedjen.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni Főosztályvezető Úrnak a tájékoztatást. A 
napirend felett a vitát megnyitja. Hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a szót. 
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A vitában hozzászóló: 
 
Dr. Kovács László: A Fidesz-KDNP frakciók az anyagot támogatni fogják, különös tekintettel 
arra, hogy ez a magyar-magyar közösségi kapcsolatok támogatására írt pályázat. Örülnek neki, 
hogy ebben az évben is májusban megvalósult a két testvérváros iskolái közötti közös fellépés, 
Kassa és Miskolc között is.  Fontos, hogy ez a pályázat sikeres legyen és Adventkor történjen 
szintén egy oda-vissza alapon közös fellépés. Azt kívánja, hogy bízzanak abban, hogy a Základná 
Skola L’ Podjavorinskej 1. Iskola magyar gyerekeket is foglalkoztat és megfelel a pályázati 
kiírásoknak. Az Adventtel kapcsolatosan kíván elsődlegesen szót ejteni, miszerint különösen 
örülnek annak, hogy az adventi ünnepkör színvonala ezzel emelkedni fog. Szeretne megemlékezni 
a tavalyi Adventről, mert úgy alakult, hogy nem volt Közgyűlés januárban és februárban, március 
2-án volt az első Közgyűlés ebben az évben, így elfeledkezhettek az Adventről. Az Advent az 
évnek az a Karácsonyt megelőző időszaka, amikor már mindenki az ünnepre készül, lelkileg és 
fizikálisan is, beszerzik az ajándékokat. Az ember készül erre az ünnepre, hiszen Jézus Krisztus 
születése mellett ez a szeretetnek is az ünnepe, mindenki megtelik egy kicsit ezzel a hangulattal. 
Ezt az ünnepi külsőségek is szokták követni. Sajnos Miskolcon a 2022-es évben kifejezetten 
szegényesen sikerült az Advent. Arra gondol, hogy nem volt karácsonyfa a Szent István téren, 
nem voltak kivilágított karácsonyi dekorációk, nem volt adventi vásár, nem voltak utcai árusok, 
ahol egy forró teát vagy forralt bort meg lehetett volna inni, emiatt a miskolci családoknak el 
kellett menniük Egerbe, Debrecenbe vagy akár Kassára azért, hogy az adventi hangulatot és vásárt 
tudják élvezni. A karácsonyi fények nem voltak felkapcsolva sokáig még a Széchenyi utcán sem, 
sőt a képviselői körzetekben az egyéni képviselők sem kérhették igazából a körzetükben ezeket a 
díszkivilágításokat, holott nagyon sok képviselő több éven keresztül gyűjtögette a pénzt erre és 
vásárolt is ilyen eszközöket. Arról meg nem is kellene beszélni, hogy a betlehemi jászolt ugyan 
felállították a Szent István téren, de a Városgazda már december 27-én, a Karácsony leteltét 
követő nap eltávolította. A betlehemi jászolnak a kint tartása minimum vízkeresztig illendő a 
keresztény ünnepkör és hagyomány szerint. Fontosnak tartotta kiegészíteni azt, hogy remélik, 
hogy az idei Advent a belsős dolgokon kívül a külsőségekben is meg fog nyilvánulni, mert egy 
kicsit a tavaly Karácsony csalódás volt nem csak nekik, hanem véleménye szerint az embereknek 
is. Hozzászoktak ahhoz, hogy a Karácsonyt megelőző hetekben az Adventet így ünneplik. 
Köztudott, hogy volt adventi villamos, ő kifejezetten a hiányokra szerette volna felhívni a 
figyelmet. Kiemeli, hogy az előterjesztést támogatják és nagyon fontosnak tartják a határon átívelő 
magyar-magyar kapcsolatok fejlesztését. 
 
Szarka Dénes: A Frakciójuk is nagy örömmel fogadta és támogatni fogja ezt az előterjesztést. 
Nagyon fontosnak tartják a testvérvárosok közötti kapcsolatok erősítését és a határon túli 
iskolákkal való kapcsolattartást, a határon túli magyarsággal való kapcsolattartást. Alpolgármester 
Asszonyhoz is csatlakozni szeretne, miszerint valóban a decemberi helyzettel kapcsolatban 
emlékeztetni szeretne, hogy tényleg olyan helyzetbe került Miskolc városa külső körülmények 
miatt, amikor ténylegesen a város működőképessége került kockára és ez azért nagyban 
befolyásolta sajnos a külsőségeket is, ami az Adventet illeti. Ugyanakkor azt is szeretné 
hozzátenni, hogy az Avason először került felállításra adventi koszorú az Avas Városközpontban. 
Minden héten gyertyagyújtással, a Herman Ottó Általános Iskola és Alapfokú Művészeti 
Intézmény ifjú diákjainak a rendkívül szívet melengető műsora mellett - a lakótelep történetében 
először -, minden héten meg tudták ünnepelni ezt a valóban nagyon fontos és mindenki számára 
szívet melengető időszakot. Valóban abban reménykednek, hogy nem fognak ilyen helyzetbe 
kerülni sem idén, sem máskor és akkor minden tekintetben méltó módon tudják megünnepelni 
az Adventot és a Karácsonyra készülni. Ennek szellemében is szeretné kiemelni, hogy támogatják 
ezt az előterjesztést.  
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Bajusz Gábor: Alpolgármester Asszonynak és Képviselő Úrnak szeretné elmondani, hogy a 
betlehem lebontásához nincs szükség semmiféle energiára.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megállapítja, hogy nem érkezett további hozzászólás, így 
a vitát lezárja.  
 
 
3. sürgősségi napirend: Javaslat az Állomás utca kétirányúsításához kötődő 

ingatlanok és ingatlanrészek tulajdonjogának ingyenes 
átvételéhez kapcsolódó közgyűlési határozat módosítása 
tárgyában 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. 
Zobolyák Ida osztályvezető asszonyt.  
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: Az Állomás utca, valamint a kapcsolódó felüljáró melletti terület 
térítésmentes tulajdonjoga átvételének tárgyában már a 101/2022-es határozatában döntött a 
Közgyűlés. A határozat mellékletét képező változási vázrajzon az országos közút megszakításra 
került volna és ezt abban az esetben tudta volna a Magyar Közút támogatni, hogy az 
ingatlannyilvántartási törvény módosul, a módosulás hatályba lép és az ingatlanok három 
dimenziós nyilvántartása lehetővé válik. Tekintettel arra, hogy ez a módosítás nem lépett hatályba, 
ezért szükséges volt a változási vázrajz átdolgozása és ez alapján a határozat módosítása. Kéri a 
Közgyűlés támogatását.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást. A vitát megnyitja a napirend 
felett, hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 

 
Molnár Péter: Előadja, hogy frakcióülésen nézték az előterjesztést és a mellékelt térképet is. 
Támogatják az előterjesztést, csak abban szeretne segítséget kérni, hogy az útnak pontosan melyik 
szakasza lenne majd kétirányú? Amennyiben a Gömöri irányából jön, akkor ott a híd alatt van egy 
visszafordító. Amennyiben ebből az irányból érkezik egy autó, akkor be lehet majd hajtani 
lényegében a régi malom épületébe? Pontosan melyik szakaszról lenne szó? 
 
Dr. Kovács László: Nyilvánvaló és támogatandó, hogy azok az ingatlanok kerüljenek átvételre 
az Önkormányzat részére, amik már ott vannak. Az Állomás utca kétirányúsítása abból a 
tervrajzból, térképvázlatból, amit kaptak, nem derült ki, hogy egyébként a valóságban, ami a 
Zsolcai kapunak tűnik, akkor van az utcának egy olyan része, amelyik gyakorlatilag a Zsolcai kapun 
van, de akkor az Állomás utcai rész? Valóban a fordítóig el lehet menni. A probléma az lehet, 
hogy a malomba már nem lehet behajtani, van egy 15-20 méter szerinte, ezek szerint ez az utcarész 
még az Állomás utca nevet viseli, tulajdonképpen a Zsolcai kapun van? Ezt nem értették, mert 
nem derült ki térképvázlatból.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát lezárja, majd felkéri Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida 
osztályvezető asszonyt a válaszadásra.  
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: Az Állomás utca most is kétirányú, itt konkrétan a felüljáró alatti 
rész és az onnan valóban a régi malomig kikanyarodó résznek a kétirányúsításának a megoldásáról 
van szó.  
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Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a választ. 
 
 
4. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc, Csengey Gusztáv utca 10. szám alatti 

ingatlan vagyonelemeinek hasznosítása tárgyában 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. 
Zobolyák Ida osztályvezető asszonyt.  
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: A Csengey Gusztáv utca 10. szám alatt valósult meg a művészeti 
iskola, ahol már korábbi közgyűlési döntés alapján az ingatlan egy részét a Miskolci Tankerületi 
Központ kapta vagyonkezelésbe, a másik részét az MKK kapta térítésmentes használatba. A 
projekt megvalósítása során tálalókonyha helyiségrészek is kialakításra kerültek, ahol az iskola 
funkció ellátásához szükséges, a gyerekétkeztetésre vonatkozó jogszabály alapján megteremteni a 
használati lehetőséget. Tekintettel arra, hogy a Miskolci Közintézmény Működtető Központ látja 
el a működtetési feladatokat a tálalókonyhák tekintetében, rajta keresztül biztosítja a KEM Zrt. 
az étkeztetési feladatellátást, ezért szükséges a konyhát és a kiszolgáló eszközöket térítésmentesen 
használatba adni az MKMK részére. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni Osztályvezető Asszonynak a tájékoztatást. 
A napirend felett a vitát megnyitja. Hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 

 
Molnár Péter: Az előterjesztést megkapták, áttekintették. Kicsit tágabban értelmezve az 
előterjesztést, merült fel bennük kérdés, a városvezetés és az épület viszonyával kapcsolatosan. 
Látják, hogy átadásra került az épület és tulajdonképpen betölti azt a funkcióját, amit ennek az 
épületnek 2017-2018. magasságában megterveztek. Azért fogalmaz így, mert ez az elképzelés, ami 
megvalósult ebben az épületben, már az előző városvezetés fejében megvalósult cél. 
Tulajdonképpen még az akkori városvezetés által megtervezett és elnyert pályázati forrásból 
valósult meg ez a beruházás. Annak örülnek, hogy örül a jelenlegi városvezetés, hogy az eddig 
üresen álló épület funkcióval telítődött meg. Azért kérdezi a városvezetés viszonyát az épülethez, 
mert nyilván nehéz az ember saját memóriájának gátat vetni, a 2019-es kampány elég fontos 
elemének tűnt az, hogy kék szalagokkal kimentek a Győri kapuba az Ifjúsági Házhoz - talán még 
Polgármester Úr is -, mint jelölt és azt mondták, hogy ezt az épületet mindenképpen meg akarják 
menteni és ha ők fogják vezetni a várost, akkor ott marad a Művelődési Központ és nem költözik 
át ebbe az új épületbe. Nem azt mondja, hogy nem örül annak, hogy ez az épület most így 
megvalósult, csak a korábban elhangzottak miatt kérdezi, hogy miként viszonyulnak ehhez az 
épülethez? Sajnálatát szeretné kifejezni, hiszen egyszer már beszéltek erről az épületről és nem 
csak a jegyzőkönyv, hanem a történelmi hűség miatt szeretné ismételten elmondani, hogy akkor, 
amikor 2017. körül ennek az épületnek az új funkcióját tervezték, akkor még arról is szó volt, 
hogy a Miskolci Szakképzési Centrumból a művészeti képzés – amely most az egyik iskolának, a 
Kós Károly Építőipari Technikumnak  a portfóliója -, bekerülhetne ebbe a belvárosi épületbe 
azért, hogy a kulturális pezsgés jobban megjelenjen ebben a városban. Ezeknek a fiataloknak már 
vannak kiállításaik is. Elmondta Polgármester Úrnak, hogy nagy sajnálatukat fejezik ki, hogy ez a 
funkció, amely tervezve volt, nem valósult meg. Véleménye szerint Miskolc belvárosa gazdagabb 
lehetett volna ezáltal, bízik benne, hogy minderre valamikor sor kerülhet.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Részben válaszolna a feltett kérdésre. A Miskolci Molnár 
Béla Ifjúsági Ház, amely a kulturális központnak az épülete, az 100%-os, vagy még afeletti 
kihasználtsággal működik. Ezeket a funkciókat nem tudja átvenni pillanatnyilag az elkészített 
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Csengey utcai épület, tehát az, hogy az Ifjúsági Házban működnek továbbra is a csoportok, az 
számukra nyilvánvalóan fontos és természetes dolog. Az is nagyon fontos, hogy ennek az 
épületnek a nagyon rossz műszaki állapotán változtassanak és javítsanak. Erre készültek tervek és 
elképzelések. Ami még nagyon fontos, hogy a Csengey utcai épületnek a felújítása több ütemben 
valósult volna meg. Ezek közül most az első ütemet tudták befejezni, számos probléma volt a 
projekt előkészítésével. Ennek következtében nem lehetett folytatni egyelőre az épület felújítását, 
mindent elkövetnek annak érdekében, hogy a lehető legjobban hasznosuljon az adott épület és 
természetesen tervek vannak arra vonatkozóan, hogy hogyan lehet bővíteni a funkciókat, de az a 
jelenlegi Európai Uniós forrás lehívásából már nem valósulhatott meg. Ennek elsősorban az volt 
az oka, hogy nem megfelelő módon voltak előkészítve a különböző ütemezések. Főosztályvezető 
Úrhoz fordul, hogy lenne-e valamilyen kiegészítése. Megállapítja, hogy nincs, valamint nem 
érkezett további hozzászólás, így a vitát lezárja.  
 
 
5. sürgősségi napirend: Javaslat egyes ingatlanokkal kapcsolatos vagyonjogi 

döntések meghozatalára 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Zubay Zoltán 
létesítményüzemeltetési vezető urat.  
 
Zubay Zoltán: Jelen előterjesztés négy ingatlan hasznosítására kíván javaslatot tenni, úgy, mint a 
mezőkövesdi-mezőkeresztesi egykori katonai repülőtér 1/6-ra, a Debreceni Márton Szakképző 
Iskola volt kollégiumára, Tapolcán az Iglói utca 10. szám alatti, legutolsó funkciója szerint 
melegítő konyha, étkező rendeltetésű ingatlanra és az északi iparterületen lévő Rubik Ernő utcai 
beépítetlen területre. Néhány gondolatban szeretné összefoglalni az ingatlannal kapcsolatos 
tudnivalókat. A mezőkövesdi-keresztesi egykori katonai repülőtérre vonatkozóan az 1/6-od 
eszmei hányad értékesítésére a Közgyűlés már márciusban hozott egy döntést, akkor 10 
ingatlanról beszéltek, amikor a repülőteret emlegették és a döntés megszületett. Időközben a 
mezőkövesdi önkormányzat lebonyolított egy ingatlant érintő telekmegosztást, aminek 
eredményeként nem 10, hanem 12 ingatlanról van szó. Elmondja, hogy változatlanul a 469 
hektárról, illetve annak az 1/6-od részéről, ami hajszálpontosan 781 ezer 722 m2 -t jelöl, van szó. 
Az említett tavaszi döntést követően egy aktív kiajánlás következett, folyamatos hirdetéssel, sajnos 
mindezek ellenére a kiírásaikra nem érkezett írásos vételi ajánlat. Az ingatlanmegosztások miatti 
helyrajzi szám változások és a külső vagyonértékelő cég szakvéleményének érvényességi ideje 
miatt szükséges a korábbi döntés aktualizálása, melyre szólóan a javaslat a forgalmi értékre, illetve 
az induló árra vonatkozóan a vagyonértékelő cég véleményében foglaltakat vette figyelembe. A 
következő ingatlan a Debreceni Márton Szakközépiskola Kollégiuma, amely egy közel 2 hektáros 
terület, 2,5 ezer m2 -es épület, amely sajnos mintegy 16 éve áll üresen. A korábbi városvezetések 
szinte mindegyike próbált erre terveket és ötleteket készíteni, sajnos jelenleg is hasznosításon kívül 
áll ez az ingatlan, erre kíván javaslatot tenni az előterjesztés. Mára komoly problémákat visel ez az 
épület és a hozzátartozó telek is problémás. Az értékesítés útján való hasznostásra tesz javaslatot 
az előterjesztés úgy, hogy a leendő vevő felé felújítási vagy bontási, építési kötelezettséget javasol 
megállapítani. A harmadik ingatlan az Iglói utca 10. szám alatt fekszik, legutolsó funkciója szerint 
melegítőkonyha, étkező. Ez egy közel 3000 m2 -es telek, egy 200 m2 körüli felépítménnyel található 
meg a város kifejezetten prémium kategóriás lokációjában. Számos műszaki problémával bír ez 
az épület is, ami egyébként az elmúlt év őszéig szolgált melegítőkonyhaként és ebédlőként a közeli 
Tapolcai Általános Iskolának. Jelenleg üres állapotú az épület és az ingatlan. Az előterjesztésben 
a javaslat az értékesítésre szól. Az utolsó ingatlan az északi iparterületen lévő Rubik Ernő utcai 
beépítetlen telek. Ez egy 7000 m2 -es üres ipari ingatlant jelent. A vásárlásra, mint a bérbe vételre 
szólóan a Miskolc Holding érdeklődőket regisztrált. A javaslat a beépítési kötelezettséggel együttes 
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értékesítésre, de alternatívaként a bérbeadásra is szól. Összegezve annyit szeretne hangsúlyozni, 
hogy az előterjesztés mindegyik ingatlan hasznosításra a nyílt versenyeztetési eljárást javasolja.  
   
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást. A napirend felett a vitát 
megnyitja. Hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Gazdusné Pankucsi Katalin: Az Iglói úti ingatlannal kapcsolatban szeretné kérdezni, hogy ha 
eladásra kerül, nem kerül felújításra, akkor az általános iskolás korú gyerekek továbbra is az 
óvodába fognak járni ebédelni? Azért kérdezi, mert ez egyre nagyobb problémát jelent a 
kisgyerekek és a nagyobb gyerekek között, illetve a szülők részéről is, egyre többször fordulnak 
hozzá, hogy meddig tartható ez az állapot.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megállapítja, hogy nem érkezett több hozzászólás, 
javaslat, így a vitát lezárja.  
Szeretne választ adni az elhangzottakra. Óriási problémát jelent a tapolcai iskolás korú 
gyerekeknek az étkeztetése. Az Iglói utcai megoldás sem volt ideális, hiszen az iskola épületét 
elhagyva kellett a gyerekeknek az étkezőhelyet megkeresni. Ezen okból kifolyólag olyan 
megoldásokat próbáltak keresni, amely kedvezőbb helyzetet teremt. Mivel rendkívüli helyzet 
adódott és sürgősen kellett megoldani az étkeztetést, ezért ideiglenesen kaptak lehetőséget arra, 
hogy az óvoda épületében biztosítsák az étkeztetést. Az iskolával és az Önkormányzat 
tulajdonában lévő intézményekkel, illetve szervezetekkel egyeztetve keresték folyamatosan a 
megoldási lehetőséget. A legideálisabb megoldás az lesz, hogy az iskola épületében lévő gondnoki 
lakásból kialakítják a melegítőkonyhát és az étkezőt. Ez mindenki számára a legegyszerűbb és 
legkézzelfoghatóbb megoldás, azonban azt látják, hogy ennek a költségei meglehetősen magasak, 
ezért forrásteremtés céljából született az a javaslat, hogy az Iglói utcai épület eladásából származó 
bevételt át tudják fordítani. Ez a folyamat valószínűleg hosszabb időt vesz majd igénybe, azonban 
elkezdik az előkészítését az ingatlan felújításának, és reményeik szerint meg fog történni a 
gyerekeknek a végleges és megnyugtató étkeztetésének a megoldása az iskola épületén belül.  
 
Most rátérnek a FIDESZ-KDNP Frakció tagjainak indítványára. 

 
 
FIDESZ-KDNP Frakció indítvány: Indítvány az Országgyűlés 5/2023. (III.31.), az orosz-

ukrán háború egyéves évfordulójáról szóló „békepárti 
határozathoz” történő csatlakozásához 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztéshez a Velünk a Város Frakció és Pakusza 
Zoltán képviselő úr módosító indítványt nyújtott be. 
Kérdezi a FIDESZ-KDNP részéről a frakcióvezető urakat, hogy kívánnak-e az előterjesztéshez 
szóbeli kiegészítést tenni? Igen válasz érkezett, így megadja a szót dr. Nagy Ákos frakcióvezető 
úrnak. 
 
Dr. Nagy Ákos: Az indítvány alapja, lényege az volt, hogy megerősítést szeretnének Miskolc 
Közgyűlése és minden önkormányzati képviselő részéről Magyarország békepártisága mellett. Mi 
a megnyugtató ebben az előterjesztésben? Az, hogy kapnak hozzá két módosító indítványt. Úgy 
tűnik, hogy nincsenek nagy politikai ellentétek köztük, minthogy a béke kérdésében nem is lehet 
politikai ellentét köztük, hiszen a két módosító indítvány és ami érkezett hozzá, szinte szóról szóra 
gondolatilag is megerősíti azt, amit az Országgyűlés Magyarország választott képviselői már 
megerősítettek. Az előterjesztésük egy országgyűlési határozat támogatásáról szól, erre kéri fel a 
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város képviselőit. A két módosító indítvány, éppen ennek az előterjesztésnek, országgyűlési 
határozatnak a lényegét veszi el. Most biztos kölcsönösen megvádolják egymást azzal, hogy 
mindenki a saját politikai érdekei alapján dönt, vagy emel ki pontokat. A Velük a Város Frakció 
módosító indítványa 90 %-ban megegyezik. Valószínű, hogy a két pontról fognak tartalmilag 
beszélni, vagy vitatkozni. Azért tették ezt az előterjesztést, mert úgy gondolják, hogy ez ehhez 
való csatlakozással Miskolc is azon önkormányzatok sorába léphet tartalmi változtatás nélkül is, 
aki kimondja, hogy békére van szükség a szomszédban, semmilyen háborút nem támogathatunk. 
Ezért a FIDESZ-KDNP Frakciószövetség, és mint az előterjesztő képviselője azt kéri, hogy az 
indítványukat módosítás nélkül fogadja el a Közgyűlés.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a hozzászólást. Átadja a szót a Velünk a 
Város Frakció részéről dr. Simon Gábor frakcióvezető úrnak.  
 
Dr. Simon Gábor: Ettől egy kicsit összetettebb a kép és összetettebbek az eddigi folyamatok. A 
háború előtti folyamatok, az elmúlt egy év folyamatai, a magyarországi helyzet, a nemzetközi 
helyzet. Tulajdonképpen ebben kellene valahol rendet tenni. De először is azt kellene leszögezni, 
hogy a Velünk a Város Frakció és egyébként véleménye szerint minden miskolci és magyar 
állampolgár egészen biztos a béke pártján áll. Azonban azt azért nem szabad elfelejteni, hogy arról, 
hogy békéről beszélnek és békét akarnak, volt egy folyamat, ahogy eljutottak idáig. Azt gondolja, 
hogy ennek a folyamatnak a legfontosabb állomása 1994. évben zajlott, mert akkor Ukrajna egy 
atomhatalom volt. Egy olyan atomhatalom, ahol Ukrajna területén a volt Szovjetunió 1700 
nukleáris robbanófejet tárolt. Ezek a robbanófejek és atombombák ott maradtak Ukrajna 
területén. Majd elindultak a tárgyalások, amelyek eredményre vezettek. Ezek azt jelentették, hogy 
a nagyhatalmak garantálták Ukrajna számára, ha ezeket az atomfejeket leszerelik, akkor 
szuverenitásukat megőrzik, területük sérthetetlen marad. Most ez az 1700 nukleáris robbanófej, 
ami Ukrajnában volt, több, mint amennyivel Nagy-Britannia, Kína és Franciaország együtt 
rendelkezett. Tehát nem egy kis atomhatalomról beszélnek Ukrajna vonatkozásában, hanem a 
világ egyik legnagyobb atomhatalmáról. Egyébként Budapesti Memorandumnak hívják, hiszen 
Budapesten jött létre. A nagyhatalmak, USA, Oroszország és Nagy-Britannia megállapodott 
abban, ha Ukrajna leszereli az atomarzenált, akkor a történelem során mindvégig biztosítja 
számukra azt, hogy a területük sérthetetlen lesz. Ukrajna ezt a leszerelést megvalósította, és a 
garanciát nyújtó szerződés ellenére Oroszország tavaly februárjában megtámadta. Azt is meg kell 
előzményként állapítani, hogy a világ nemzetei az ENSZ keretében egy komoly szövetséget 
alkotnak. Az Egyesült Nemzetek Alapokmánya első cikkelye kimondta, sőt határozatában 
rögzítette, hogy más állam területi épsége vagy politikai függetlensége ellen irányuló, vagy az 
Egyesült Nemzetek céljaival össze nem férő, bármely más módon nyilvánvaló erőszakkal való 
fenyegetéstől, vagy erőszak alkalmazásától tartózkodik. Ennek az ENSZ Alapokmány 
kidolgozásában és aláírásában nem csak részt vett Oroszország, hanem a dokumentum 
kidolgozásának egyik mozgatórugója volt, aktívan dolgozott azon, hogy az ENSZ Alapokmány 
így megvalósuljon. Ennek ellenére következett be a katonai agresszió. Azt is ki kell emelni - az 
előterjesztéshez szorosabban rákapcsolódva, - hogy a parlamenti határozat sajnos számos valótlan 
megállapítást tartalmaz. Így bár a parlamenti határozat céljaival egyetért, és dr. Nagy Ákos 
frakcióvezető úr nyilatkozott, hogy a módosító indítvány lényegében, 90 %-ban megegyezik. 
Lehet, hogy nem a százalék a lényeg, hanem az, hogy ebben a határozatban lévő valótlan 
állításokat módosító javaslatukkal kihúzzák. Ezért azt javasolják, hogy a Közgyűlés ne arról 
hozzon határozatot, hogy a parlamenti határozatot támogatja, hanem a Közgyűlés önálló 
határozatot alkosson azokkal az elemekkel, dolgokkal, amelyekkel egyetért. Amivel nem, azok 
maradjanak ki a közgyűlési határozatból. Azt javasolják, hogy a határozatuk úgy szóljon, és rögtön 
már az elején rögzítsék, hogy: 1. Miskolc a béke pártján van. Egy éve folytat háborút Oroszország 
Ukrajna ellen. Nincs jele annak, hogy rövid időn belül véget érne. A következmények drámaiak, 
a háború már eddig is több százezer emberéletet követelhetett, és az elmúlt évek legnagyobb 
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európai humanitárius válságát okozta. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata kifejezi 
elkötelezettségét a béke mellett. Azt várják el a nemzetközi közösség minden tagjától, hogy a 
mielőbbi béke érdekében lépjenek fel, és kerüljék azokat a lépéseket, amelyek a háború 
kiterjedésével járnak. 2. Elítélik Oroszország katonai agresszióját és elismerik Ukrajna területi 
integritását, valamint jogát az önvédelemhez. 3. Elítélik Oroszországot, amiért megszegte az 
ENSZ Alapokmányát. Felszólítják, hogy azonnal vonuljon ki a tőlük független, szuverén 
szomszédja, Ukrajna területéről és biztosítsa Európa békéjét. 4. Álláspontjuk szerint az 
Oroszország által indított háború az egekbe lökte az energiaárakat, gazdasági nehézségeket és 
inflációt okoztak minden uniós tagországban. Az Európában rekord magas hazai inflációt 
ugyanakkor a Kormány sikertelen külön utas energia- és külpolitikája okozta, nincs olyan magyar 
család, amely ne érezné ennek az elhibázott politikának a terhét. 5. Magyarország a háború 
kirobbanása óta történetének legnagyobb humanitárius segélyakcióját hajtotta és hajtja végre. 
Felhívja a Kormányt, hogy továbbra is minden lehetséges módon folytassa az Ukrajnából érkező 
menekültek megsegítését. 6. Felhívják a figyelmet arra, hogy a katonai konfliktus súlyosan érinti a 
kárpátaljai magyar közösséget. Már eddig is sokan adták életüket a háborúban, miközben jelenleg 
is zajlik a sorozás annak érdekében, hogy további kárpátaljai férfiakat vigyenek a frontvonalba. 7. 
Felszólítják Ukrajnát, hogy tartsa tiszteletben, illetve szélesítse a kárpátaljai magyarok jogait, védje 
meg a határain belül élő magyar nemzeti kisebbségeket. 8. Magyarország a NATO és az Európai 
Unió elkötelezett tagja. Teljes jogú tagként, és szuverén államként Magyarország mindent tegyen 
meg a béke előmozdítása érdekében. Határozott véleményük, hogy orosz hadseregnek el kell 
hagynia Ukrajna területét, és azonnali béketárgyalásokra van szükség. 9. Felszólítja a magyar 
közéleti szereplőket, hogy tartózkodjanak az olyan állásfoglalásoktól és politikai akcióktól, 
amelyek jelentős gazdasági károkat okozhatnak a hazának, vagy Magyarország háborúba 
sodródását eredményezheti. A háború folytatása ugyanis emberek ezreinek életébe kerülhet. Csak 
tárgyalásokkal és békével lehet életeket menteni. Tehát ezt a 9 pontot javasolják Miskolc Megyei 
Jogú Város Közgyűlésnek elfogadásra. A maga részéről azt gondolja, ha ezt a 9 pontot a 
képviselőtársai a Fidesz-KDNP Frakcióban támogatni tudják, akkor Miskolc Város 
Közgyűlésében egy teljes konszenzus tud kialakulni, amely a téma fontosságához mérten 
mindenféleképpen elvárható és szükséges lenne.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a hozzászólást. Átadja a szót a Pakusza 
Zoltán képviselő úrnak.  
 
Pakusza Zoltán: A Mi Hazánk Mozgalom a háború kitörése óta elmondta, hogy 
Magyarországnak ki kell maradnia ebből a háborúból, a fegyveres konfliktusból, és egyébként a 
gazdasági konfliktusból is. Azt gondolja, hogy itt mindannyian egyetértenek abban, hogy 
mihamarabbi békére lenne szükség, mert ezzel lehet emberéleteket megmenteni. Azt is gondolja, 
hogy – miután mind a hárman módosító indítványt nyújtottak be – épül a kormányzat által 
elfogadottra, de azt számos ponton kiegészíti és végül egy önálló 8 pontos rendszert dolgoz ki. 
Amiben még mindannyiuknak meg kell egyezni, hogy számukra a legfontosabb Magyarország, és 
a magyar nemzet védelme határokon innen és túl. Abban megegyezhetnek, hogy nem csak 
szomszédja a háború sújtotta Ukrajnának, hanem gyakorlatilag az oroszok és az ukránok után a 
magyarok veszítik a legtöbb embert ebben a háborúban. Nyilván azok a kárpátaljai magyarok, 
akiket besoroztak az ukrán hadseregbe. Azt gondolja, hogy ennek megfelelően kell komolyan 
venni ezt a kérdést, viszont le kell szögezni, hogy Ukrajnában ez Oroszország és az Egyesült 
Államok háborúja. Azt is le kell szögezni, hogy a gazdasági szankciók kérdésében, a gazdasági 
szankciók nem oldanak meg semmit. Két politikai tömbről beszélnek. A Fidesz azt mondja, hogy 
nem támogatja a gazdasági szankciókat, és nem oldanak meg semmit, de megszavazzák. A 
balliberális pártok azt gondolják, hogy azok meg fogják oldani. A szankciókkal kapcsolatban azt 
gondolják, hogy nem fogják megoldani a kérdést. Szintén nagyon fontos, hogy Magyarország a 
háború kirobbanásától komoly humanitárius segélyt nyújt Ukrajnának. Ugyanakkor a keleti 
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szomszédjuk semmibe veszi a humanitárius segítségnyújtásukat és két lábbal tiporja a területén 
élő magyar kisebbség jogait. Szó szerint felszámolja, magyartalanítja a régiót. Felhívják a 
Kormányt, hogy addig nem hogy milliárdokat, de egyetlen forint támogatást se adjanak 
Ukrajnának és közvetve ezzel ne finanszírozzák a háborút. Felhívják arra is a Kormány figyelmét, 
hogy minden nemzetközi fórumon emeljenek szót az 1991. évi legitim népszavazás elismerése 
érdekében, a népszavazás szerint Kárpátaljának biztosítani kell az önrendelkezést és Beregszász 
vidékén magyar autonómiát és egyetlen magyar katonát se vigyenek a frontra. Felhívják a 
Kormányt arra is, hogy ne támogassa Svédország NATO csatlakozását, mint ahogy ezt 
képviselték Finnország esetében is. Szintén fontosnak tartják, hogy ez nem a magyarok háborúja, 
hanem Oroszország és az Egyesült Államok háborúja.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni Képviselő Úrnak a hozzászólást. A napirend 
felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Molnár Péter: A napirend előtt, mint előterjesztő, dr. Nagy Ákos frakcióvezető úr nagyon 
világosan elmondta, hogy miről szól az előterjesztés. A módosító indítványt benyújtó Képviselő 
Urak a Frakcióvezető Képviselő Úr által elmondott történelmi előzmények és háttér nyilván 
nagyon fontos háttérinformációk voltak. Ha ezeket valaki nem ismerte volna. Nyilván, ha a 
történelmi hátteret nézik, akkor még számtalan dolgot hozzá lehetne tenni. Az etnikai 
viszonyokkal, az ukrajnai orosz és magyar kisebbség jogainak tiszteletben nem tartásával 
kapcsolatban is, hogy mik vezettek a háború kirobbanásának egyik előzményéhez. Erre nem akar 
kitérni. Csak nagyon világosan azt szeretné megfogalmazni, hogy a frakciószövetségük álláspontja 
nagyon világos. A magyar Országgyűlésben megszületett egy békepárti nyilatkozat, amihez már 
számtalan megyei jogú város önkormányzata csatlakozott. Aki ehhez az eredeti országgyűlési 
békepárti nyilatkozathoz csatlakozik, aki arra mond igent, hogy országgyűlési békepárti 
nyilatkozathoz csatlakozzon, valójában őszintén és igazán az áll a béke pártján, aki békepárti. Aki 
ezt a nyilatkozatot megpróbálja valamilyen módon szétszedni, átalakítani, az nem békepárti, az 
már a háború pártján áll, semmiféleképpen nem békepárti. Ez nem egy legojáték, egy legoautó, 
amit szétszednek, majd ahhoz egy nagyon hasonlót összeraknak, hanem ez egy nagyon komoly 
határozat. Azt gondolják, hogy az a békepárti, aki ezt az eredeti országgyűlési békepárti 
határozatot megszavazza. Ezért dr. Nagy Ákos frakcióvezetőtársa után azt kéri a Közgyűléstől, 
hogy az eredeti előterjesztést szavazza meg. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata ezzel 
fejezze ki azt, hogy a magyar országgyűlési békepárti határozathoz csatlakozik és tényleg 
békepárti.  
 
Erdei Sándor Zsolt: Nagyon dicséretes dolog Molnár Péter képviselő úrnak a béke pártján állni. 
Valóban, kifejezetten szimpatikus nem a háború pártján állni, mint a Fidesz szerint mindenki más, 
aki nem fideszes. A Fidesz szerint, aki nem fideszes, az egyrészt mind baloldali és háború párti, 
aki alig várja, hogy az emberek halomra öldössék egymást. Nem. Nem várják ezt. De a Fidesz 
szerint erről nyilatkozniuk kell, mert ha nem teszik, akkor olybá tűnik, mintha mégis erre 
vágynának. A FIDESZ-KDNP retorikája az egyik legszégyenteljesebb, ami a világtörténelemben 
létezik. Nem akar páhuzamokat vonni, de gondolják végig, hogy kik voltak azok, akik a hatalom 
mámorában gyűlöletet ültettek el nemzettársaik szívében mások iránt, hogy aztán azzal tartsák 
fenn saját pitiáner rezsimüket. Igen. Szégyenország, szégyenemberekkel az élén. Politikai 
haszonszerzésből élősködnek más emberek nyomorúságos, kegyetlen és felesleges halálán. 
Békepártinak hazudják magukat úgy, hogy a legmélyebb ellenségképeket oltják be 
szavazóbázisukba. Orbán Viktor a békepárti nagykövetük, egyetlen egyszer sem kezdeményezett 
béketárgyalást Putyinnál. Nem. Ő Zelenszkijjel tárgyalt a békéről, meg az unióval. Mintha 
mondjuk lenne egy férj, aki minden nap szétveri a feleségét, és a feleséget akarnák meggyőzni, 
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hogy: „maradjon már nyugton, had üsse ez a jó ember”. Úgy látszik, hogy 1956 szellemi 
örökségének is búcsút inthetnek, hiszen hol van már az a csalódottság, hogy a nyugat nem sietett 
akkor a segítésükre. Hiszen jól tették, ez a helyes, hogy nem jöttek. Nem is értik, hogy most az 
unió miért áll ki Ukrajna mellett. Hagynák őket leigázni, mint annak idején, hiszen ez a helyes 
hozzáállás. Ha Putyin elvtárs tovább lakmározna a területekből, az lenne az igazán csodálatos, 
hogy aztán békével tálcán nyújthatnánk át neki az országot. Példát mutatnának, hogy így kell ezt 
csinálni. Az összes nagy elődjük Attilától Petőfi Sándorig, Rákóczitól Kossuth Lajosig, mindenki 
fejet hajtana a nagy Orbán istenkirály előtt, hogy eladta a hazát. Legalábbis Rákay Philip biztos 
gyártana erről is filmet, 160 milliárd forint közpénzből a dicsőséges orosz baráti országátadás 
címmel. Bencsik András az egyik fideszes megmondó emberük nyíltan kimondta, hogy ő az 
oroszoknak drukkol. Ez a Fidesz békéje. Gyávaság és orosz barátság. Hiszen hol van már az az 
egykori fiatal demokrata, aki a 80-as évek végén azt mondta: „Ruszik haza!”  
 
Szarka Dénes: Eredetileg az előterjesztés és a módosító indítványok ismertetése után még úgy 
volt vele, hogy talán nem is kell hozzászólni ehhez a vitához, hiszen mutatott egyetértési pontokat 
az előterjesztéseknek és a módosító indítványoknak az ismertetése. De azért mégiscsak eljutottak 
oda Miskolcon, és ebben a teremben is, hogy álságos módon próbálnak meg egy hamis 
határvonalat húzni béke és háborúpártiság tekintetében ismét magyar és magyar ember közé. Azt 
már hallja az ismerősei elmondásából, és látják is Miskolcon egyre több helyen, hogy Budapestet 
már teleplakátolták azzal, hogy ellenzéki pártok vezetői a háború párján állnak. A plakátokon 
szereplő politikusokat nem célja és nem feladata megvédeni, de azt hagy kérdezze már meg: A 
Fidesz szerint ez tényleg jó ötlet? Erre kell költeni a közpénzt? Több milliárd forintot egy olyan 
plakátkampányra, amely a Fidesz politikai rendszerét alá fogja ásni. Nem kevesebbet állítanak 
ezzel, minthogy ezek az emberek, akik a plakátokon szerepelnek, azt várják, hogy ártatlan emberek 
haljanak meg. Azt várják, hogy vég nélkül öldököljék egymást a szomszédban? Azt, hogy 
városokat tegyenek a földdel egyenlővé? Hol marad ezekről a plakátokról Vladimir Putyin? Nem 
látta egyiken sem. A Fidesz szerint ez egy sikeres retorika? Ez a béke útja? Tudják, hogy ezzel 
gyűlöletet szítanak? Gyűlöletre építenek fel egy rendszert, és azzal is tudják csak fenntartani. 
Nagyon szomorú. Arról is beszéljenek pár szót, hogy az elmúlt 13 évben milyen társadalmi 
csoportok, rétegek ellen vívtak háborút. Meg kell nézni a kormányzati retorikát, a kormánypárti 
politikusok retorikáját. Folyamatosan hadviselésről, háborúról, harcról beszélnek. Olyan rétegek 
és szereplők ellen, mint a homoszexuálisok, szexuális kisebbséghez tartozók, pedagógusok, 
külföldre költözők vagy külföldön dolgozók, fiatalok, diákok, nem fideszes újságok és újságírók, 
liberálisok, vagy ahogy a fideszesek mondják libsik, vagy libernyákok, ellenzékiek, az Amerikai 
Egyesült Államok, Brüsszel, Strassbourg, Soros György, akinek a neve miatt a 7. osztályos fizika 
tankönyvben megváltoztatták a soros kapcsolást elágazás nélküli áramkörre (amin nem is tudja, 
hogy nevessenek, vagy sírjanak). Európai Unió, Európai Bizottság, Európai Tanács, Európai 
Parlament, Orvosi Kamara, KATA-s vállalkozó, Németország, Franciaország, Ausztria, 
Norvégia, újabban már Lengyelország is. Menekültek, kivéve azok, akiket a Fidesz beengedett, 
mert fizettek érte. Világbank, önkormányzatok, Ukrajna, és persze Zelenszkij és tovább is van. 
Mondja még? Valószínű, hogy nem férne bele az időkeretbe. Így is épp elég fájdalmas a valóság, 
hogy milyen szétszakított, egymástól elmart országot próbálnak létrehozni. Ezek után békéről 
beszélnek. Orbán Viktor a béke nagykövete, vagy ahogy már látta a közösségi médiában fideszes 
politikusoktól, a béke apostola. Amitól azért hívő emberként, óvva intene az ilyen 
megfogalmazástól mindenkit. Már mindenkivel elindította a béketárgyalásokat. Tárgyalt az 
unióval, tárgyalt Zelenszkijjel, hogy legyen béke. De Vladimir Putyinnal, akivel nyilvánvalóan 
személyes kapcsolatot ápol, egyszer sem kezdeményezett tárgyalást arról, hogy legyen béke. 
Kíváncsi lenne, hogy a Fidesz álláspontja, hogy úgy legyen béke azonnal, hogy Ukrajna adja meg 
magát. Ha ez így van, akkor így történne ez akkor is, ha egy külföldi katonai agresszor 
Magyarországot tartaná megszállás alatt, hazánk megyéit. Mondjuk 2-3 megyét egy agresszor 
Magyarországon megszállás alatt tartana, akkor ugyanilyen békepárti álláspontot képviselnének? 
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Azonnal legyen béke? Azonnal tegyék le a fegyvert? Arra is kíváncsi lenne, ha eljutnak idáig az 
oroszok, akkor valóban ugyanígy fogadnák őket? Ugyanez a békepárti kommunikáció lenne? 
Reméli, hogy nem. Elhangzott ez a 9 pont, amiben ha nem értenek egyet, akkor az egészen világos, 
hogy itt egészen más a háború és békepárti álláspont, mint amiről a Fidesz beszél, és valójában az 
oroszpárti vagy nem oroszpárti álláspontról kell beszélniük.  
 
Hollósy Endre András: Eredetileg ő sem tervezett hozzászólni ehhez a napirendhez, azonban 
néhány gondolatot szeretne elmondani, reagálva az elhangzottakra. Azt javasolja, hogy induljanak 
ki abból, hogy a Megyei Jogú Városok Szövetségének az elnöke levelet intézett minden megyei 
jogú város polgármesteréhez azzal kapcsolatban, hogy fogadják el az Országgyűlés békepárti 
határozatát. Tudomása szerint Veres Pál polgármester úr is megkapta ezt a levelet, de sunyi 
módon semmit nem reagált. Most sincs itt ezen napirend tárgyalásán a Közgyűlésben. Ezen 
túlmenően a Fidesz-KDNP frakciók azon kívül, hogy elsőként nyújtották ezt be, ez után jöttek 
csak a módosítók. Csak a történeti hitelesség kedvéért a Fidesz és a KDNP frakciók a háború 
kitörése után 48 órával juttatták el az elsősegély szállítmányt Kárpátaljára, függetlenül attól, hogy 
ezt ukrán, magyar vagy ruszin nemzetiségű kapta, mert mindenkin próbáltak segíteni. Ezen 
túlmenően az, hogy a háborús retorikát ki szítja, vagy ki nem. Nem tudja, hogy melyik volt az a 
párt, amelyik elkezdte az országot telenyomni hatalmas óriás plakátokkal a háborús inflációval 
riogatva egyébként a magyarokat. Ez a Demokratikus Koalíció volt. Ennek függvényében nem 
érti ezt a típusú visszakozást, szerinte kicsit jobban magába kellene nézniük ezzel kapcsolatban. 
Ha már annyira féltik a kárpátaljai magyarságot, akkor nem tudja, hogy a kettős állampolgárság 
kapcsán ki hogyan szavazott.  
 
Dr. Nagy Ákos: Ha nem lenne ilyen komoly a téma, talán elmondaná azt, hogy pesti vicc az, 
hogy honnan lehet felismerni a jobbikosokat? Onnan, hogy ők azok, akik nem tudják, hogy az 
orosz, szovjet hősi szobrot megkoszorúzniuk vagy lerombolniuk kell-e, ez a párttól és a 
szélállástól függ. A képviselőtársaihoz fordul és elmondja, hogy köszöni szépen, az orosz 
barátságból nem kérnek kioktatást. Nem kérnek kioktatást egy olyan párt képviselőjétől, akinek 
az EP képviselőjét az Oroszország javára elkövetett kémkedésért ítélte el magyar bíróság 
végrehajtandó szabadságvesztésre. Különösen nem kérnek kioktatást egy olyan párt 
képviselőjétől, amelyiknek az elnöke személyes jelenlétével legitimálta Oroszország Krím 
félszigetét, szavazását. Úgy gondolja, hogy ennyit a hitelességről és amiből konkrétan nem kérnek, 
nem kérnek kioktatást olyan képviselőktől, akiknek a miniszterelnök-jelöltje azt mondta, hogy ha 
kell akkor magyar katonákat fognak küldeni Ukrajnába. Ennyi a kérdés és azt gondolják, hogy 
relatíve ezt egyszerűen el lehet dönteni. Nyilván van hitelességi probléma, lehet hitelességi 
probléma mind a két oldalon, vádolhatják egymást ezzel. Változatlanul úgy gondolják, hogy az 
Országgyűlés békepárti javaslatának a támogatása nem okoz hátrányt Miskolcnak, hanem 
valamennyiüket megerősíti.  
 
Pakusza Zoltán: Érdekes ez a vita, mert úgy gondolja, hogy most az a két oldal, amely ennyire 
vitázik, a gazdasági háború kérdésében sokkal közelebb áll egymáshoz, mint azt gondolnák. Az 
előbb említette a szankciók kérdését. A szankciók kérdésével az a helyzet, hogy a Fidesz azt 
mondja, hogy a szankciók nem jók, de megszavazták. Még néhány nappal a szavazás előtt is, pedig 
azt mondták, hogy feltételhez kötik a szankciók megszavazását. Nyilván a baloldal azt mondja, 
hogy a szankciók jók és működnek is. Ebben teljesen közel állnak egymáshoz, ez teljesen a 
globalista nézet. A Mi Hazánk volt az egyetlen párt, ami tiltakozott akkor, amikor azt mondták, 
hogy adjanak Ukrajnának 70 milliárd forintot. Ez Miskolc város kétéves költségvetése. Úgy is 
fogalmazhatna, hogy ebben a nehéz helyzetben ez két miskolcnyi város költségvetését teszi ki. 
Annak az Ukrajnának, amelynek mindeközben a keleti határain ott vannak az oroszok, arra még 
volt ereje és kedve, hogy a magyar jelképet, a turulmadarat levegye Munkács váráról. Ez volt a 
legfontosabb, és akkor még adjanak nekik 70 milliárd forintot. Mondhatná azt is, hogy együtt 
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megszavazták Finnország NATO-ba való csatlakozását. Finnország szuverenitása és nem 
NATO-tagként való megjelenése azért lett volna fontos, mert semleges terület a két nagyhatalom, 
a NATO és Oroszország szövetségesei között. Most ezzel közös határszakasz jött létre, újabb 
lehetőség a konfliktus bővülésére. Ott van, hogy Magyarország átvállalta Szlovákia légterének a 
védelmét. Nyugodtan adja át Szlovákia a MIG-29-eseket. Megint háborúba toltak fegyvert, olajat 
öntöttek a tűzre. Nem hallotta a balliberális oldaltól sem, hogy tiltakozott volna ez ellen. 
Mondhatná azt is – és ezt a Parlamentben is elismerte Orbán Viktor -, hogy Magyarország 
üzemanyaggal is támogatta Ukrajnát. A két oldal sokkal közelebb van egymáshoz, mint azt 
gondolnák.  
 
Fodor Zoltán: A 11. napirendi pontnál Polgármester Úr jelezte, hogy el kell mennie, el kell 
hagynia az üléstermet, mert vendége jön, delegációt fogad. Ekkor átadta a vezetést Alpolgármester 
Asszonynak. Dr. Nagy Ákos frakcióvezető úr kért egy 20 perces tanácskozási szünetet, amelyet 
Polgármester Úr megadott és elment. Eddig az ég világon semmilyen jelentős esemény nem 
történt. Végtelenül felháborította az, hogy Hollósy Endre András képviselő úr azt mondta, hogy 
Polgármester Úr sunyi módon nem volt ott. Ezt ő visszautasítja, Polgármester Úr nem sunyi 
módon ment el, hanem előre bejelentette. Polgármester Úr nem szorul az ő védelmére, de ilyet 
mondani, véleménye szerint már mindennek az alja. Az, hogy ki milyen állásponton van, az egy 
dolog, hogy mit mond a Mi hazánk, az is egy dolog, ez mindenkinek a szíve joga, de ilyet mondani 
egy olyan emberről, aki nincs itt, főleg úgy, hogy bejelentette azt, hogy el kell mennie, ezt vissza 
kell, hogy utasítsa.  
 
Varga Andrea alpolgármester: Megköszöni a felszólalást és elmondja, hogy a vita lezárását 
követően szeretett volna arra kitérni, amelyet Fodor Zoltán képviselő úr is elmondott. 
 
Dr. Mokrai Mihály: Nem akart ehhez a napirendhez hozzászólni és nem is akart állást foglalni, 
azonban mégis meg lettek szólítva a háborús infláció kapcsán. Mint a közgazdasághoz és a 
gazdasági joghoz értő személy szeretné elmondani, hogy a háborús inflációt nem a háború, hanem 
a Fidesz-KDNP választási túlköltekezés okozta. Ennek az lett a következménye, hogy 
elszabadultak az árak. Ezt a miheztartáshoz végett szerette volna megjegyezni. Ha már szót 
kapott, akkor el szerette volna mondani, hogy ebben a teremben egyetlen ember van, aki tudja 
azt, hogy mi az, hogy háború. Nem akar nagyképű lenni, de úgy gondolja, hogy ez ő. Az első 
diplomáját rakéta mérnökként szerezte és tudja, hogy milyen pusztítást képes okozni egy ilyen 
fegyver. Nem egy ilyen fegyverrel lőnek, hanem sokkal. Úgy gondolja, hogy minden egyes 
emberélet számít. Teljesen mindegy az, hogy milyen a bőrszíne, vallása, felekezete, aki meghal 
feleslegesen egy háborúban, az mind áldozat. Csak sajnálni lehet azokat az embereket, akik 
meghalnak, az életüket áldozzák valamiért, amire nem lenne szükség. Azt szeretné a jelenlévőknek 
elmondani, hogy lehet, hogy többféle megközelítése van, bele lehet menni a részletkérdésekbe, 
hogy hol legyen a béke, ki vonuljon ki, mi vonuljon ki. Annyit szeretne elmondani, hogy béke az 
csak egy van. Béke. Nincs olyan, hogy Fideszes, KDNP-s, DK-s, MSZP-s, Jobbikos, Mi 
Hazánkos, semmilyen elnevezése nincs. A béke az, amikor nem lőnek az emberek egymásra, 
nyugodtan el tudják vinni az emberek a gyereküket iskolába és biztosak abban, hogy hazaérnek. 
Tisztelettel kéri, hogy a háború kérdésében ne nyissanak vitát, el fogják fogadni az 
előterjesztéseket, amelyek ezzel kapcsolatosak, ha már mindenki békét akar. Aztán az, hogy a már 
meglévő béke megvalósulása hogyan és miként fog megvalósulni, amikor már nem ölnek 
embereket, az már részletkérdés.   
 
Hollósy András: Fodor képviselőtársa kapcsán meg lett szólítva, szeretne reagálni. Ő azt mondta, 
hogy sunyi módon Polgármester Úr nem reagált Szita Károly levelére, most sincs itt. Nem azt 
mondta, hogy most sincs itt, ez egy óriási különbség. Most Polgármester Úrtól is meg szeretné 
kérdezni, hogy a Megyei Jogú Városok Szövetségének elnöke küldött minden polgármesterek 
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levelet a békepárti határozat elfogadásával kapcsolatban, és az volt a kérés a polgármesterek felé, 
hogy terjesszék a Közgyűlés elé. Kérdése, ezzel kapcsolatban, Polgármester Úr kapott-e levelet, 
ha igen, akkor miért nem lépett az ügyben? 
 
Szarka Dénes: Egy pár gondolatra szeretne reagálni. Ha már felidéznek korábbi mondásokat és 
történéseket, azt pont Orbán Viktor mondta még 2010. előtt ellenzékben, hogy nyugatról jön a 
szabadság és keletről a szolgaság. Mostanában gondolkozik rajta, tulajdonképpen nem biztos, 
hogy az álláspontja változott ebben, csak a nyugati szabadság helyett a keleti szolgaságot szeretné 
inkább importálni. A szovjet emlékmű kapcsán is ezek szerint konzekvens a Fidesz álláspontja, 
mégpedig, hogy jó helyen van a Szabadság téren. Megjegyzi, ezzel Frakciója nem nagyon ért egyet. 
Azzal a követeléssel azonban mélyen egyetértenek, hogy a magyar kisebbség jogainak és 
biztonságának a tiszteletben tartása és a garanciája elsődleges prioritás. Ennek érdekében kell 
mindent megtenni, azon túl természetesen, hogy békére van szükség, ebben továbbra sincs vita. 
Továbbra is ezt egy hamis határvonalnak látja, amit Képviselő Úrék próbálnak húzni magyar és 
magyar ember közé. Úgy gondolja – egyetértve néhány előtte szólóval – valóban egyféle béke 
létezik, és valóban mindannyian ennek a pártján állnak. Azt szeretné kérni, hogy ebben ne olyan 
előterjesztésekkel és ne olyan politikai kommunikációval operáljanak, aminek a segítségével 
magyar és magyar ember közé határvonalat próbálnak állítani. Nagyon károsnak és veszélyesnek 
tartja azt, hogy háborúpártisággal vádolnak meg bárkit. Azt szeretné, ha ebben az egyetértés 
meglenne. Hangsúlyozza, mégis csak egy katonai agresszióról van szó, így továbbra is azt kérdezi, 
ha ez Magyarországon történne, akkor is ez lenne Képviselő Úrék hozzáállása, hogy hagyjanak 
mindent és kizárólag a béke fontos. Helyre kell állítani egy nemzetközi helyzetet, egy 
szerződésszegő katonai agresszió előtti helyzetet, és természetesen ezt minél hamarabb, és minél 
hamarabbi fegyverszünet segítségével kell megtenni.  
 
Fodor Zoltán: Egyetlenegy kérése lenne, és részéről a dolog le van zárva. Kéri, hogy ennél a 
napirendi pontnál a Hollósy úrnak – de csak neki – a kijelentését szó szerint kéri a jegyzőkönyvben 
megjeleníteni, mert meg kívánja tekinteni.  
 
Dr. Kovács László: A baloldali megnyilvánulásokat nem is kívánja minősíteni, mert szerinte nem 
lehet. Egyet szeretne megjegyezni Szarka képviselő úrral kapcsolatosan. Szerinte, amit az előbb 
elmondott – lehet nem is érzi – de ez egy kvázi halottgyalázás is volt. Elmondja, ő azok közé 
tartozik, aki valóban utálta a Szovjetuniót, és alig várta, hogy annak a rendszernek vége legyen, de 
azok az orosz katonák, akik ott vannak a Szabadság téren az emlékműben, vagy azoknak az 
emléke, az ugyanolyan szent, mint azok a román katonáké, akik itt vannak Miskolcon. Arról lehet 
beszélni, hogy hol van ennek a helye, de megjegyzi, a fasiszta Németország katonái is egyébként 
szentek abból a szempontból, hogy egyébként őket besorozták. Ezek az emberek, minden ország 
katonái azt szenvedik el, hogy az aktuális politikai hatalom miatt nekik háborúban kell részt venni 
és meghalni. Ebből a szempontból nincs különbség az ukrán vagy orosz katona között. Itt nem a 
szovjet államhatalomról van szó, sem a szovjet birodalomról, hanem azokról az orosz katonákról, 
akik a II. világháború harcaiban Magyarországon elestek, függetlenül attól, hogy mit gondolnak 
az utána létrejött politikai rendszerekről. Ezt nagyon veszélyesnek tartja. Most megint azt kell 
mondja, hogy két Magyarországon élnek, de nem akarja a parazsat szítani tovább. Inkább a 
Pakusza Zoltán képviselő úr módosító indítványára szeretné azt mondani, hogy érzelmileg nyilván 
annak nagyon nagy részével azonosulni tudnak, de más az, hogy mi az érzelmi rész, és mi a 
reálpolitika és a realitás. Az már egy nemzetközi szint, ami nem az ő szintjük, ez már diplomácia, 
és ehhez a dologhoz nem tudnak csatlakozni, azzal együtt, hogy érzelmileg nagyon sok pontjával 
értenek egyet. A kárpátaljai magyarokról nem beszélnek, a módosító indítványban egy olyan, ami 
nem állja meg jogilag a helyét, mert ilyen szempontból sajnos nem magyar katonákról van szó. A 
kárpátaljai magyarok, azok magyar nemzetiségű ukrán katonák pillanatnyilag. Megjegyzi, bár nem 
így lenne, és akkor nem kellene ott lenniük egyáltalán, ha az a rész Magyarországhoz tartozna. 
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Kijelenti, hogy ilyen messzire azonban nem szabad elmenni, mert ez olyan érzékeny téma. Itt 
semmi másról nincs szó, és szerinte ezt mindenki tudja, csak Képviselő Úrék nem akarják 
elfogadni, országgyűlési határozatot kellene támogatni, vagy nem, az összes többi mellébeszélés.  
 
Dr. Simon Gábor: Kovács László gondolatai sarkallták arra, hogy ismét szóljon, mert egyébként 
nem akart. Úgy kezdte, hogy nem akarja a baloldali képviselők gondolatait minősíteni. Ekkor arra 
gondolt, hogyha valaki figyeli a Közgyűlés munkáját, és bízik benne, hogy ezt sok miskolci 
megteszi, akkor tulajdonképpen nem biztos, hogy világos számára, hogy miben van közöttük 
nézetkülönbség. Nagy Ákos úgy kezdte, hogy amit ők mondanak, és amit az ellenzék mond, az 
több mint 90%-ban azonos, egyetértenek arról, hogy Oroszország vonuljon ki, hogy fejezze be a 
katonai megszállását az ukrán területeknek. Orbán Viktor is megszavazta a Biztonsági Tanácsban, 
hogy Ukrajnának megvan az önvédelemhez való joga. Egyetértenek, hogy a kárpátaljai magyar 
nemzetiségű személyeket segíteni kell, tehát majdnem mindenben egyetértenek. Csak az nem 
hangzott el, mi az, amiben nem értenek egyet. Főleg a közvélemény számára szeretne két dolgot 
kiemelni, amiben nem értenek, és nem tudnak egyetérteni. A FIDESZ-KDNP nyilatkozata arról 
szól, hogy itt a háború vége, és az egész háború kapcsán jelentősen mindenért a brüsszeli 
szankciók okolhatók. Ez az egyik állításuk, míg a másik, hogy Magyarországon háborús infláció 
van. Az a fő probléma, hogy a brüsszeli szankciókban a magyar baloldal, a magyar ellenzék pártjai 
sohasem szavaztak. Egy embernek van joga dönteni abban, hogy a szankciókat támogatja-e 
Magyarország vagy sem, ez Orbán Viktor. Mint tudhatják, 11 szankciós csomag készült az 
Európai Unió berkein belül, az utolsó tegnap. Magyarország, Orbán Viktor, a Fidesz, mind a 11 
szankciós csomagot támogatta és megszavazta. A probléma ezzel az, hogy soha nem hitte volna, 
hogy az internet világában lesz egy olyan korszak, amikor Brüsszelben a Fidesz megszavaz egy 
szankciós csomagot, majd hazajönnek Magyarországra, és azt mondják, hogy ezek a szankciók 
romba döntik a magyar gazdaságot. Ez a Fidesz politikája, ami egyszerűen elfogadhatatlan. 
Ugyanez a háborús infláció kapcsán, amikor a Fidesz el akarja hitetni a magyarokkal, hogy itt egy 
háborús infláció van, ezért beleírják egy parlamenti határozati javaslatba, és azt kéri itt, hogy 
szavazzák meg azt, hogy ez van. Megkérdezi, hogy csak Magyarországon van háborús infláció, az 
Európai Unió egyetlen tagországában sincs 21%-os infláció. Kéri, magyarázzák meg nekik, 
győzzék meg őket, hogy ez egy olyan háború, olyan infláció, ami tulajdonképpen ilyen hatással 
csak Magyarországra van. Ezzel a két dologgal Frakciója nem ért egyet, az összes többiben 
egyetértés mutatkozik. A háborús infláció helyett Magyarországon Orbáni infláció van, ez teljesen 
egyértelmű. A brüsszeli szankciókat pedig a Fidesz szavazta meg, annak az elítélését Frakciója 
nem fogja megszavazni. 
 
Szarka Dénes: A személyes megszólíttatás okán szeretne reagálni dr. Kovács László 
képviselőtársának. A leghatározottabban szeretné visszautasítani a halottgyalázás vádját, nemcsak 
azért, mert neki is voltak olyan felmenői, mint ahogy rengeteg miskolcinak és magyar embernek 
a háborúban, de azért is, mert a hősi halált halt katonák, vagy a háború ártatlan áldozatai soha 
nem képezték annak a vitának a tárgyát, amit most itt a Szabadság téri emlékmű kapcsán 
felemlegettek, vagy akár a Jobbik ebben a kérdésben valaha is mondott. Ez teljesen más jellegű 
volt. Mindnyájan – természetesen – teljes mértékben tiszteletben tartják az emlékét azoknak, aki 
bármilyen körülmények között a háborúk áldozatai voltak.  
 
Szilágyi Szabolcs: A fideszes béketábor retorikájában az orosz fél kritikája rendre elmarad, ám 
a nyugatot, Brüsszelt folyamatosan ekézik. Úgy gondolja, az vitán felül áll, nincs ma 
Magyarországon olyan politikai formáció, de megkockáztatja, olyan ember se, aki a háború pártján 
áll. Frakciója is azt mondja természetesen, hogy békére van szükség. A kérdés csak az, hogy ezt 
mégis hogyan érjék el a nagyhatalmak, amire a FIDESZ-KDNP-nek sincs adekvát válasza. 
Igazából ez a probléma az Országgyűlés által elfogadott nyilatkozatra is, hogy ez a rész teljes 
mértékben hiányzik belőle. Szükség lenne arra a kérdésre is válaszolni, hogy mégis hogyan fog ez 
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bekövetkezni. Idézni szeretne a 2010. előtti Orbán Viktortól, ha már a nyugat ekézés szóba került. 
Orbán Viktor többek között olyanról is beszélt, hogy „nem szabad megengedni, hogy 
Magyarországot a Gazprom legvidámabb barakkjává tegyék”. Olyat is mondott Orbán Viktor, 
hogy „mi az ajtót a nyugatnak kinyitottuk, az oroszoknak, a Szovjetuniónak és a 
kommunizmusnak meg ajtót mutattunk, és azt üzenjük a jövőnek, hogy ne engedjék, hogy 
visszamásszanak az ablakon.” Megjegyzi, nyilván nem az ablakon másztak vissza, hanem maga 
Orbán Viktor nyitott széles kaput nekik, gondoljanak az orosz kémbankra, amit Budapestre 
engedtek telepíteni. Ahogy Szarka Dénes is említette, szintén Orbán Viktortól származik az a 
mondat, hogy „lehet, hogy az olaj keletről jön, de a szabadság mindig nyugatról érkezik, 
demokráciát pedig nem lehet felülről irányítani, hanem csak az emberek szívéből nőhet ki.” Nincs 
ezzel probléma, hanem azzal van, hogy most hol tartanak. Ott tartanak, hogy Nyugat-Európában 
gyakorlatilag úgy tartják számon Orbán Viktort, mint Putyin hasznos idiótája. 
 
Pakusza Zoltán: Simon Gábor igazából az ő szavait erősítette meg, hogy nincs közöttük olyan 
nagy különbség. A szankciós politikát emelte ki, amit nem ért, mert soha nem hallotta egyetlen 
balliberális párttól sem, hogy ellenezné a szankciós politikát. Azt gondolja, valójában a Fidesz 
retorikailag ellenzi, de megszavazza, Simon képviselő úrék támogatják a szankciós politikát. 
Abban sincs szerinte Képviselő Úrék között különbség. Kovács képviselő úr azt mondta, ez 
nagypolitika, és valóban így van, de emlékezzenek arra, amikor a Mi Hazánk Mozgalom elnöke 
arról beszélt, hogy kerítés kell a déli határra. Ő volt Magyarországon az első dokumentáltan. 
Akkor is azt lehetett hallani, hogy Európában a XXI. században nem lehet ezt megtenni. Aztán 
kiderült, hogy meg lehetett tenni. Mindig azt szokta mondani, hogy a Kormány beszél arról, hogy 
bátornak kell lenni, de akkor ennek tettekben is meg kell, hogy nyilvánuljon. A fontos kérdés az, 
hogy mi vezet a békéhez. Vajon békéhez vezet-e Svédország NATO csatlakozása, az, hogy 
átvállalják Szlovákia légterének a védelmét, és a szlovákok elküldik a MIK29-eseiket Ukrajnába 
háborúzni, és még sorolhatná, vagy az, hogy Ukrajnát anyagilag támogatják, ez békéhez vezet? 
 
Dr. Nagy Ákos: Szokták mondani, felkészült képviselőnek ünnep a közgyűlés. Szilágyi képviselő 
úrnak ma nem az, azt mondta, hogy nem ekézik eléggé Oroszországot. Kéri, olvassa el Képviselő 
Úr a határozati javaslatot, azt az országgyűlési döntést, aminek a támogatását kérik. Ennél 
durvábbak akkor lehetnének, ha azt kérnék, hogy ő maguk vonuljanak hadba Oroszország ellen. 
Ismét kéri, olvassa el a határozatot. Másrészről azt kell megtenniük, Simon képviselő úr azt 
mondta, hogy két pontban van közöttük különbség, melyet megerősít, és tényleg nem mondták 
el azt, hogy mi az, amiben nem értenek egyet a határozati javaslat kapcsán. Ebben a közegben 
kicsit jobb arról beszélni, hogy miben értenek egyet. Levezeti, hogy amíg ezek a szankciók be nem 
jöttek, addig egyébként többet fizetett-e Európa, amíg a fűtőelemek beszállításának a tilalma meg 
nem érkezett, mennyibe került az energia? Ha szankció van, az növeli-e az árat egy olyan termék 
tekintetében, aminek nincsenek a birtokában. Igen, nyilván ők sem adnák olcsóbban semmit. 
Magának ezt így tudja levezetni. Lehet, hogy nem túl szofisztikált, de igen, a szankciók 
áremelkedést okoznak, az áremelkedés pedig szükségszerűen inflálódást. Itt ennyiről van szó, 
hogy ennek a két pontnak a kapcsán ebben egyetértenek. Ha egyetértenek, köszönik a támogatást, 
ha nem, akkor pedig azt gondolja, hogy egy békepárti javaslatban nincs helye Magyarország 
Kormánya ekézésének, különösen akkor, amikor egy országgyűlési határozat támogatást kérik.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő, a vitát 
lezárja a napirend felett. Néhány gondolatot szeretne elmondani a jelenlévőknek. Az a 
megtiszteltetés érte, hogy Miskolc Megyei Jogú Város ad otthont 450 kutató orvos, radiológus 
asszisztens konferenciának, a Magyar Radiológiai Társaság és a Magyar Radiográfusok Egyesülete 
közös kongresszusának először Miskolcon. Hangsúlyozza, 450 vendég érkezett nemcsak 
Magyarországról, hanem a határon túlról is. Az a megtiszteltetés érte, hogy megnyithatta ezt a 
konferenciát. Tehát nem sunyi módon nem volt itt. A lényeg az, hogy ott volt, megnyitotta a 
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konferenciát, és igyekezett, miután a nyitórendezvény lezajlott, visszajönni ide. Elmondja, hogy 
igen, megkapta Szita elnök úr levelét. Elolvasva azt, illetve a Frakció elé tárva azzal a javaslattal 
élt, mivel tudta, hogy ilyen vitába keveredik ennek az ügynek a tárgyalása a Közgyűlésen, így 
elegendő lenne egy mondatos határozati javaslattal azt kérni, hogy Miskolc a béke pártján áll, és 
pont. Innentől kezdve nem vitatkoznak sem helyi, sem országos, sem nemzetközi politikai 
ügyekben, amire igazán ráhatásuk nincs. Itt a vita igazán olyan dolgokról szólt, ami innen 
Miskolcról és az ő köreikből, ebből a közgyűlésből nem eldönthető. A legőszintébben és a 
legnagyobb hittel a béke pártján van, és azt gondolja, ezt kell deklarálniuk elsősorban. Mikor 
megérkezett a FIDESZ-KDNP javaslata, úgy már a vezetése készült egy sürgősségi indítvánnyal 
ezzel kapcsolatosan. Ennyit szeretett volna erről mondani, hogy mit gondol erről az ügyről. 
Bejelenti, hogy a nyílt ülés napirendjének végére értek. A zárt ülés napirendjének tárgyalásával 
folytatják munkájukat. Kéri, hogy akik nem a napirendi pont kapcsán vannak jelen, azok hagyják 
el az üléstermet.  
 

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül. 
 A nyílt ülés 14 38 perckor folytatódik.  

 
Veres Pál polgármester: Elrendeli a nyílt ülés folytatását. Bejelenti, hogy a napirendi pontokat 
nem érintő közérdekű bejelentések következnek. Megvárják, amíg a Közgyűlési Terembe 
visszaérkeznek a vendégek, és utána folytatják az ülést.  
 

Felszólalók: 
 
Dr. Kovács László: Köszönetet mond az előző Közgyűlés alkalmával feltett kérdéseire kapott 
válaszért, megjegyzi, a tartalmát már nem annyira köszöni, csak részben oldja meg az általa 
felvetett problémákat. Most két dolgot szeretne jelezni, Városgazdás problémák. A Soltész Nagy 
Kálmán utca 86/A. szám alatti belvárosi fogászat kérése. Ez közfeladatot lát el, gyermekfogászat 
is van ott. Az épület előtt platán fák vannak, melyek közül sok már kiszáradt, és folyamatosan 
zuhannak le az ágak a járdára, ami előtte van. Ez már bejelentésre került a Városgazdához, akik 
talán fel is mérték. Kérése, hogy kezeljék már a Városgazdánál prioritásként ezeket a kérdéseket, 
megelőzésként, mielőtt még valami tragédia történne. Részben hasonló a probléma az Árpád utca 
72. szám alatt. A többedszerre is hozzáforduló lakos is részben favágást kér a lehulló gallyak miatt 
egy tuja kapcsán. Az Árpád utca 72. szám előtt egy emlékmű van, és egy nagy tuja burjánzott el. 
Elmondja, hogy szexuális cselekményektől kezdve kábítószerezésig, minden történik elmondás 
szerint. Szégyenfoltja ez az Alsó-Majláth lakótelep ezen csücskének. Ennek ez átgondolását is 
kérné. Kezdeményezne egy olyan bejárást, ahol megnéznék. A Máltai Szeretetszolgálat épülete és 
az Árpád utca 86., tehát az utolsó lépcsőháza az Árpád utcai szalagbérháznak, aközött van egy kis 
átjáró, ami szintén egy ilyen terület, ami a pitiáner bűnözőknek és a rossz lányoknak az egyik 
terepe. Elmondja, már a tűzoltóságot is ki kellett hívni az egyik lezuhanó faág miatt. Ebben a két 
dologban szeretné sürgős segítségét kérni a Városgazdának. Olyan értelemben áll rendelkezésre, 
hogyha anyagiakban nem tudják ezt megoldani, akkor természetesen a rendelkezésére álló éves 
városgazdás képviselői alap terhére hozzájárul ehhez, csak minél hamarabb oldódjon meg ez a két 
probléma.  
 
Veres Pál polgármester: Kéri Igazgató Urat, hogy vegyék fel Képviselő Úrral a kapcsolatot és 
járjanak el ebben az ügyben.  
 
Bartha György: Szeretné megköszönni a Városgazda dolgozóinak a segítségét és kiváló 
munkáját, elkészült a Kilián-délen a magas ágyásos kert. Nagyon örülnek az ott lakók, sőt, úgy 
néz ki, hogy jövőre bővíteni kell, mert igény lenne rá. Egy eseményt szeretne mindenki figyelmébe 
ajánlani. Ma már volt szó a Kilián-észak közösségről, a civil szervezetről. Június 24-én, szombaton 
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már 3. alkalommal szerveznek juniálist az Észak-kilián lakóinak, de nagyon szívesen látnak más 
miskolciakat is, kiváló programok lesznek. Első, 10 órakor a Perecesi Bányász Fúvószenekar 
koncertje lesz. Mindenkit szívesen látnak. 
 
Gazdusné Pankucsi Katalin: Két dolog miatt kért szót. A múlt héten a Tapolcai Általános 
Iskola vezetése kereste meg azzal a problémával, hogy vége van az iskolának és mostantól kezdve 
parkolásra használhatják az iskola udvarát az autósok. Ez évek óta komoly gondot jelent az 
iskolának. Tavaly már folytattak ezzel kapcsolatban egyeztetést, de sokkal előrébb nem jutottak. 
Most megint jelentkezett ez a probléma, hogy az iskolában még június végéig, öt óráig ott vannak, 
de hat óráig van parkolás. Nem tudják bezárni az iskola kapuját, és az iskola udvarát innentől 
kezdve már nemcsak parkolásra, hanem más célokra is használják. Megjegyzi, több dolog eltűnik 
az udvarról, tehát erre jó lenne valami megoldást találni, vagy csökkenteni a parkolási időt ott, 
vagy valamilyen módon megoldani, hogy a parkolás után zárható legyen az iskola kapuja. 
Gondoltak itt arra, hogy esetleg tájékoztató táblákat helyeznének oda, hogy éjszakára ne 
maradjanak bent az autók. Hangsúlyozza, valamilyen megoldásra szükség van, mert tényleg 
katasztrofális állapotok vannak ott augusztusra, mire elkezdődik az iskola, nem győznek takarítani, 
mert wc helyett használják az udvart, és törnek-zúznak.  
A másik dolog, ami miatt szót kért az a Vasgyári Piac, ami úgy működik, mint egy társasház, 
vannak albetétek, és tudomása szerint több mint 20 millió forintos kintlévősége van a 
társasháznak. Kérdése, hogy indítottak-e már fizetési meghagyást bármelyik albetétessel szemben, 
aki nem fizeti a közös költséget, vagy mivel nincs annyi bevétele a piacnak, a szolgáltatási díjak 
miből kerülnek kifizetésre? Mi a terve a városnak a Vasgyári Piaccal a későbbiekben, amit már 
kérdezett korábban is. A piac haldoklik, egy-két kereskedő van ott, két-három helyen árulnak, és 
mindenki bejár a Búza téri Piacra, ami most már kicsinek bizonyul. Azt már látják hétköznap is, 
nemcsak hétvégén, hogy alig lehet autóval megállni. A Búza téri Piac kapcsán szeretné jelezni, 
hogy az őstermelői piac előtt egy 40 méteres szakaszon annyira rossz az út, hogy már nem lehet 
úgy elmenni autóval, hogy valamelyik kátyúba, de már inkább gödörbe ne menjenek bele a 
gépjárművel. Ezt kérné majd kijavítani a piac területén. 
 
Veres Pál polgármester: Válaszadásra megadja a szót Jegyző Úrnak. 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: A Vasgyári Piac tartozásállománya kapcsán elmondja, hogy valóban 
társasházként működik, a közös képviseletet a Városgazda Nonprofit Kft. végzi el. A legutóbbi 
társasházi közgyűlésen az Önkormányzat részéről egy olyan módosító javaslat került 
megfogalmazásra, amit a Közgyűlés is elfogadott, amelyben az idei költségvetésben 1 millió 
forintot különített el a behajtás költségeinek a rendezésére és elindítására. A fizetési meghagyások, 
a végrehajtási eljárások el fognak indulni ebben az esztendőben, erre kifejezetten el van különítve 
egy keret. Ezt nyomatékosan kérték és szerették volna, hogy normális működési mederbe tereljék 
ezt, és akinek tartozása van, annak fizetnie kell, ezt mindenképpen rendezték.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: A körzetét érintő ügyben szeretne felszólalni és egy másik 
témában. A körzetét érintve elmondja, hogy egyrészt szeretné megköszönni a Városgazda 
munkatársainak azt a rendkívül hatékony munkát, amit a Palóczy utcán végeztek a virágosítás 
kapcsán. Sokszor el tudják mondani, hogy mennyi minden rossz a városban, de talán soha ennyi 
pozitív visszajelzést választóktól még nem kapott, mint ezzel a munkával kapcsolatban. Külön 
köszöni a Tárkányi Béla utcán történő gyors beavatkozást a kátyúzás kapcsán. Fogalmazna meg 
kérést is, miszerint a Szentpéteri kapu 79-81. mögött lévő lépcsősor kapcsán jövő hétre terveztek 
egy bejárást, ahol átnézik az összes Katowicén meglévő lépcsőhibát. Arra kéri Igazgató Urat, hogy 
ezt a munkát haladéktalanul indítsák el, mert több bejelentést kapott arra vonatkozóan, hogy ez 
már most is balesetveszélyesnek tekinthető. Másik témáját inkább alpolgármesterként közelíti 
meg, de úgy gondolja, hogy közérdekű. Szeretné bejelenteni, hogy tegnap rendkívüli sikerrel 



57 
 

tartották meg a Hodobay konferenciát, azt a szakmai konferenciát, amire a FIDESZ-KDNP 
Frakció vezetését is meghívták, mint ahogy a Velünk a Város Frakció vezetését. Sajnos az ellenzéki 
politikai vezetők nem fogadták el a meghívásukat, amit őszintén sajnál. Láthatták volna azt – de 
látja, hogy most sem érdekli őket a téma –, hogy az a program, amire azt mondják, megalapozatlan 
és csak egy líra, azt gyakorlatilag a szakma és a piac, teljesen egyértelműen visszaigazolta tegnap. 
Kormányzati szereplők is voltak ezen a konferencián, kormányzati szerveknek a szakértői. Erről 
az örömhírről szeretett volna beszámolni. Még egyszer felajánlja abban a támogatását és 
segítségét, hogy el tudják az ellenzéknek magyarázni, miről is van szó, bármennyire is nem vették 
arra a fáradtságot, hogy elfogadják a meghívást. Szakmai kereteken belül, a politikai diskurzuson 
túlmenően tudják megvitatni, szerinte ezt a politikán felülálló és hosszútávra a városképét 
meghatározni képes városfejlesztési, városrehabilitációs programot. Mindezzel együtt rendkívül 
pozitívnak értékelte ezt az eseményt. Szeretné külön megköszönni azoknak a kollégáknak, akik 
ennek a szervezésében részt vettek. Néhány visszajelzést ismertet, európai, rendkívül úttörő, 
modern törekvésnek értékelte a piac és számos szakma legjelesebb képviselői. Összegzésképpen 
elmondja, jó úton járnak a Hodobay Programmal. 
 
Deák-Bárdos Mihály: A Városgazda eljárásrendjével kapcsolatban kért szót. Sajnos nem tudja 
osztani azokat a megjegyzéseket, amelyeket a Velünk a Város Frakció képviselői tesznek, hogy 
kiváló, hatékony és kiemelkedő munkát végez a cég. Április 24-én írt egy levelet a Városgazdának, 
ahol a zúzalékos útjavítást, illetve a kátyúzást kérte több képviselőtársával. Májusba a MiNapban 
megjelent, Bazin képviselőtársa örömmel nyilatkozta, hogy az elmúlt három évben nála kezdődtek 
meg a zúzalékos útjavítások. Ennek nagyon örül, azonban egy probléma van, hogy nála van a 
legnagyobb terület. Gondolta, hogyha már májusban elindul ez a folyamat, akkor hamarosan az ő 
választókerületébe is eljut, mivel szomszédos választókerületről van szó. Elmondja, ez a mai napig 
nem történt meg, de ha megtörténik, akkor olyan munkát végeznek, hogy saját képviselői alapja 
terhére kell elvégeztetni. Ezt idén januárban megtette, mert nem voltak hajlandóak úgy 
végigcsinálni a munkát, ahogy kérte, hanem a képviselői alapja terhére 1,5 millió forintot fordított 
a zúzalékos utak rendbetételére januárban. Szeretné kérni a városvezetést, hogy ne politikai alapon 
döntsék el a Városgazda ütemezésében, hogy kinek mikor csinálják meg. Megkérdezte a 
vállalkozót, hogy mikor fog hozzá jönni, és azt mondta, hogyha Bazin Leventénél végeznek, akkor 
elmennek Alpolgármester Asszonyhoz, aztán Erdei Sándor képviselőhöz, majd a Martin-telepre, 
stb. Végigjárják Toronyát-boronyát, csak addig a Lyukóban és a választókerületében élők 
állandóan azt kérdezik, hogy mikor lesz megcsinálva az út. Legközelebb azt fogja mondani, hogy 
menjenek Polgármester Úrhoz, meg a Városgazda vezetéséhez, és tőlük kérdezzék meg, hogy 
mikor lesz a zúzalékos út és a kátyúzás megcsinálva. A Városgazda kapcsán felháborítónak tartja, 
hogy a fűnyírással csak tessék-lássék foglalkoznak. Lenyírják a füvet egy időszakban egyszer, vagy 
maximum kétszer, de ott hagyják a zöldterületről levágott füveket, nem takarítják össze, úgy néz 
ki az egész járda, hogy jóérzésű ember nem szívesen megy el mellette. Hangsúlyozza, vannak 
olyan területek, amiket egyszerűen nem hajlandóak levágni. Ha elmennének a Pacsirta utca Pece-
patakon átívelő részére, illetve a Margittai gáthoz, meg kellene nézni hogyan néz ki az a rész. 
Beköszöntött a fűnyírási szezon, többször kellene a Városgazdának ezzel a témával foglalkoznia.  
 
Révész Péter: Többször visszatérő problémával szeretne ismét felszólalni, a körzetéhez tartozó 
népkerti játszóterekkel kapcsolatban. Sokszor érkezik az a visszajelzés, hogy hajléktalanok 
használják és nem arra, amire kell, sajnálatos módon higiéniai problémákat is hagyva maguk után. 
Többszöri kérésére a Rendészet eljár az ügyekben, de ezek szerint ez kevés. Azt szeretné kérni a 
városvezetéstől, hogyha mást nem, akkor végleges megoldás gyanánt ezeket a játszótereket 
kerítsék körbe, és reggel 8 órától este 8-ig tartsák nyitva, és utána zártan tartsák ezeket. 
Remélhetőleg ez megoldaná azt, hogy a hajléktalanok és a drogosok ne oda járjanak elbújni és 
egyéb dolgaikat végezni. 
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Pakusza Zoltán: Az elmúlt hetekben megkezdődött a választókörzetekkel kapcsolatos határok 
társadalmasítása. Ezzel kapcsolatban küldött egy javaslatot a 16. számú, Pereces, Bulgárföld, 
Bányász-domb központú választókörzet tekintetében a tömbösítésre, illetve arra, hogy a 
területnek a határa az a régi területen húzódjon, tehát a Perecest Lyukótól elválasztó dombsornak 
a gerincén. Ha jól emlékszik, 2014. előtt ez így is volt, viszont most már Lyukó-völgy majdnem 
fele a választókörzethez tartozik. Azt gondolja, hogy két különböző területről van szó, hiszen 
Pereces infrastrukturálisan ellátott kertvárosias övezet, ezzel szemben Lyukó-völgynek teljesen 
másak a problémái, egy hétvégi házas, zártkerti ingatlanokkal telelévő terület. Úgy gondolja, hogy 
mindkét területnek az lenne a fontos, ha önmagában tudna kialakulni, egyszerűbb lenne a 
kezelése, mind a fejlesztése a területnek. Arról nem is beszélve, hogy Pereces egykor önálló 
településként csatlakozott Miskolc városához, éppen ezért ezt a határt megérdemelné. Kérdése, 
hogy ennek a társadalmasításnak mikor lesz vége, mikor várható ez ügyben döntés. Szóba került 
a perecesi kátyúzás. A mellékutcákat bejárta a Honszerzőtől a Stadion utcáig, és elküldte, melyek 
azok a mellékutcák, amik rossz állapotban vannak. Most mellékutcákról beszél, de aki ismeri a 
településrész domborzati viszonyait, az tudja, hogy itt sok olyan utca van, amelyik kisebb 
településrészeket köt be a fő közlekedési útvonalba. Példaként említi a Lauday és a Kodály Zoltán 
utcát. Ezeket eljuttatta, jó lenne, ha lassan sorra kerülnének.  
 
Veres Pál polgármester: Válaszadásra megadja a szót Jegyző Úrnak. 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Az elmúlt időszaktól eltérően – ez Miskolcon eddig nem volt divat – 
a választókörzetek tekintetében a lakosság javaslatát és segítségét kérte. Elmondja, több tucat 
vélemény érkezett be, sőt, az elmúlt fogadóóráján minden második hozzászólás ezzel kapcsolatos 
volt. A korábban kialakult, és nem feltétlen szerencsés választókörzeteket igazítsák a történelmi 
városrészekhez. Ezzel kapcsolatban csak egy-két tájékoztatást szeretne elmondani, ami nagyon 
fontos. A szeptember 1-jei lakosságszám az, ami meghatározó, tehát annak megfelelően kell 
beosztani a választókörzeteket. A választókörzetek tekintetében a Helyi Választási Bizottság 
véleményét kell megfogadni, ugyanakkor a döntést a Helyi Választási Iroda vezetője, tehát a jegyző 
hozza meg majd. Ezt követően kerül ez kihirdetésre. Fontos tényező az, hogy a választókörzetek 
kialakításán az eltéréséket is figyelembe kell venni. Tehát jogszabály által jelzett módon 15%-nál 
magasabb eltérés a választókörzetek között nem lehet, és 5-15% között pedig egy nagyon részletes 
magyarázatot kell hozzáfűzni. Tehát ebben a következő időszakban begyűjtve a javaslatokat, 
véleményeket, szeptember 1-jei dátum szerinti adatokkal el fog indulni a közös tervezés.  
 
Szarka Dénes: Alpolgármester Úrnak a szavaira szeretne rácsatlakozni, a tegnapi Hodobay 
Programhoz kapcsolódó konferenciához fűződően. Ez valóban egy nagyszerű színvonalú 
szakmai konferencia volt, nagyon komoly tartalmi észrevételekkel és tervekkel. Csak az tudja 
mondani, bárcsak korábban megszülethetett volna, de tisztában van azzal, hogy milyen előkészítő 
munka és felkészülés van mögötte. Úgy véli nagyon előremutató volt, bízik a folytatásban. 
Hozzáfűzi, hogy e-rollerrel közelítette meg a helyszínt, és az is nagyszerűen működött. 
Választókerületével kapcsolatos fejlesztések és ügyek tekintetében elmondja, ahogy ma reggel is 
beszámolt a sajtónak, a Szőlőskert sétányon létesült közterületi térfigyelő kamera működésbe 
lépett, tehát figyeli a közterületet. Elmondja, hogy további kamerák is egyeztetés alatt vannak a 
Rendészettel. Megköszöni a Rendészetnek a munkáját, mert nagyon konstruktív egyeztetéseket 
folytatnak, más témában is, mint az illegális hulladéklerakás és a guberálással kapcsolatos 
problémák felszámolása érdekében. A közeljövőben azt reméli ezektől az egyeztetésektől, és attól 
a számos bejárástól, amit már együtt véghez vittek, hogy érdemi javulást tudnak elérni ezen a 
területen is. Megvalósult és köszöni szépen a Városüzemeltetési Osztálynak a közreműködését a 
Gesztenyés utcai Óvoda körüli járdajavítás kapcsán, a választókerületi alapja terhére, amelyik a 
Szőlőskert utcai sétányon a legproblémásabb, legbalesetveszélyesebb járdaszakaszokat javította ki. 
Most már ezen a szakaszon is biztonságosan lehet közlekedni. Természetesen a továbbiakban is 
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igyekszik a lakossági jelzések figyelembe vételével is a legproblémásabb szakaszok kijavítására. Az 
Avas Városközpontban virágosítás történt, amely kapcsán kiemeli a Városgazda munkáját. A két 
útszakasz közötti terület egyre jobban mutat. Megköszöni továbbá az ott lakók segítségét is, 
akikkel most is dolgoznak azon, hogy a 23. számú Postának a tisztántartási sávjában lévő 
virágágyások minél szebb képet mutassanak. A Nyíri Dániel utcán lakossági fórumot tartottak, 
ahogy ezt a tavaly megígérte a megtervezett parkoló kapcsán. A döntés egyértelműen megszületett 
az ott lakók részéről, a parkoló építésének az előkészítése megkezdődött. Ehhez a forrásokat a 
választókerületi alapja terhére biztosítani fogja, viszont az árak rendkívüli emelkedése miatt 
valószínűleg két ütemben valósul meg a parkoló. Reményeik szerint az idén a tervben szereplő 
minden parkolóhelyet használatba tudnak venni a lakosok. Szeretné továbbá megköszönni az 
Önkéntes Tűzoltó Egyesületnek a közreműködését a Gesztenyés utcai Óvodában a gyereknapi 
program kapcsán. Úgy véli, nagyon sok gyereknek szereztek szép napot az ugrálóvárral és a 
habgenerátorral.  
 
Bazin Levente: A hétvégén választókerületében is több rendezvény volt, a Perecesi Templom 
búcsúja alkalmából körmenet, illetve amatőr táncosok fesztiválja a Perecesi Szabadtéri Színpadnál. 
Megköszöni a Városgazdának, hogy a környéket rendbe tudták tenni, és levágták a füvet 
választókörzetében. Elmondja, hogy a gyakori esőzések miatt, ahogy az történt az elmúlt 
napokban is, azt tapasztalja, hogy rendkívül nehéz munka, mivel, ha esik az eső és közben süt a 
nap, akkor nagyon gyorsan tud nőni a fű, van egy ilyen természeti jelenség. A templom kapcsán 
elmondja, hogy előző Közgyűlés után bejelentették Polgármester Úrral közösen, hogy a 
ravatalozó és az alatta található térkövet, illetve a faszerkezetű épületet újra építik, fel tudják újítani 
abban a temetőben – amelyet megköszön minden képviselőnek – most már Szent Borbála 
temetőnek hívnak a Közgyűlés támogatásával. Elmondja, volt egy napirendi pont, ahol a 
Debreceni Márton téren – sokan úgy ismerik, volt vájár iskola – most már irattár épülete 
funkcionálisan beépül az SZMSZ-be, kéri, hogy azt is támogassák. Egy komplex Debreceni 
Márton tér fejlesztésben tudnak így gondolkodni, a volt vájár iskola így funkciót tud kapni, a 
mellette lévő volt kollégium épületét is tudják fejleszteni. 2020-ban az ivóvíz vezetéket tudták ott 
kicserélni, az idei év második felében pedig az odavezető utat tervezik újra aszfaltozni. Nagyon 
fontos, hogy ott is a zöldterület gondozás nagyon nagy lemaradásba került az elmúlt ciklusban, de 
ezt is be tudták pótolni, és folyamatos most már a zöldterület gondozás, valamint a szociális 
bérlakásokat is kontrollálták, szabályozták azoknak a kiadását. Néhány napja bejelentették 
Polgármester Úrral és a Hivatallal közösen, hogy a vízelvezetési projekt indul a városban, amely 
választókerületében a Vájár, Aknász, Bányamécs utcákat érinti, és az Aknász utcát utána le fogják 
aszfaltozni. Érinti továbbá az Erenyő utcát, ami nagyon fontos, hisz ez Pereces főútja, ami igen 
rossz állapotban van. A perecesiek már évekkel ezelőtt is megérdemelték volna ennek az 
aszfaltozását. A projekt után, ha lesz lehetőségük, akkor Top Pluszos forrásokból folytatni fogják. 
A tömegközlekedési, aszfaltos utak kátyúzása már szóba került, a választókörzetben kezdődik, 
azonban a mellékutak javítása az ezt követő ütemben halad folyamatosan. Egyeztetett a 
Városgazdával, nemcsak a Kodály és Lauday utcák kátyúzása fog megtörténni, hanem a 
Szarkahegyé megtörtént, továbbá a Honszerző, Vadász, Stadion utcák és ezek mellékutcái is 
elágazóan kátyúzva lesznek. Erről ugyan nem kapott még e-mailt, a Hivatal nem tájékoztatta a 
bejelentőt, de egyszerűbb lenne, ha célirányosan küldené Képviselő Úr a lakossági 
megkereséseket, és akkor könnyebben tudnák kezelni, mert a Hivatal rendszerében ezek elég 
lassan történnek, de majd néhány év múlva belejönnek ebbe a gyakorlatba. A zúzalékos utak 
kapcsán elmondja, hogy sajnos az esőzések néhány utat lemostak, habár ezek is meg lettek a 
körzetben csinálva, ilyen a Pálya utca, erre érdemes lenne – lehetőség szerint – majd visszatérni 
még.  
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Barta Gábor: Három lakossági bejelentéssel és panasszal szeretne Jegyző Úrhoz és Főépítész 
Úrhoz fordulni első körben. Az egyik az az új graffiti parkkal kapcsolatban érkezett, és idéz a 
levélből: lehetőség szerint járjon el az Önkormányzatnál abból a célból, hogy az Önkormányzat 
tiltsa meg a görkorcsolyázást, rollerezést a nemrégiben átadott graffiti park ingatlan hátsó fala 
mellett közvetlenül elhaladó járdájának érintett szakaszán. Az ott elhaladó rollerek és gördeszkák 
tényleg nagyon komoly hanghatást keltenek az ingatlanokban. Többen is megkeresték ezzel 
kapcsolatban. Ezt a levelet átküldené Főépítész Úrnak, illetve Jegyző Úrnak. Kéri, hogy ebben 
járjanak el, mert ott zavarja a lakosságot. A graffiti park eredeti funkciójában nem volt benne 
sporttevékenység, ami le van írva nagyon szépen ebben a levélben. Kéri, hogy találjanak 
valamilyen megoldást, hogy ott ne zavarják a lakókat. 3000 négyzetméter van ott, szerinte el 
tudnak férni kényelmesen a sportolók és alkotók is úgy, hogy ne zavarják a lakosságot. A másik a 
Gizella utca önkormányzati ingatlanjával kapcsolatos. Folyamatosan kapja a bejelentéseket 
patkányirtás, hajléktalanoknak a megbúvása, illetve a szemét ügyében. A Gizella utca 2. szám és 
14. számmal szembeni ingatlanokról van szó. Mindkettőben kéri Jegyző Úr hathatós segítségét. 
Valamit tenniük kell, mert nagyon katasztrofális az a helyzet, ami ott van a Gizella utcában. A 
harmadik dolog a Városgazdával kapcsolatos. Megkapta a legutóbbi észrevételeire a válaszlevelet, 
amelyet megköszön. Elmondja, azonban csak az nem volt benne leírva, hogy a Kertész utcának, 
amit teljes egészében szőnyegezni kellene, mert most már olyan állapotban van, hogy nem lehet 
közlekedni, hogy valóban mikor lesz megcsinálva maga az aszfaltozása. Hangsúlyozza, az utca 
járhatatlan. Kéri a Városgazda szakembereit, hogy ha lehetőség van rá, menjenek ki egy közös 
bejárásra, nézzék meg, lehetőség szerint vegyék előtérbe addig, amíg baleset nem lesz abban az 
utcában. 
 
Szilágyi Szabolcs: Választókerületét érintő kérdésben kért szót. A 6. választókerületben, az Avas 
II. ütemben elindult a fűnyírás, illetve a nagyvolumenű kátyúzás, melyet megköszön a 
Városgazdának. Előfordulhat, hogy egy-két helyen akad kivetnivaló, de igyekszik szemmel tartani, 
és ha valami kimarad, akkor azt mindenképpen jelezni fogja, hogy pótlásra kerüljön. Szeretne arról 
is hírt adni, hogy hosszas beszélgetés, egyeztetés és munka árán, végül az ő választókerületében is 
a Városgazdának sikerült egy köztisztasági, kvázi szemétszedő brigádot felállítani, amit külön 
köszön, hogy megvalósítottak. Ezzel a lakók visszajelzése alapján is azt tapasztalják, hogy 
jelentősen nőtt a választókerületben a tiszta közterületek száma. Az elmúlt időszakban a virágfák 
is, amik a Szentgyörgy úton vannak, beültetésre kerültek. A Felsőruzsin körút 5. számnál pedig 
virágoszlopok kerültek kihelyezésre a választókerületi alapja terhére, amit szintén megköszön a 
Városgazda munkatársainak, akik szakértelmükkel és munkájukkal megvalósították. Felhívja a 
figyelmet arra, hogy a 30-as buszjárat problémája még mindig nem oldódott meg, a mai nap is 
kapott ezzel kapcsolatban lakossági megkeresést. Ezt minden alkalommal el fogja mondani a 
Közgyűlés előtt. Erre megnyugtató választ kell adni, ugyanis a Sályi utcán, de a másik 
választókerületben a Nyíri Dániel utcán, illetve a délebbi területeken nagyon nagy probléma, hogy 
nem kellőképpen vannak bekapcsolva a tömegközlekedésbe ezeken az utcákon lakók. Ez 
probléma amiatt is, hogy ezeken a területeken élő nyugdíjasok vagy kollégista diákok nehezen 
tudnak eljutni például a Tiszai pályaudvarra, vagy az SZTK Rendelőhöz. Mindenféleképpen 
szükség lenne vagy a 30-as járatnak az újbóli bevezetésére, vagy a 31-es járatnak olyan mértékű 
módosítására, hogy végigmenjen a Szentgyörgy úton.  
 
Dr. Nagy Ákos: Deák-Bárdos képviselőtársát megnyugtatva mondja, hogy az övé a második 
legnagyobb ilyen szempontból, nála elkezdték, úgyhogy a fideszes választókerületekben a remény 
hal meg utoljára útfelújítás szinten. A fűnyírással neki is van baja, azt furcsának tartja, hogy 
kérdéseikre olyan választ kapnak, hogy majd októberben lenyírják a füvet, fog még esni az eső. 
Elmondja, hogy minden felelősséget a Városgazda Kft.-re fognak gondolkodás nélkül hárítani 
fűnyírás terén, mert ő a felelős érte. Választókerület vonatkozásában el szeretné mondani – 
minden Közgyűlésen elmondja –, Kis Kőkötő, Nagy Kőkötő, Szűrcsapó, Lilaakác. A Kis 
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Kőkötőn információja szerint is – megkapta a levelet másolatban, amit Polgármester Úrhoz 
intéztek – vízelvezetéssel olyan szintű problémák voltak, hogy az egyik lakó, vízelvezetés 
elmaradása esetén kártérítési igényt fog kérni, érvényesíteni az Önkormányzattal szemben. El kell 
mondják, ez a kártérítési igény alapos, ezt a pert meg is fogja nyerni. Szerinte addig kellene a 
vízelvezetéssel foglalkozni az Önkormányzatnak, amíg kárfelelőssége be nem áll. A másik szintén 
Tapolcához kapcsolódik. Biztos sokan látták, érzékelik a közterületeken az elszáradt tujákat a 
tujavész miatt, illetve a fenyőfákat. Azt szeretné kérdezni, illetve kérni, hogy ezek a közterületen 
lévő elszáradt tuják és fenyőfák kerüljenek felmérésre, illetőleg legyenek eltávolítva. Így 
elpusztultan már nem az a klasszikus szép látvány egyik sem. A harmadik az Önkormányzati 
Rendészet ügyvezetőjéhez szól, akinek gratulálnak. Szeretné jelezni, hogy az Imreh Zsigmond 
utcában lassan úgy benő egy telken a növényzet, hogy közlekedhetetlen az utca. Ezt írásban is 
jelezte a Rendészet részére, intézkedést kér az ügyben. 
 
Kozma Istvánné: Két témával kapcsolatosan kért szót. A Jósika utca 12. szám alatt található egy 
játszótér. Az ott élők megkeresték azzal, hogy a kétüléses hinta balesetveszélyes és rozsdás, amit 
szemrevételezést követően megerősít. Kérése, hogy mielőbb kerüljön javításra, mert azon a 
környéken más játszótér nincs. Másik, amit szeretett volna mondani, lakossági e-mailt küldött a 
Városgazdának, amiben azt kérték a Haladás úti lakók, hogy a füvet, illetve a gazt vágják le. 
Legutóbbi Közgyűlésen boldogan mondta neki Borkuti képviselő úr, a terület gazdája, hogy le 
fogják vágni a füvet. Elmondja, ez a mai napig nem történt meg. Kéri a lakók nevében, hogy ezt 
tegyék meg. 
 
Fodor Zoltán: Azért szép ez a demokrácia, mert ahányan vannak, annyiféle véleményt tudnak 
alkotni, tehát szép színes. Van olyan képviselőtársa, aki abszolút elégedetlen a Városgazdával, ez 
az ő véleményük, amit tiszteletben tart. Elmondja, pont az ellenkezőjét szeretné elmondani, 
három dolog kapcsán is. Elégedett, mert a körzetében a kátyúzás saját aszfaltos brigádjával, az 
általa megállapított technológiát betartva megcsinálják, sokkal több pénzt tudnak így megspórolni, 
mintha egy külső cégnek adnák érelvágásos technológiával. Elkezdték a kertészeti részt is, az 
egynyári virágok kihelyezését, egyre szebb a környék, valamint dolgoznak az asztalos csapatok is. 
A legnagyobb probléma a kertészeknél, a köztisztáknál, hogy nincs megfelelő létszám. Azzal nem 
tud mit kezdeni a cég, ha nem jönnek az emberek dolgozni. Emlékezhetnek rá, hogy 10-15 évvel 
ezelőtt többszáz ember tolongott a Városgazdánál. Az történt, hogy ezek az emberek egy része 
meghalt, egy része nyugdíjba ment, egy része pedig elment a városból dolgozni máshova. A 
létszámmal nem tud mit kezdeni, hozott anyagból, tehát annyi emberrel kell dolgozniuk, amennyi 
van. Köszöni még egyszer az elvégzett munkát. Elhangzott több fűnyírási probléma, amely 
kapcsán tisztázni szeretne néhány dolgot. A fű az egy haszontalan növény bizonyos szempontból. 
Kell neki fény, meleg és eső. Április 4-én elkezdte a Városgazda nyírni a városban a füvet, azzal a 
szintén kevés létszámmal, azonban egész áprilisban és májusban esett az eső, meleg volt, és most 
is ez van. A múlthéten a Városgazda három napon keresztül túlórát rendelt el. Felteszi a kérdést, 
nemcsak a képviselőknek, hanem a városlakóknak is, ha egész nap kellene tartani azt a fűkaszát 
abban a nagyon melegben, nem tudja, hogyan tudnák elviselni. Ha megáll öt percre pihenni, 
elszívni egy cigarettát vagy elvégezni a dolgait, akkor meg jönnek a kérdéssel, hogy miért áll meg. 
Erre tudna válaszolni, de nem akar csúnya szavakat használni. Elmondja, nála is le van kaszálva a 
fű, és most 6 fő gereblyézte össze azt, amit korábban 21. Szépen mennek sorba, és aki ezt nem 
tudja kivárni, az menjen, fogjon egy gereblyét és gereblyézze össze, de nem tudnak mit csinálni, 
mert egyszerűen nincs ember. Ma éjszaka is esett, hétvégére is mondanak esőt, nem tudnak mit 
csinálni az időjárással sem. Emlékezzenek vissza, tavaly aszály volt és szárazság, így nem is volt 
ekkora fű probléma. Két dolgot tehet a Városgazda, ha kevés az ember, délután túlóráztat vagy 
hétvégén. Ha elrendeli hétvégére a túlórát, akkor 7 órakor zúg a kasza, akkor pedig panaszkodik 
az állampolgár, hogy zörögnek az ablakok alatt. Hangsúlyozza, nem lehet mit tenni, ha azt 
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szeretnék, hogy a fű legyen levágva, akkor tudomásul kell venni, hogy reggel 7 órakor beindul a 
fűkasza, ha nem, akkor pedig ne sírjanak.  
 
Dr. Mokrai Mihály: Sok képviselő panaszkodott, de szeretne jó hírekről is beszélni. A 9. 
választókörzetben történtek jó dolgok. Az Y-hídra rávezető útnak a vízelvezetését megoldották a 
garanciális munkák között mindkét irányban, a turbó körforgalomnál is megoldották a 
vízelvezetést. Ez egy pozitív hír, hogy amit itt felvetettek, az megvalósul. Szintén pozitív dolog, 
hogy amit kért a buszmegállók közül, a háromból kettő már visszakerült a helyére, a harmadik 
még nem. Felhívja a Városüzemeltetés figyelmét erre, hogy három buszmegállóról volt szó. Ismét 
egy jó hír, hogy a Búza téri aluljáró ügyében elindult a munka, a Főépítészi Kabinet kiadta a 
terveket, most már a Városgazdán a nép szeme. Bíznak abban, hogy 3-4 hónap múlva a 
balesetveszélyes aluljáró el lesz hárítva. Néhány szót szeretne arról mondani, hogy azért nála is 
vannak problémák. A Mukácsy Mihály utcában lett egy 10-15 fős 14-től 19 éves korig lévő galeri. 
Komoly problémákat okoznak, mert egyrészt idős lakókat vegzálnak, másrészt azt csinálják, hogy 
a Mukácsy utcai lakások – mert az egyik oldalon a bank van, a mások oldalon magánlakások – a 
lépcsőházakba bemennek és éjfélig, hajnalig tartó tivornyákat rendeznek ott, hogy a MiÖR 
munkatársai ne lássák a közterületen való alkoholfogyasztást. Kéri a MiÖR frissen kinevezett 
vezetőjét, hogy erre figyeljen oda, különösen a Munkácsy 1., 3. és az 5. alól ilyen panaszok 
érkeznek, hogy az elmúlt egy hónap ez nagyon durva lett. Hangsúlyozza, molesztálják az idős 
hölgyeket, tudja, hogy nem bűncselekményi kategória, de az állampolgárok vegzálásként élik meg 
ezt a dolgot. Másik probléma, amit szeretne kérni, hogy a Szendrei, Bethlen, Hatvanötösök utca 
között lévő 99%-ban magánterületen van egy 1%-os önkormányzati rész. Kéri, hogy legalább ezt 
az 1%-os részt kaszálják már le, hogy példát mutassanak a 99%-os tulajdonostársnak, hogy utána 
ő is fűnyírót ragadjon, vagy úgy, mint tavaly, rendelje meg a Városgazdától a többinek a levágását. 
Még egy jó hírt szeretne elmondani, a virágfák kihelyezése nagy siker volt, és a cukrászda előtti 
virágosítás is. Ezt tovább szeretnék folytatni, a Vörösmarty téren szeretnének a Városgazda 
munkatársaival a szobor előtt egy virágos részt létrehozni a Főkertész Asszony instrukciói alapján.  
 
Bajusz Gábor: Élvezettel hallgatta Fodor képviselőtársa fűvágásról, a fűnek a tulajdonságairól 
szóló kiselőadását. Szeretne ehhez a témához kapcsolódni. Lehet, hogy Képviselő Úr körzetében, 
mint városvezető, ott nyírják a füvet, de a többi körzetben ez nem mindig így van. El szeretné 
mondani, hogy a fűnyírás problémája továbbra is fennáll a városban, ahogy Miskolc-Tapolcán is, 
ahol az előzőekben beszéltek róla, hogy a fejlesztés miatt a turisták nem nagyon tudják használni 
a parkot. Arra szeretné azonban kérni a Városgazdát, hogy ott is fordítsanak nagyobb figyelmet 
erre, azokat a traktorokat, amiket beszereztek, vagy fűnyíró kistraktorokat, azokat küldjék el erre 
a részre is, és ne kézi fűnyíróval próbáljanak megküzdeni a gazzal. Másik, amit szeretett volna 
mondani, hogy Fodor képviselő úrnak a körzetében van egy kosárlabda pálya, amit évről évre 
meg szoktak javítani, ugyanis tönkremegy a háló, leszakad a gyűrű, ezeket cserélik. Felhívja 
Képviselő Úr figyelmét, hogy ismét szét van rongyolódva a kosárlabda palánknál a háló, úgyhogy 
vagy cseréljék ki, vagy szóljanak és megteszik ismét. Elmondja, hogy a kátyúzást Bükkszentlászlón 
jó lenne, ha megtennék, mert lassan használhatatlanná válik az út. 
 
Veres Pál polgármester: Felszólalási szándékot jelzett Jegyző Úr, megadja neki a szót. 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Szeretné tájékoztatni a miskolciakat, hogy az állatvédelmi törvény 
előírásainak alapján háromévente kerül sor az ebösszeírásra, és az idei esztendő újabb feladata ez. 
2023-ban július 1-31. között kerül rá sor. Az ebösszeírást az ebtartóknak, a kutya tulajdonosoknak 
kell megtenni, ami önbevallás alapján történik. Fontos, hogy a korábbi összeírás alapján bejelentett 
ebeket ismét be kell jelenteni, amire négyféle módszer áll rendelkezésre: személyesen, postai úton, 
elektronikusan az ebbejelentes@miskolc.hu email címen keresztül, és miután meghirdették a 
papírmentes hivatal működési modellt, emiatt az e-önkormányzat portálon, teljes egészében 
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elektronikus módon, e-űrlap kitöltésével lehet ezt bejelenteni. Nagyon fontos, hogy az ebösszeírás 
elmulasztása bírsággal büntetendő, minimálisan 30 ezer forint az elmulasztása ennek. Kéri a 
miskolciakat, hogy mindenki tegye meg a kötelező bejelentést.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a bejelentést. Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra, 
közérdekű bejelentésre jelentkező képviselő.  
 
A nyílt ülés napirendjéről történő szavazás következik. Kéri, hogy képviselőtársai jöjjenek be az 
ülésterembe, akik esetleg kint vannak. 
 
 
 
Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosítására törzsvagyonból 
kivonás tárgyában  

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. A 
rendelettervezethez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. Kéri, szavazzanak. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett megalkotta a 18/2023. 
önkormányzati rendeletét az Önkormányzat vagyonáról és 
vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 
önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve./ 

 
 
Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat a közterületek használatáról szóló 29/2011. (X.21.) 

önkormányzati rendelet és a közösségi együttélés alapvető 
szabályairól és ezek megszegésének jogkövetkezményeiről 
szóló 35/2013. (X.1.) önkormányzati rendelet módosítására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint két rendelettervezetről kell dönteniük, 
minősített többséggel. Elsőként a közterületek használatáról szóló rendelet módosításáról 
szavaznak. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett megalkotta a 19/2023. 
önkormányzati rendeletét a közterületek használatáról szóló 
29/2011. (X.21.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve./ 

 
Veres Pál polgármester: Most szavaznak a második rendelettervezetről, a közösségi 
együttélés alapvető szabályairól és ezek megszegésének jogkövetkezményeiről 
önkormányzati rendelet módosításáról. 
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(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett megalkotta a 20/2023. 
önkormányzati rendeletét a közösségi együttélés alapvető 
szabályairól és ezek megszegésének jogkövetkezményeiről 
szóló 35/2013. (X.1.) önkormányzati rendelet módosításáról. 
 

/A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve./ 
 

 

Meghívó szerinti 3. napirend: Javaslat az Önkormányzat Szervezeti és Működési 
Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) önkormányzati 
rendelet módosítására, valamint a hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatásról szóló 41/2017. (XII.5.) önkormányzati 
rendelet hatályon kívül helyezésére 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint két rendelettervezetről kell döntenünk, 
minősített többséggel. Elsőként a hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról szóló rendeletről 
szavaznak. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett megalkotta a 21/2023. 
önkormányzati rendeletét a hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatásról szóló 41/2017. (XII.5.) önkormányzati 
rendelet hatályon kívül helyezéséről. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve./ 

 
 
Veres Pál polgármester: A második rendelettervezetről, az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló rendelet módosításáról szavaznak. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett megalkotta a 22/2023. 
önkormányzati rendeletét az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) 
önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve./ 

 
 
Meghívó szerinti 4. napirend: Javaslat a Szathmári Király Pál utcai mocsárciprus helyi 

természeti védettségének fenntartásáról szóló 48/2007. 
(XI.28.) önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezésére 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. A 
rendelettervezethez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 
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(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett megalkotta a 23/2023. 
önkormányzati rendeletét a Szathmári Király Pál utcai 
mocsárciprus helyi természeti védettségének fenntartásáról 
szóló 48/2007. (XI.28.) önkormányzati rendelet hatályon 
kívül helyezéséről. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve./ 

 

Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat az MVK Zrt. 2022. évi közszolgáltatási 
tevékenységéről készült éves Közszolgáltatói Jelentés és a 
2022. évi Éves Pénzügyi Ellentételezés összegének 
elfogadására 

 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 10 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
102/2023. (VI.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A 2022. évi közszolgáltatási tevékenységről készült éves Közszolgáltatói Jelentés 

és a 2022. évi Éves Pénzügyi Ellentételezés összegének elfogadása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az MVK 
Zrt. 2022. évi közszolgáltatási tevékenységéről készült éves Közszolgáltatói Jelentés és a 
2022. évi Éves Pénzügyi Ellentételezés összegének elfogadására” elnevezésű előterjesztést 
és az alábbi határozatot hozza:  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja jelen határozat 
mellékleteként szereplő, az MVK Zrt. 2022. évi közszolgáltatási tevékenységéről készült éves 
Közszolgáltatói Jelentést. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 2022. évi 
Éves Pénzügyi Ellentételezés összegét 1.322.133 ezer Ft-ban, azaz Egymilliárd 
Háromszázhuszonkétmillió- egyszázharminchárom ezer forint összegben fogadja el, amelynek 
megfizetésére a Felek külön megállapodást kötnek legkésőbb 2023. szeptember 30. napjáig.  

 
Felelős: Veres Pál Polgármester 
Végrehajtásért felelős: MVK Zrt. 
Végrehajtást felügyelő főosztály: Városfejlesztési Főosztály  
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály  
Határidő: a megállapodás megkötése tekintetében 
 2023.szeptember 30. 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Meghívó szerinti 6. napirend: Javaslat vagyonkezelési jogviszonnyal kapcsolatos döntések 
meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, 
hogy szavazzanak az első határozati javaslatról, melynek tárgya: a MEFI és az Önkormányzat 
között fennálló vagyonkezelői szerződés módosítása. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a  
 

103/2023. (VI.22.) számú határozatot 
 
Tárgy:  a MEFI és az Önkormányzat között fennálló vagyonkezelői szerződés 

módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
vagyonkezelési jogviszonnyal kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és 
a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 109. §-a, a nemzeti vagyonról 
szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. §-a, valamint Miskolc Megyei Jogú Város 
Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Vagyonrendelet) 11. § (1) bekezdése 
alapján akként dönt, hogy a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet (továbbiakban: MEFI) 
részére – a jelen határozat meghozatalának napjától kezdődően - ingyenesen 
vagyonkezelésbe adja, javára 1/1 arányú vagyonkezelői jogot létesít a Miskolc 33835/6 és 
33835/7 hrsz.-ú, természetben 3534 Miskolc, Kandó Kálmán utca alatt található 
ingatlanokra, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 
13. §. (1) bekezdés 4. pontja szerinti egészségügyi alapellátás közfeladat elősegítése 
céljából, határozatlan időre, de legfeljebb a közfeladat ellátásának időtartamára. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert, hogy a Vagyonrendelet 17.§ b) pontja alapján gondoskodjon a MEFI 
vagyonkezelési szerződésének 1. pont szerinti módosításáról. 

 
Felelős:                            Polgármester 
Végrehajtást felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: Az 1. pont tekintetében azonnal 
  a 2. pont tekintetében 2023. június 30. 

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya: a MESZEGYI és az Önkormányzat között fennálló vagyonkezelési szerződés 
módosítása. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a  



67 
 

104/2023. (VI.22.) számú határozatot 
 
Tárgy:  a MESZEGYI és az Önkormányzat között fennálló vagyonkezelési szerződés 

módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
vagyonkezelési jogviszonnyal kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és 
a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 109. §-a, a nemzeti vagyonról 
szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. §-a, valamint Miskolc Megyei Jogú Város 
Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Vagyonrendelet) 11. § (1) bekezdése 
alapján akként dönt, hogy a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti 
Intézmény (továbbiakban: MESZEGYI) Miskolc, 35138 hrsz.-ú, természetben a 3518 
Miskolc, Bollóalja utca 103. szám alatt található ingatlanon 1/1 arányban fennálló 
vagyonkezelői jogát, valamint a Miskolc 22336/54 hrsz.-ú, természetben 3531 Miskolc, 
Bársony János utca 29/A alatt található ingatlanon 1/1 arányban fennálló vagyonkezelői 
jogát – a jelen határozat meghozatalának napjától kezdődően - közös megegyezéssel 
megszünteti. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 109. §-a, a nemzeti vagyonról 
szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. §-a, valamint a Vagyonrendelet 11. § (1) bekezdése 
alapján akként dönt, hogy a MESZEGYI részére – a jelen határozat meghozatalának 
napjától kezdődően - ingyenesen vagyonkezelésbe adja, javára 1/1 arányú vagyonkezelői 
jogot létesít a Miskolc, 4425/218 hrsz. alatt található ingatlan 4425/218/A/2, 
4425/218/A/3, 4425/218/A/4 hrsz.-ú albetétein a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. §. (1) bekezdés 8. és 8a. pontja 
szerinti gyerekjóléti, szociális szolgáltatások és ellátások biztosítása közfeladat elősegítése 
céljából, határozatlan időre, de legfeljebb a közfeladat ellátásának időtartamára. 

 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert, hogy a Vagyonrendelet 17.§ b) pontja alapján gondoskodjon a MESZEGYI 
vagyonkezelési szerződésének 1. és 2. pont szerinti módosításáról. 
 

Felelős:                            Polgármester 
Végrehajtást felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: Az 1-2. pont tekintetében azonnal 
  a 3. pont tekintetében 30 napon belül 

 
 
Meghívó szerinti 7. napirend: Javaslat civil szervezetek részére ingatlanok használatának 

biztosítása tárgyában 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztéshez módosító indítvány került benyújtásra. Kéri, 
először a módosító indítványról szavazzanak. 
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(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 19 igen, 7 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta a módosító 
indítványt. 

 
Veres Pál polgármester: Három határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, hogy szavazzanak 
az első határozati javaslatról, melynek tárgya: Ingatlan térítésmentes használatának biztosítása a 
„CineFest Egyesület” megnevezésű civil szervezet részére. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti I. határozati javaslatot 

 
105/2023. (VI.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Ingatlan térítésmentes használatának biztosítása a „CineFest Egyesület” 

megnevezésű civil szervezet részére 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil 
szervezet részére ingatlan használatának biztosítása tárgyában” című előterjesztést és a 
következő határozatokat hozza: 

 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról 
szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (3) és (6) bekezdése alapján 15 év 
határozott időre térítésmentes használatba adja a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata tulajdonában álló, a Miskolc 3153/A/1-5 hrsz-ú, természetben a 3501 
Miskolc, Szentpéteri kapu 3. sz. alatt található társasházi albetéteket és társasházi közös 
tulajdonban lévő illetőségét a CineFest Egyesület részére. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 
rögzített ingatlan használatát a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 7. pontja szerinti kulturális szolgáltatás, filmszínház 
és a kulturális örökség helyi védelmének ellátása céljából biztosítja. 
 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 
rögzített ingatlan használatát a szerződés megkötésének napjától 15 év határozott időre 
biztosítja azzal a feltétellel, hogy az ingatlanban a 2. pontban rögzített közfeladathoz 
szükséges feladatokat köteles ellátni. 
 

4. A kedvezményezett szervezet köteles a szerződéskötéskor igazolni, hogy a nemzeti 
vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 3. § (1) bekezdés 1. pontja szerint átlátható 
szervezetnek minősül. E tényben bekövetkező változásról a kedvezményezett szervezet 
köteles az Önkormányzatot haladéktalanul értesíteni. 
 

5. Az önkormányzati ingatlan használata során a kedvezményezett szervezet köteles az 
ingatlan állagának megóvásához szükséges felújítására és az ezzel, valamint az 
ingatlanhasználattal kapcsolatban esetlegesen felmerülő költségek (közös költség, 
közüzemi és rezsi díjak, karbantartás, adók, illetékek) viselésére. 
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6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 
rögzített ingatlan használatát az általános forgalmi adóról szóló 2007. évi CXXVII. törvény 
259. § 9/A. pontjában meghatározott közcélú adományként biztosítja. A jogosultság alanyi 
feltételeinek fennállását a kedvezményezett szervezet a szerződéskötéssel egyidejűleg 
köteles igazolni. E tényben bekövetkező változásról a kedvezményezett szervezet az 
Önkormányzatot haladéktalanul köteles értesíteni. Amennyiben a közcélú adományozás 
alanyi feltételei nem állnak fenn, vagy abban változás következik be, úgy a 
kedvezményezett szervezet köteles a felmerülő Áfát az Önkormányzat részére megtéríteni. 

 
7. A kedvezményezett szervezetnek a szerződésben kötelezettséget kell vállalnia arra, hogy a 

közfeladat ellátásról minden évben szakmai beszámolót készít az Önkormányzat felé a 
tárgyévet követő év május 31. napjáig. Ezen kötelezettség teljesítésének elmaradása esetén 
az Önkormányzat javára az ingatlanhasználattal kapcsolatos szerződés tekintetében az 
azonnali hatályú felmondás lehetőségét kell biztosítani. 

 
8. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 

Holding Zrt.-t, hogy gondoskodjon a szerződésnek a jelen határozatban meghatározott 
feltételekkel, illetve a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. § (11)-(12) 
bekezdései szerinti feltételek megtartása mellett történő előkészítéséről, 
megszövegezéséről és megkötéséről. 

 
Felelős:                            Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: Az 1-7 pont tekintetében azonnal, a 8. pont tekintetében a 

határozat kézhezvételét követő 30 napon belül. 
 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya: Ingatlan térítésmentes használatának biztosítása Miskolc Megyei Jogú Város 
Görög Nemzetiségi Önkormányzata részére. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a  

 
106/2023. (VI.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Ingatlan térítésmentes használatának biztosítása Miskolc Megyei Jogú Város 

Görög Nemzetiségi Önkormányzata részére 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil 
szervezetek részére ingatlanok használatának biztosítása tárgyában” című előterjesztést és 
a következő határozatokat hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzata Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (3) és (6) 
bekezdése alapján határozatlan időre térítésmentes használatba adja a Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzata tulajdonában álló, a Miskolc 21194/13/A/64 hrsz.-ú, 
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természetben a 3532 Miskolc, Torontáli utca 8. fsz. 2. sz. alatt található ingatlant Miskolc 
Megyei Jogú Város Görög Nemzetiségi Önkormányzata részére. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 

rögzített ingatlan használatát a nemzetiségek jogairól szóló 2011. évi CLXXIX. törvény 
szerinti közfeladatok ellátása céljából biztosítja. 

 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 

rögzített ingatlan használatát a szerződés megkötésének napjától határozatlan időre 
biztosítja azzal a feltétellel, hogy az ingatlanban a 2. pontban rögzített közfeladathoz 
szükséges feladatokat köteles ellátni. 

 
4. Az önkormányzati ingatlan használata során Miskolc Megyei Jogú Város Görög 

Nemzetiségi Önkormányzata köteles az ingatlan állagának megóvásához szükséges 
felújítására és az ezzel, valamint az ingatlanhasználattal kapcsolatban esetlegesen 
felmerülő költségek (közös költség, közüzemi és rezsi díjak, karbantartás, adók, illetékek) 
viselésére. 

 
5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 

rögzített ingatlan használatát a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. § 
(13) bekezdése alapján térítésmentesen biztosítja. 

 
6. Miskolc Megyei Jogú Város Görög Nemzetiségi Önkormányzata az 1. pontban rögzített 

ingatlant jogosult a közfeladat ellátása céljából további albérletbe adni azzal, hogy a 
bérbeadásból közvetlen jövedelme nem származhat. Az albérletbe adás során 
meghatározott bérleti díj mértéke nem haladhatja meg az ingatlan használatával felmerülő 
várhatóan felmerülő rezsi és karbantartási költségek értékét. 

 
7. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 

Holding Zrt.-t, hogy gondoskodjon a fennálló helyiséghasználati szerződés 
megszüntetéséről és azzal egyidejűleg az ingatlan használatát biztosító szerződésnek a 
jelen határozatban meghatározott feltételekkel, illetve a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi 
CXCVI. törvény 11. § (11)-(12) bekezdései szerinti feltételek megtartása mellett történő 
előkészítéséről, megszövegezéséről és megkötéséről. 

 
Felelős:                            Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: Az 1-6. pont tekintetében azonnal, a 7. pont tekintetében 

a határozat kézhezvételét követő 30 napon belül. 
 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti harmadik határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya: Ingatlanrész térítésmentes használatának biztosítása a „Kilián Észak Közösség 
Egyesület” megnevezésű civil szervezet részére. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti III. határozati javaslatot és meghozta a 
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107/2023. (VI.22.) számú határozatot 
 
Tárgy:  Ingatlanrész térítésmentes használatának biztosítása a „Kilián Észak Közösség 

Egyesület” megnevezésű civil szervezet részére 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil 
szervezet részére ingatlan használatának biztosítása tárgyában” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról 
szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (3) és (6) bekezdése alapján 
határozatlan időre térítésmentes használatba adja a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata tulajdonában álló, a Miskolc 30118/10 hrsz-ú, természetben a 3534 
Miskolc, Kacsóh Pongrác utca 8. alatt található „kivett gondozóintézet” megnevezésű 
ingatlan zárható kertjét a Kilián Észak Közösség Egyesület részére. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 
rögzített ingatlan használatát a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 11. pontja szerinti helyi környezet- és 
természetvédelmi feladatok ellátásának elősegítése céljából biztosítja. 
 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 
rögzített ingatlan használatát a 2023. július 1. napjától határozatlan időre – de legfeljebb a 
támogatott közfeladat ellátásának időtartamára – 6 hónapos rendes felmondási idő 
kikötésével biztosítja. 
 

4. A kedvezményezett szervezet köteles a szerződéskötéskor igazolni, hogy a nemzeti 
vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 3. § (1) bekezdés 1. pontja szerint átlátható 
szervezetnek minősül. E tényben bekövetkező változásról a kedvezményezett szervezet 
köteles az Önkormányzatot haladéktalanul értesíteni. 
 

5. Az önkormányzati ingatlan használata során a kedvezményezett szervezet köteles az 1. 
pontban rögzített ingatlanrész gondozására, karbantartására, valamint az állagának 
megóvására és vállalja az ezek okán felmerülő költségek megfizetését. 
 

6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 
rögzített ingatlan használatát térítésmentesen biztosítja. Tekintettel arra, hogy a Kilián 
Észak Közösség Egyesület nem közhasznú szervezet, az általános forgalmi adóról szóló 
2007. évi CXXVII. törvényben foglaltak alapján az ingatlanra megállapítható bérleti díj 
vonatkozásában ÁFA fizetési kötelezettség terheli. Amennyiben a Kilián Észak Közösség 
Egyesület megszerzi a közhasznú szervezetként való működéshez szükséges jogosultságot, 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az ingatlant közcélú 
adományként biztosítja. A jogosultság alanyi feltételeinek fennállását a kedvezményezett 
szervezet annak megállapítását követően köteles igazolni. Ezt követően a Kilián Észak 
Közösség Egyesület mentesül az ÁFA fizetési kötelezettség alól. Amennyiben a közcélú 
adományozás alanyi feltételei nem állnak fenn, vagy abban változás következik be, úgy a 
kedvezményezett szervezet köteles a felmerülő Áfát az Önkormányzat részére megtéríteni. 

 
7. A kedvezményezett szervezetnek a szerződésben kötelezettséget kell vállalnia arra, hogy a 

közfeladat ellátásról minden évben szakmai beszámolót készít az Önkormányzat felé a 
tárgyévet követő év május 31. napjáig. Ezen kötelezettség teljesítésének elmaradása esetén 
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az Önkormányzat javára az ingatlanhasználattal kapcsolatos szerződés tekintetében az 
azonnal felmondás lehetőségét kell biztosítani.  

 
8. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 

Holding Zrt.-t, hogy gondoskodjon a szerződésnek a jelen határozatban meghatározott 
feltételekkel, illetve a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. § (11)-(12) 
bekezdései szerinti feltételek megtartása mellett történő előkészítéséről, 
megszövegezéséről és megkötéséről. 

 
Felelős:                            Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: Az 1-7 pont tekintetében azonnal, a 8. pont tekintetében a 

határozat kézhezvételét követő 30 napon belül. 
 
 

Meghívó szerinti 8. napirend: Javaslat ingatlan tulajdonjogának térítésmentes átvétele 
iránti igény bejelentése tárgyában 

 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük, melyhez minősített 
többség szükséges.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
108/2023. (VI.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  a Miskolc, 11157 hrsz.-ú „kivett saját használatú út” megnevezésű, természetben 

a Várközi Lajos utcát alkotó ingatlan tulajdonjogának térítésmentes átvétele 
iránti igény bejelentése 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat ingatlan 
tulajdonjogának térítésmentes átvétele iránti igény bejelentése tárgyában” című 
előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a nemzeti vagyonról szóló 
2011. évi CXCVI. törvény 13. §-ában foglaltak, valamint az állami vagyonról szóló 2007. évi 
CVI. törvény 42/O. § (1) bekezdésének a) pontja alapján a Maradványvagyon-hasznosító 
Zrt-nél kezdeményezi és kérelmezi a Magyar Állam 1/1 arányú tulajdonában lévő Miskolc, 
belterület 11157 hrsz.-ú, „kivett saját használatú út” megnevezésű, természetben a Várközi 
Lajos utcát alkotó, 221 m2 területű ingatlan 1/1 arányú tulajdoni hányadának ingyenes 
önkormányzati tulajdonba adását. Az igényelt ingatlan nem áll védettség alatt. 
 

2. Az ingatlant az Önkormányzat a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. 
CLXXXIX. törvény 13.§ (1) bekezdés 2. pontjában meghatározott településüzemeltetési 
közfeladatainak ellátása érdekében kívánja tulajdonba venni és a helyi közutak és 
tartozékainak kialakítása és fenntartása célra kívánja felhasználni. Az Önkormányzat az 
Ingatlant közútként kívánja üzemeltetni. 
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3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata vállalja a tulajdonba adás érdekében felmerülő 
költségek megtérítését.  

 
4. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Miskolc, 11157 hrsz.-ú ingatlan ingyenes 

önkormányzati tulajdonba adásával kapcsolatos eljárás során az MVH Zrt. felé teljes 
jogkörben eljárjon, és valamennyi nyilatkozatot megtegyen. 

 
5. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Miskolc, 11157 hrsz.-ú ingatlan ingyenes 

önkormányzati tulajdonba adására vonatkozó megállapodást aláírja. 
 

Felelős:                            Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Közreműködik:   Városüzemeltetési és Műszaki Osztály 
Határidő: Az 1. -2. pontok tekintetében azonnal, a 3. pont 

tekintetében a megállapodásban foglaltak szerint, a 4. pont 
tekintetében folyamatosan, az 5. pont tekintetében az 
elbírálást követően az MVH Zrt. ügyintézéséhez igazodva  

 
 

Meghívó szerinti 9. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a 
Baptista Szeretetszolgálat között ellátási szerződés 
megkötésére 

 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
 

109/2023. (VI.22.) számú határozatot 
 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Baptista Szeretetszolgálat 

között ellátási szerződés megkötése     
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Baptista Szeretetszolgálat között ellátási 
szerződés megkötésére” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a szociális igazgatásról és szociális 
ellátásokról szóló 1993. évi III. tv. 120. §-ában és 122. §-ában foglaltak alapján jelen határozat 1. 
melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a 
Baptista Szeretetszolgálat Egyházi Jogi Személy közötti ellátási szerződés megkötését, és ezzel 
egyidejűleg felhatalmazza a Polgármestert jelen határozat 1. melléklete szerinti ellátási szerződés 
aláírására. 

 
Felelős:                                  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:       Szociális és Köznevelési Osztály 
Határidő:  azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Meghívó szerinti 10. napirend: Javaslat közterületek elnevezésére 
 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
 

110/2023. (VI.22.) számú határozatot 
 
Tárgy:  Közterületek elnevezése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
közterületek elnevezésére” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Holding Zrt. 
tulajdonát képező miskolci 12990/1 hrsz-ú és 12998/1 hrsz-ú „kivett saját használatú út”, 
valamint a 01428/4 hrsz-ú „kivett út” megnevezésű területeknek az „Dr. Cselényi József 
utca” elnevezést állapítja meg. 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Holding Zrt. 
tulajdonát képező 47511/47 hrsz-ú „kivett magánút” megnevezésű területnek a „Galamb 
József utca” elnevezést állapítja meg. 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 
Polgármestert, hogy gondoskodjon a jelen határozat 1-2. pontjában meghatározott 
címkezeléshez kapcsolódó egyéb szükséges intézkedések megtételéről. 
 

Felelős: 
Végrehajtásért felelős: 
Közreműködik: 

 
 
Határidő: 

 Polgármester 
 Főépítészi Kabinet 
 Városfejlesztési Főosztály 
 Hatósági Osztály 

    Építési és Környezetvédelmi Osztály 
    a határozat 1-2. pontja esetében azonnal, 

 a határozat 3. pontja esetében jogszabályban előírt határidőn belül 
  
 

 
Meghívó szerinti 11. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 

belső szervezeti tagozódásának meghatározására, valamint 
Alapító Okiratának módosításához kapcsolódó döntések 
meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Három határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, hogy szavazzanak 
az első határozati javaslatról, melynek tárgya: Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 
részére ingatlanok használatba adása. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a 
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111/2023. (VI.22.) számú határozat 

 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részére ingatlanok 

használatba adása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala belső szervezeti tagozódásának 
meghatározására, valamint Alapító Okiratának módosításához kapcsolódó döntések 
meghozatalára” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzata Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (3) és (6) 
bekezdései alapján határozatlan időre térítésmentes használatba adja Miskolc Megyei Jogú 
Város Polgármesteri Hivatala részére az Önkormányzat kizárólagos tulajdonában álló, 
Miskolc, 35145 hrsz.-ú, összesen 3 ha 1825 m2 területű, természetben a 3518 Miskolc, 
Debreczeni Márton tér 1. szám alatti ingatlanon található középiskola épület 1650 m2 
nagyságú részét a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 84. §-ban meghatározott közfeladat elősegítése érdekében figyelemmel a 
közfeladatot ellátó szervek iratkezelésének általános követelményeiről szóló 335/2005. 
(XII. 29.) Korm. rendeletben meghatározott irattárazási funkció ellátására. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzata Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (3) és (6) 
bekezdései alapján határozatlan időre térítésmentes használatba adja Miskolc Megyei Jogú 
Város Polgármesteri Hivatala részére az Önkormányzat kizárólagos tulajdonában álló, 
Miskolc, 22336/54 hrsz.-ú, természetben a 3531 Miskolc, Bársony János utca 29/A. szám 
alatti ingatlant a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 84. §-ban meghatározott közfeladat elősegítése érdekében figyelemmel a 
közfeladatot ellátó szervek iratkezelésének általános követelményeiről szóló 335/2005. 
(XII.29.) Korm. rendeletben meghatározott irattárazási funkció ellátására. 
 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. és 2. pontjában 
rögzített ingatlanok használatát 2023. július 1. napjától határozatlan időre 6 hónapos 
rendes felmondási idő kikötésével biztosítja.  

 
4. Az önkormányzati ingatlanok használata során a használó köteles az ingatlanhasználattal 

felmerülő költségek viselésére. 
 

5. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a határozat 1. és 2. pontjában részletezett 
ingatlanokra vonatkozó használati szerződések megkötésére.  

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály  
Határidő:                         2023. július 1. 
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Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya: Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Alapító Okiratának 
módosítása. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a  

 
112/2023. (VI.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Alapító Okiratának 

módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala belső szervezeti tagozódásának 
meghatározására, valamint Alapító Okiratának módosításához kapcsolódó döntések 
meghozatalára” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatala Alapító Okiratát a jelen határozat 1. számú melléklete szerint 
módosítja a 3518 Miskolc, Debreczeni Márton tér 1. és a 3531 Miskolc, Bársony János 
utca 29/A. szám alatt található új telephelyek felvétele, valamint „041231 Rövid 
időtartamú közfoglalkoztatás” funkciókód törlése, a „013210 Átfogó tervezési és 
statisztikai szolgáltatások”, valamint a „074011 Foglalkozás-egészségügyi alapellátás” 
funkciókódok felvétele tárgyában.  
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatalának a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Alapító 
Okiratát jelen határozat 2. számú melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 
 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 
polgármestert az egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okirat, valamint az Alapító Okirat 
módosítása aláírására és a törzskönyvi nyilvántartásba vételhez szükséges intézkedések 
megtételére. 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   15 napon belül 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti harmadik határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya: Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala belső szervezeti 
tagozódásának meghatározása. 
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(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti III. határozati javaslatot és meghozta a  

 
113/2023. (VI.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal belső szervezeti 

tagozódásának meghatározása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala belső szervezeti tagozódásának 
meghatározására, valamint Alapító Okiratának módosításához kapcsolódó döntések 
meghozatalára” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri  
Hivatal belső szervezeti tagozódását 2023. július 1. napjával az alábbiak szerint határozza meg: 
 
A Hivatal belső tagozódása: 

    A. Polgármesteri Kabinet 
1. Sajtó, Kommunikációs és Városmarketing Osztály 
 1.1. Sajtó és Kommunikációs Csoport 
 1.2. Városmarketing Csoport 
2. Kulturális és Sport Osztály 

2.1. Kulturális Csoport 
2.2. Sport Csoport 

3. Stratégiai és Koordinációs Osztály  
3.1. Lakosságkapcsolati Csoport 
3.2. Klímavédelmi Csoport  

 
B. Belső Ellenőrzési Osztály 

 
C. Főépítészi Kabinet 

 
D. Gazdálkodási Főosztály 

1. Adó Osztály 
1.1. Adóeljárási Csoport I. 
1.2. Adóeljárási Csoport II. 
1.3. Ellenőrzési Csoport 
1.4. Könyvelési Csoport 
1.5. Végrehajtási Csoport  

2. Pénzügyi Osztály 
2.1. Finanszírozási Csoport 
2.2. Költségvetési Csoport 
2.3. Számviteli Csoport  
2.4. Kontrolling Csoport 

 
E. Jogi, Igazgatási és Szervezési Főosztály 

1. Humánerőforrás Osztály 
2. Jogi Osztály 

2.1. Törvényességi Csoport 
2.2. Szerződéses és Peres Ügyviteli Csoport 
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3. Önkormányzati Igazgatási Osztály  
3.1. Iktatási Csoport 
3.2. Folyamatszabályozási és E-ügyintézési Csoport 

4. Üzemeltetési és Szervezési Osztály 
4.1. Beszerzési Csoport 
4.2. Ellátási Csoport 
4.3. Informatikai Csoport 

 
F. Lakosságszolgálati Főosztály 

1. Építési és Környezetvédelmi Osztály 
1.1. Környezetvédelmi Csoport 

2. Hatósági Osztály 
2.1. Anyakönyvi Csoport 
2.2. Igazgatási és Ügyfélszolgálati Csoport 

3. Szociális és Köznevelési Osztály 
3.1. Szociális Támogatások Csoport I. 
3.2. Szociális Támogatások Csoport II. 

 
G. Városfejlesztési Főosztály 

1. Vagyongazdálkodási Osztály 
 1.1. Vagyonjogi Csoport 
 1.2. Vagyonfelügyeleti Csoport 
2. Városüzemeltetési és Műszaki Osztály 
3. Társaság- és Intézményfelügyeleti Osztály 
      3.1. Társaságfelügyeleti Csoport 
            3.2. Intézményfelügyeleti Csoport 
4. Közlekedésszervező Osztály 

 
H. Pályázati Főosztály 

 1. Projektirányítási Osztály 
 2. Projekttámogató Osztály 
 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Jegyzőt, hogy a fenti 
keretszabályok figyelembevételével készítse el a Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési 
Szabályzatáról szóló normatív utasítást. 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály  
Közreműködik:                     Humánerőforrás Osztály 
Határidő:                         2023. július 1. 
 

 

Meghívó szerinti 12. napirend: Javaslat a Közgyűlés 2023. II. félévi munkatervének 
megállapítására 

 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell döntenünk.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
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114/2023. (VI.22.) számú határozatot 
 
Tárgy:  A Közgyűlés 2023. II. félévi munkatervének megállapítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
Közgyűlés 2023. II. félévi munkatervének megállapítására” tárgyú előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Közgyűlés 2023. év II. félévi 

munkatervét jelen határozat melléklete szerint állapítja meg. 
 
2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert arra, hogy a Közgyűlés 2023. év II. félévi 

elfogadott munkatervében meghatározott időpontoktól és a napirendi javaslatoktól 
eltérhet. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
1. sürgősségi napirend: Javaslat nevelési-oktatási intézmény feladatainak ellátását 

szolgáló vagyonelemek tulajdonba adása tárgyában 
 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük, melyhez minősített 
többség, legalább 15 szavazat szükséges.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
 

115/2023. (VI.22.) számú határozatot 
 
Tárgy:  nevelési-oktatási intézmény feladatainak ellátását szolgáló vagyonelemek 

tulajdonba adása az Egri Főegyházmegye részére 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat nevelési-
oktatási intézmény feladatainak ellátását szolgáló vagyonelemek tulajdonba adása 
tárgyában” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (5) bekezdése, valamint az egyházak hitéleti és 
közcélú tevékenységének anyagi feltételeiről szóló 1997. évi CXXIV. törvény 11/A. § (1) 
bekezdése alapján akként dönt, hogy a Bársony János Általános Iskola nevelési-oktatási 
feladatainak ellátása céljából a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
tulajdonában álló, Miskolc 22336/61 helyrajzi számon nyilvántartott, „kivett általános 
iskola” megnevezésű, 8551 m2 alapterületű, természetben a 3531 Miskolc, Bársony János 
utca 27/A. szám alatt található ingatlant, továbbá az ingatlanon található és az ingatlan 
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rendeltetésszerű működéséhez, valamint az intézmény működtetéséhez szükséges 
ingóságokat, eszközöket, épülettartozékokat és felszereléseket közcélú adományként 
ingyenesen az Egri Főegyházmegye mint intézményfenntartó tulajdonába adja. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt a Miskolci Tankerületi 
Központ és Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata között 2016. december 15. 
napján létrejött vagyonkezelési szerződés módosításáról, oly módon, hogy a Bársony 
János Általános Iskola nevelési-oktatási feladatainak ellátására szolgáló, a Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzatának tulajdonában álló, Miskolc 22336/61 helyrajzi számon 
nyilvántartott, „kivett általános iskola” megnevezésű, 8551 m2 alapterületű, természetben 
a 3531 Miskolc, Bársony János utca 27/A. szám alatt található ingatlan 7988/8551 
tulajdoni illetőségére, továbbá az ingatlanon található és az ingatlan rendeltetésszerű 
működéséhez, valamint az intézmény működtetéséhez szükséges ingóságokra, 
eszközökre, épülettartozékokra és felszerelésekre vonatkozóan a Miskolci Tankerületi 
Központ 1/1 arányú vagyonkezelői joga a jelen határozat 1. pontja szerinti 
vagyonelemeknek az Egri Főegyházmegye számára történő tulajdonba adásával 
egyidejűleg megszüntetésre kerül. 

 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert a jelen határozat 1. pontja szerinti, az egyházak hitéleti és közcélú 
tevékenységének anyagi feltételeiről szóló 1997. évi CXXIV. törvényben rögzített 
feltételeknek megfelelő közcélú adományozási szerződés előkészítésére és aláírására, 
továbbá a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Tankerületi Központ 
között fennálló vagyonkezelési szerződés jelen határozat 2. pontja szerinti tartalommal 
történő módosításának aláírására és a kapcsolódó intézkedések meghozatalára.  

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Közreműködik: az átruházott vagyonnak az Önkormányzat számviteli 

nyilvántartásából történő kivezetése vonatkozásában: 
Gazdálkodási Főosztály 

Határidő: 1. és 2. pont tekintetében azonnal. 
2. pont tekintetében 2023. augusztus 31.  

 
 
 
2. sürgősségi napirend: Javaslat a „Pályázati kiírás a közösségi és gazdasági 

testvértelepülési programok és együttműködések 
támogatására” című pályázati felhívásra benyújtott 
„Miskolci és kassai iskolák ádventi együttműködése” című 
pályázat benyújtásáról szóló tájékoztatás tudomásul vételére  

 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, szavazzanak. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
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116/2023. (VI.22.) számú határozatot 
 
Tárgy:  A „Pályázati kiírás a közösségi és gazdasági testvértelepülési programok és 

együttműködések támogatására” című pályázati felhívásra benyújtott „Miskolci 
és kassai iskolák ádventi együttműködése” című pályázat benyújtásáról szóló 
tájékoztatás tudomásul vétele 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta „Javaslat a „Pályázati 
kiírás a közösségi és gazdasági testvértelepülési programok és együttműködések 
támogatására” című pályázati felhívásra benyújtott „Miskolci és kassai iskolák ádventi 
együttműködése” című pályázat benyújtásáról szóló tájékoztatás tudomásul vételére” 
tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a „Miskolci és kassai iskolák 
ádventi együttműködése” című pályázat benyújtásáról szóló tájékoztatást tudomásul veszi. 
 

Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Pályázati Főosztály 
Határidő:     azonnal 

 
 

3. sürgősségi napirend: Javaslat az Állomás utca kétirányúsításához kötődő 
ingatlanok és ingatlanrészek tulajdonjogának ingyenes 
átvételéhez kapcsolódó közgyűlési határozat módosítása 
tárgyában 

 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük, melyhez minősített 
többség, legalább 15 szavazat szükséges.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
 

117/2023. (VI.22.) számú határozatot 
 
Tárgy:  az Állomás utca kétirányúsításához kötődő ingatlanok és ingatlanrészek 

tulajdonjogának ingyenes átvételéhez kapcsolódó közgyűlési határozat 
módosítása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az Állomás 
utca kétirányúsításához kötődő ingatlanok és ingatlanrészek tulajdonjogának ingyenes átvételéhez 
kapcsolódó közgyűlési határozat módosítása tárgyában” című előterjesztést és a következő 
határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt arról, hogy Miskolc Megyei 

Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 101/2022. (IX.29.) határozatának (a 
továbbiakban: Határozat) 1. pontja helyébe a következő pont lép: 
„1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 42. § 16. pontja alapján dönt 
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- a Magyar Állam tulajdonában lévő, a Miskolc 4266 hrsz.-ú, „kivett országos közút” 
megnevezésű ingatlan, továbbá 

- a jelen határozat mellékletét képező módosított változási vázrajz alapján a 4183 és a 
4098/1 hrsz.-ú ingatlan telekhatár-rendezését követően kialakuló 4183/1 hrsz.-ú és 
4183/3 hrsz.-ú ingatlan 

helyi közúttá történő átminősítését követő térítésmentes tulajdonjogának átvételéről.” 
 

2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt arról, hogy a Határozat 2. 
pontjának végrehajtási határideje az alábbiak szerint módosul: 
- az igénybejelentés vonatkozásában: 2023. július 15. napja, 
- a megállapodások megkötésének és nyilatkozatok megtételének vonatkozásában a 

szükséges dokumentumok és információk rendelkezésre állásától számított 45 nap. 
 

3./ A Határozat jelen módosítással nem érintett pontjai változatlan tartalommal hatályban 
maradnak.  
 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
4. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc, Csengey Gusztáv utca 10. szám alatti 

ingatlan vagyonelemeinek hasznosítása tárgyában  

 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
 

118/2023. (VI.22.) számú határozatot 
 
Tárgy:  A Miskolc, Csengey Gusztáv utca 10. szám alatti ingatlan vagyonelemeinek 

hasznosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc, 
Csengey Gusztáv utca 10. szám alatti ingatlan vagyonelemeinek hasznosítása tárgyában” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése (továbbiakban: Közgyűlés) 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet (továbbiakban: 
Vagyonrendelet) 12. § (3) és (6) bekezdései alapján dönt a Miskolc 8501/1 helyrajzi 
számú, természetben Miskolc, Csengey Gusztáv utca 10. szám alatti ingatlan jelen 
határozat 1. és 2. mellékletében meghatározott vagyonelemeinek térítésmentes 
használatba adásáról a Miskolci Közintézmény-működtető Központ részére 2023. július 
1. napjától határozatlan időtartamra, de legfeljebb a közfeladat ellátás idejére. A 
Közgyűlés a vagyonelemeket a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 
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1997. évi XXXI. törvény 21/A. §-a szerinti közfeladat-ellátás biztosításának céljával adja 
használatba. 

 
2. Az 1. melléklet szerinti helyiségek használata során a Miskolci Közintézmény-működtető 

Központ köteles a helyiségek állagának megóvásához szükséges felújításra és az ezzel, 
valamint a helyiséghasználattal kapcsolatban felmerülő költségek (közös költség, 
közüzemi és rezsi díja, karbantartás, stb.) viselésére. 
 

3. A Miskolci Közintézmény-működtető Központ köteles az Alapító Okiratának 
módosítására vonatkozó indítványt a soron következő rendes ülésén a Közgyűlés elé 
terjeszteni. 
 

4. A Miskolci Közintézmény-működtető Központ köteles a 2. melléklet szerinti 
konyhatechnológiai eszközöket a Kórház- és Menzaétkeztetés Zrt. részére a 
közétkeztetéshez kapcsolódó feladatok ellátásához biztosítani. 
 

5. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Vagyonrendelet 17. § b) pontja alapján 
gondoskodjon a konyha és tálalóhelyiségeire, valamint a konyhatechnológiai eszközökre 
vonatkozó használati szerződés jelen határozat szerinti megkötéséről. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1-4. pont tekintetében azonnal, 
      az 5. pont tekintetében 2023. július 15. 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 

5. sürgősségi napirend: Javaslat egyes ingatlanokkal kapcsolatos vagyonjogi 
döntések meghozatalára  

 
Veres Pál polgármester: Négy határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, hogy szavazzanak 
az első határozati javaslatról, melynek tárgya: Mezőkeresztes és Mezőkövesd külterületén elhelyezkedő 
(volt katonai repülőtér) ingatlanok tulajdoni hányadainak elidegenítése. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a 

 
119/2023. (VI.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Mezőkeresztes és Mezőkövesd külterületén elhelyezkedő (volt katonai repülőtér) 

ingatlanok tulajdoni hányadainak elidegenítése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat egyes 
ingatlanokkal kapcsolatos vagyonjogi döntések meghozatalára” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
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1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a 
természetben Mezőkeresztes és Mezőkövesd külterületén elhelyezkedő alább felsorolt 
ingatlanok tulajdoni hányadai kerüljenek elidegenítésre, nyílt versenyeztetési eljárás útján: 

 

Helyrajzi 
szám 

Megnevezés Település 
Terület 

(m2) 

Miskolc MJV 
tulajdoni 
hányada 

017 Repülőtér (irányfény) Mezőkeresztes 19 618 1/6 

0525/1 Repülőtér (levezető irányfény) Mezőkeresztes 8 212 1/6 

0525/2 Repülőtér (levezető irányfény) Mezőkeresztes 1 064 1/6 

0525/3 Repülőtér (levezető irányfény) Mezőkeresztes 540 1/6 

0533 Repülőtér Mezőkeresztes 162 984 1/6 

0534/1 Repülőtér Mezőkeresztes 2 388 171 1/6 

055 Repülőtér (külső irányfény) Mezőkeresztes 2 972 1/6 

0220/4 Repülőtér (beépítetlen terület) Mezőkövesd 1 775 878 1/6 

0220/5 Repülőtér (beépítetlen terület) Mezőkövesd 310 038 1/6 

0220/6 Magánút forgalom elől elzárt Mezőkövesd 12 962 1/6 

0248 Repülőtér (belső irányfény) Mezőkövesd 4 918 1/6 

0449 Repülőtér (belső irányfény) Mezőkövesd 2 972 1/6 

 
2./ A pályázati felhívásnak, illetve az adásvételi szerződésnek – nem szövegszerűen – 

tartalmaznia kell az alábbiakat: 
 

- A mezőkeresztesi ingatlanok kizárólag gazdaság- és területfejlesztés, a mezőkövesdi 
ingatlanok pedig gazdaság- és területfejlesztés, repülőtér, logisztikai központ kialakítása 
céljából szerezhetők meg, szem előtt tartva a települési önkormányzatok helyi építési 
szabályzatában foglaltakat. Erre a vevőnek az adásvételi szerződésben kifejezetten 
kötelezettséget kell vállalnia.  

- A területre vonatkozó bérleti szerződések tényét. 
- Ajánlattevő az önkormányzatok által 2022. október 24. napján megkötött 

erdőgazdálkodásra vonatkozó együttműködési megállapodást megismerheti. A leendő 
vevő az ingatlanok megszerzése esetén annak kötelező hatályát elismeri. 
 

3./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az ingatlancsoport minimális 
eladási árát bruttó 1.196.000.000,- Ft (941.732.283,- Ft + 254.267.717,- Ft áfa), azaz 
Egymilliárd-egyszázkilencvenhatmillió forint összegben határozza meg, foglaló fizetési 
kötelezettség terhe mellett. 

 
4./ Az ingatlanegyüttes vételárát a vevő egyösszegben, az adásvételi szerződés aláírását követő 

30 napon belül köteles megfizetni. 
 
5./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 

Holding Zrt. Ingatlangazdálkodási Igazgatóságát az értékesítés teljes körű (az adásvételi 
szerződés aláírását is magába foglaló) - lebonyolítására azzal, hogy az értékesítés során a 
nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény (továbbiakban: Nvtv.) – különös 
tekintettel annak 14. § (2) bekezdésében foglaltakra – a Miskolc Megyei Jogú Város 
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Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet és egyéb jogszabályok előírásait köteles betartani. 

 
6./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat meghozatalával 

egyidejűleg az 5/2023. (III. 2.) számú határozatát visszavonja.  
 
Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt. Ingatlangazdálkodási Igazgatóság 
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  1 – 4. pontokra vonatkozóan azonnal, 
  5. pont tekintetében az első meghirdetésre a határozat 

kézhezvételét követő 30 nap  
  6. pont tekintetében azonnal 
 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya: a Miskolc, Debreceni Márton tér 13. szám alatt elhelyezkedő ingatlan 
elidegenítése. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a 

 
120/2023. (VI.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  a Miskolc, Debreceni Márton tér 13. szám alatt elhelyezkedő ingatlan 

elidegenítése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat egyes 
ingatlanokkal kapcsolatos vagyonjogi döntések meghozatalára” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a 

természetben Miskolc, Debreceni Márton tér 13. szám alatt elhelyezkedő 35144/3 helyrajzi 
számú „kivett sporttelep” megnevezésű 17771 m2 alapterületű ingatlan kerüljön 
elidegenítésre, nyílt versenyeztetési eljárás útján. 

 
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az ingatlan minimális eladási 

árát bruttó 144.000.000,- Ft, (113.385.827,- Ft + 30.614.173,- Ft áfa) azaz bruttó 
Egyszáznegyvennégymillió forint összegben határozza meg, foglaló fizetési kötelezettség 
terhe mellett. 

 
3./ Az ingatlan vételárát a vevő egyösszegben, az adásvételi szerződés hatályba lépését követő 

30 napon belül köteles megfizetni. 
 
4./ A vevő kötbér kikötése mellett vállaljon kötelezettséget az adásvételi szerződés hatályba 

lépésétől számított 4 éven belül felújítási-korszerűsítési munkálatok elvégzésére (amely 
szükség szerint magába foglalhat átalakítási munkálatokat is), vagy ennek célszerűtlensége 
esetén statikai szakvélemény, továbbá műszaki-gazdaságossági számítás alapján a felépítmény 
bontására és újjáépítésére. 
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5./ A 4./ pontban megjelölt kötelezettség biztosítására eladót illesse meg 5 évre a visszavásárlás 

joga és ennek biztosítására elidegenítési tilalom. A vevő késedelem esetén napi 60.000,- Ft, 
azaz hatvanezer forint, a szerződés lehetetlenülése esetén pedig a nettó vételár 20%-ának 
megfelelő összegű meghiúsulási kötbér fizetésére legyen köteles. 

 
6./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 

Holding Zrt-t az értékesítés teljes körű (az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) - 
lebonyolítására azzal, hogy az értékesítés során a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. 
törvény – különös tekintettel annak 14. § (2) bekezdésében foglaltakra – Miskolc Megyei Jogú 
Város Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 
40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet és egyéb jogszabályok előírásait köteles betartani. 
Az értékesítés során a Miskolc Holding Zrt.-nek tájékoztatnia kell a vevőt az ingatlan 
erózióérzékeny területen, valamint az Országos Ökológiai Hálózat magterületén való 
elhelyezkedéséből fakadó felhasználást érintő korlátozásokról. 

Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  1-5. pontok tekintetében azonnal, 6. pont tekintetében az 

ingatlan első meghirdetésére a határozat kézhezvételét 
követő 30 nap  

 
 
Veres Pál polgármester: Most szavaznak a harmadik határozati javaslatról, melynek tárgya: 
a Miskolc, Iglói utca 10. szám alatt elhelyezkedő ingatlan elidegenítése. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti III. határozati javaslatot és meghozta a  
 

121/2023. (VI.22.) számú határozatot 
 
Tárgy:  a Miskolc, Iglói utca 10. szám alatt elhelyezkedő ingatlan elidegenítése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat egyes 
ingatlanokkal kapcsolatos vagyonjogi döntések meghozatalára” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a 

természetben Miskolc, Iglói utca 10. szám alatt elhelyezkedő 45027/1 helyrajzi számú „kivett 
lakóház, udvar, egyéb épület” megnevezésű 2835 m2 alapterületű ingatlan kerüljön 
elidegenítésre, nyílt versenyeztetési eljárás útján. 

 
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az ingatlan minimális eladási 

árát bruttó 126.800.000,- Ft, azaz bruttó Egyszázhuszonhatmillió-nyolcszázezer forint 
összegben határozza meg, foglaló fizetési kötelezettség terhe mellett. 

 
3./ Az ingatlan vételárát a vevő egyösszegben, az adásvételi szerződés hatályba lépését követő 

30 napon belül köteles megfizetni. 
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4./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 
Holding Zrt-t az értékesítés teljes körű (az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) - 
lebonyolítására azzal, hogy az értékesítés során a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. 
törvény (a továbbiakban: Nvtv.) – különös tekintettel az Nvtv. 14. § (2) bekezdésében 
foglaltakra – Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet és egyéb 
jogszabályok előírásait köteles betartani. 

 
Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  1-3. pontok tekintetében azonnal, 4. pont tekintetében az 

ingatlan első meghirdetésére a határozat kézhezvételét 
követő 30 nap  

 
 

Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint a negyedik határozati javaslatról kell 
dönteniük, amely „A” és „B” alternatívát tartalmaz. Kéri, először szavazzanak az „A” 
alternatíváról, a Miskolc, id. Rubik Ernő utca északi oldalán elhelyezkedő, 11160/11 helyrajzi 
számú, „kivett beépítetlen terület” megnevezésű ingatlan elidegenítésérére vonatkozóan. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 10 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslat „A” alternatíváját és meghozta a  

 
122/2023. (VI.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  a Miskolc, id. Rubik Ernő utca északi oldalán elhelyezkedő, 11160/11 helyrajzi 

számú „kivett beépítetlen terület” megnevezésű ingatlan elidegenítése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat egyes 
ingatlanokkal kapcsolatos vagyonjogi döntések meghozatalára” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a 

természetben Miskolc, id. Rubik Ernő utca északi oldalán elhelyezkedő, 11160/11 helyrajzi 
számú „kivett beépítetlen terület” megnevezésű 7009 m2 alapterületű ingatlan kerüljön 
elidegenítésre, nyílt versenyeztetési eljárás útján. 

 
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az ingatlan minimális eladási 

árát bruttó 56.642.000,- Ft, azaz ötvenhatmillió-hatszáznegyvenkettőezer forint (44.600.000,- 
Ft + 12.042.000,- Ft áfa) összegben határozza meg, foglaló fizetési kötelezettség terhe 
mellett. 

 
3./ A vevő kötbér kikötése mellett vállaljon kötelezettséget az adásvételi szerződés hatályba 

lépésétől számított 4 éven belül az ingatlan beépítésére. 
 
4./ A 3./ pontban megjelölt kötelezettség biztosítására eladót illesse meg 5 évre a visszavásárlás 

joga és ennek biztosítására elidegenítési és terhelési tilalom. A vevő késedelem esetén napi 
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30.000,- Ft, azaz harmincezer forint, a szerződés lehetetlenülése esetén pedig a nettó vételár 
20%-ának megfelelő összegű meghiúsulási kötbér fizetésére legyen köteles. 

 
5./ Az ingatlan vételárát a vevő egyösszegben, az adásvételi szerződés hatályba lépését követő 

30 napon belül köteles megfizetni. 
 
6./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 

Holding Zrt.-t az értékesítés teljes körű (az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) - 
lebonyolítására azzal, hogy az értékesítés során a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. 
törvény – különös tekintettel annak 14. § (2) bekezdésében foglaltakra – Miskolc Megyei Jogú 
Város Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 
40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet és egyéb jogszabályok előírásait köteles betartani. 

 
Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  1-5. pontok tekintetében azonnal, a 6. pont tekintetében az 

ingatlan első meghirdetésére a határozat kézhezvételét 
követő 30 nap  

 
 
Veres Pál polgármester: Mivel a Közgyűlés elfogadta az „A” alternatívát, így a nem kell 
szavazniuk a „B” alternatíváról. 
A FIDESZ-KDNP Frakció tagjainak indítványával kapcsolatos szavazás következik, amelynek 
tárgya az Országgyűlés 5/2023. (III.31.), az orosz-ukrán háború egyéves évfordulójáról 
szóló „békepárti határozathoz” történő csatlakozás. Az előterjesztéshez a Velünk a Város 
Frakció és Pakusza Zoltán képviselő úr módosító indítványt nyújtott be. Kéri, először 
szavazzanak Pakusza Zoltán képviselő úr módosító indítványáról. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 5 igen, 16 nem szavazattal, 5 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett nem fogadta el a módosító 
indítványt. 

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak a Velünk a Város Frakció módosító indítványáról. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta a módosító 
indítványt. 

 
Veres Pál polgármester: Most pedig a határozati javaslatról szavaznak, figyelemmel a 
módosító indítványok kapcsán hozott döntésre. 
 

A képviselők soraiból többen is kérdéseket tesznek fel a szavazás kapcsán. 
 
Veres Pál polgármester: Még egyszer megismétli, hogy mindenki értse, mert nem mindenkinek 
sikerült. Határozati javaslatról kell dönteniük, figyelemmel a módosító indítványok kapcsán 
hozott döntésre. Kéri, hogy szavazzanak. 
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(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (nem szavazott: 8 fő, távol: 4 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot, figyelemmel a 
módosító indítvány tekintetében hozott döntésre és meghozta 
a  

 
123/2023. (VI.22.) számú határozatot 

 
Tárgy:  az Országgyűlés 5/2023. (III.31.), az orosz-ukrán háború egyéves 

évfordulójáról szóló „békepárti határozathoz” történő csatlakozás 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy dönt, hogy az orosz-ukrán háború egyéves 
évfordulójáról szóló 5/2023. (III.31.) OGY határozat célkitűzéseivel részben egyetértve, de 
érdemben módosítva azt, békepárti nyilatkozatot fogad el. 
 
Egy éve folytat háborút Oroszország Ukrajna ellen, és nincs jele annak, hogy rövid időn belül 
véget érne. A következmények drámaiak: a háború már eddig is több százezer emberéletet 
követelhetett és az elmúlt évek legnagyobb európai humanitárius válságát okozta. 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata kifejezi elkötelezettségét a béke mellett. Azt várjuk 
el a nemzetközi közösség minden tagjától, hogy a mielőbbi béke érdekében lépjenek fel, és 
kerüljék azokat a lépéseket, amelyek a háború kiterjedésével járnak. 
 
2. Elítéljük Oroszország katonai agresszióját, és elismerjük Ukrajna területi integritását, valamint 
jogát az önvédelemhez. 
 
3. Elítéljük Oroszországot, amiért megszegte az ENSZ Alapokmányát. Felszólítjuk: azonnal 
vonuljon ki a tőle független, szuverén szomszédja, Ukrajna területéről és biztosítsa Európa 
békéjét. 
 
4. Álláspontunk szerint az Oroszország által indított háború az egekbe lökte az energiaárakat, 
gazdasági nehézségeket és inflációt okoztak minden uniós tagországban. Az Európában rekord 
magas hazai inflációt ugyanakkor a kormány sikertelen különutas energia- és külpolitikája okozta, 
nincs olyan magyar család, amely ne érezné ennek az elhibázott politikának a terheit. 
 
5. Magyarország a háború kirobbanása óta történetének legnagyobb humanitárius segélyakcióját 
hajtotta és hajtja végre. Felhívjuk a Kormányt, hogy továbbra is minden lehetséges módon 
folytassa az Ukrajnából érkező menekültek megsegítését. 
 
6. Felhívjuk a figyelmet arra, hogy a katonai konfliktus súlyosan érinti a kárpátaljai magyar 
közösséget. Már eddig is sokan adták az életüket a háborúban, miközben jelenleg is zajlik a sorozás 
annak érdekében, hogy további kárpátaljai férfiakat vigyenek a frontvonalba. 
 
7. Felszólítjuk Ukrajnát: tartsa tiszteletben, illetve szélesítse a kárpátaljai magyarok jogait, védje 
meg a határain belül élő magyar nemzeti kisebbséget. 
 
8. Magyarország a NATO és az Európai Unió elkötelezett tagja. Teljes jogú tagként és szuverén 
államként Magyarország mindent tegyen meg a béke előmozdítása érdekében. Határozott 
véleményünk, hogy az orosz hadseregnek el kell hagynia Ukrajna területét és azonnali 
béketárgyalásokra van szükség. 
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9. Felszólítjuk a magyar közéleti szereplőket, hogy tartózkodjanak az olyan állásfoglalásoktól és 
politikai akcióktól, amelyek jelentős gazdasági károkat okozhatnak hazánknak, vagy Magyarország 
háborúba sodródását eredményezhetik. A háború folytatása emberek ezreinek életébe kerülhet. 
Csak tárgyalásokkal és békével lehet életeket menteni! 

 
 

 
Veres Pál polgármester: Ezzel az ülés végére értek. Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a II. féléves 
ülések tervezett időpontjáról írásban tájékoztatja az érintetteket. Kellemes nyarat, jó pihenést 
kíván mindenkinek. Köszöni a munkát, az ülést bezárja. Megköszöni mindenki munkáját. Az ülést 
15 óra 50 perckor bezárja.  

 

 

k.m.f. 

 

 

 Dr. Ignácz Dávid Veres Pál 

 jegyző polgármester 


